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V nedeljo, 14. februarja, bo ob 10. uri dopol
dne uredništvo »Zbora občanov« priredilo v 
Šentjakobu, v prosvetnem domu, pogovor z 
arondacijsko komisijo, kmeti in predstavniki 
Agrokombinata. Na razgovor bodo povabljeni 
(ndi strokovnjaki, ki bodo lahko odgovarjali 
n<i širša in dalekosežnejša vprašanja, kakor 
tudi ljudje, ki so poklicani, da pojasnijo vse 
okrog arondacije za Bežigradom. Vabimo vse 
kmete, ki so z arondacijo prizadeti ali ki 
jih arondacija zanima, da pridejo v nedeljo 
dopoldne v šentjakobski prosvetni dom.
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Dvojna številka januar - februar

IVOLILCI
PREPRIČAJTE SE, ČE 
STE VPISANI 

VOLILNI IMENIK
M/\ PARMOVI 41 Na zborih volivcev, ki
___________________ __________________________ bodo od 10. do 28. fe-

Uredništvo

"Azgovor 
j* ^kretarjem 
Rimskega

KoMITEJA zk

ZBORI
VOLILCEV

bruarja, bodo ob£ani raz
pravljali o občinskem 
družbenem planu In pro
računu. Hkrati bodo še 
kandidacijski zbori vo
livcev za volitve odbor
nikov v občinsko skup
ščino v tistih volilnih 
enotah, kjer odbornikom 
poteče 2-letna mandatna 
doba.
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Pisma bralcev
Ozki pogledi
Tovariš urednik,
v razpravah okrog proraču

nov sem slišal takšnole mi
sel: »Zakaj dajemo toliko de
narja za šole? Šolstvo vendar 
ni področje, ki prizadene 
vse občane. Uredimo ceste in 
ulice, saj koristijo vsem, sta
rim in mladim.«

čeprav takšnih misli ni 
pripisovati razgledanim lju
dem, pa vseeno mislim, da 
je o tem potrebno spregovo
riti, zlasti še ker jih ni sliša
ti tako poredko.

Ko dajemo denar za šol
stvo, kreditiramo našo bo
dočnost. Bodo tedaj tisti, ki 
nimajo otrok in bi radi imeli 
čimprej urejene ceste, odgo
vorni za to, da bomo puščali 
v življenje generacije s po
manjkljivo 'vzgojo in izobraz
bo? Posledice bodo enako 
prizadele vse. Kasneje bomo 
potrebovali denar za prevzgo
jo, za dodatno šolanje. Bre
me pomanjkljive izobrazbe 
in nizke strokovne kvalifika
cije bo padlo na pleča vsa
kogar.

Kriketa Sociološkega inšti
tuta iz leta 1962. je pokazala, 
da je 63 odst. Slovencev, sta
rih nad 14 let, končalo le 
osnovno šolo. Tam so pričeli 
in zaključili svoje izobraževa
nje. Potlej jih je šolalo živ
ljenje

Asfaltirane poti niso luč v 
temi neznanja, asfalt ne po
krije pomanjkljive izobrazbe. 
Družba, ki ne skrbi za šol
stvo, si sama postavlja ovire 
» prihodnosti.

J. S.. Parmova ul.

»Rumena 
nevarnost« 
na Ježici

Tovariš urednik,
v vašem časnikn iste že ne 

štetokrat pisali o ureditvi 
Titove ceste skozi Ježico. 
Naj vam povem, da smo le
tošnjo zimo na Ježici le pri
šli do pločnikov najsodobnej
še izvedbe, dvignjenih pribli
žno meter nad voziščem .Sa
mo ne vzemite tega zares! 
Hodili smo pač po snegu, ki 
so ga s plugi zrinili na rob 
ceste. Prostora na cesti je le 
toliko, da. se lahko srečata 
avtomobila, zato smo pešči 
prešli na »višji nivo«. Seveda 
pa se s tem nismo rešili vseh 
tegob. V asfaltu na cestišču, 
je nastala vrsta lukenj. Ce
starji so jih zasipali z gramo
zom. In posledice? Namesto 
snežene brozge so izpod ko
les avtomobilov pljuskali na 
nas rumenorjavi curki.

Titovo cesto na Ježici vsa
ko pomlad na novo prekrije
jo z asfaltom. To je tudi vse 
kar je ostalo od projektov za 
novo cesto, od načrtov za 
ureditev pločnikov. Na obči
ni pravijo, da gre za. cesto I. 
reda in tedaj mora zanjo 
skrbeti republika. Rad pa bi 
dobi! točen odgovor: kdaj bo
do uredili Titovo cesto na Je
žici?

M. P. Ježica

Prevec
ovinkov

Tovariš urednik.
Topniška ulica je postala 

pomembna prometna pove
zava Bežigrada in Most. Po 
tej ulici vozijo tudi avtobusi, 
ki pripeljejo s Štajerske n 
Ljubljano. Zavijajo t Topni
ške na Linhartovo cesto pa 
od tod na Savsko cesto in 
prek dveh zavojev Smartin-

ske ceste pri Kolinski tovar
ni zapeljejo pod nadvoz pri 
tovarni Zmaj. Takšna je tudi 
pot Bežigrajčanov, če se ho
čejo peljati, denimo, iz Voj
kove ulice edi Savskega nase
lja na Smartinsko cesto.

Podaljšana Topniška ulica 
čez Linhartovo cesto mimo 
Savskega naselja bi pripelja
la naravnost k podvozu pri 
tovarni Zmaj, oziroma na 
Novakovo ulico in potlej na 
Vilharjevo cesto. Ker je sli
šati, da bodo na tem prosto
ru gradili novo stanovanjsko 
naselje me zanima, če so pro
jektanti računali na takšno 
cestno povezavo, saj bi s tem 
precejšen del Bežigrada do
bil ugodno cestno zvezo z 
Mostami in predelom okrog 
Kliničnih bolnic, izognili pa 
bi se tudi nevšečnim ovin
kom pri Zalah in našmartin- 
ski cesti.

S. J., Topniška ul.

Na Črnuče 
vozijo 

avtobusi
Tovariš urednik,
še pol leta ni minilo, kar 

je podjetje Ljubljana-tran- 
sport uvedlo redno trolejbus- 
no progo na Črnuče. Gradnja 
se je res vlekla kot jara ka

ča, vendar dragocene žice 
zdaj visijo nad cesto. Zanima 
pa me to-le: nisem štel vozil 
mestnega prometa, ki vozijo 
na Črnuče, vendar zdi se mi, 
da večkrat pelje avtobus ka
kor pg trolejbus. Zakaj so 
potlej napeljali žice, ki so 
veljale precej denarja, zdaj 
pa pod nfimi vozijo avtobu
si. Denar, ki so ga porabili 
za napeljavo, je bil potemta
kem kaj slabo naložen.

J. J., Črnuče

Kaj bo 
s prodajalno 

kruha?
Tovariš urednik, 
v Staničevi ulice je že dol

go vrsto let pekarna. 1.500 
ljudi, ki stanuje v bližini, ku
puje kruh v tej trgovini že 
nekaj let. Nedavno pa se je 
pojavil predlog, naj bo tu 
namesto pekarne obrtna de
lavnica mehanične stroke. 
Krajevna skupnost je kombi
natu »Žito« že odpovedala 
lokal. Kaj pa o tem menijo 
občani, tisti, ki tod kupujejo 
kruh in tisti, ki računajo na 
usluge obrtne delavnice, ne 
vemo. Kaj je bolj pomemb
no, kruh ali elektro-mehanič- 
na delavnica.

P. L.. Staničeva ulica

PROBLEMI
MLADINE

INDUSTRIJSKO 
MONTAŽNO PODJETJE

pirevzema v izvedbo inženiringe, 
ki obsegajo izdelavo tehnične 

dokumentacije, nadzor in vodstvo 
nad gradbenimi in montažnimi 

deli, organizacijo dobave opreme 
ter preizkus izpolnitve jamstva 

dobaviteljev, vodstvo nad poskus 
nim zagonom in nad pričetkom 
rednega obratovanja objekta ter 

skrb za priučitev kadrov inve
stitorjev.

S konference ZMS

Cas, v katerem živimo, je 
značilen po izredno močnem 
družbeno-političnem udejstvo
vanju. Iz dneva v dan se po
rajajo novi problemi, nova 
pojmovanja preraščajo stara.

Tudi zadnja letna konfe
renca bežigrajske mladine se 
je kritično (pravijo, da je 
mladina vedno najbolj kritič
na) lotila najbolj perečih 
(ne) mladinskih problemov.

VSEBINA IN OBLIKA

Dejstvo je (tako so ugotovili 
na konferenci), da se v mla
dinski organizaciji še vedno 
borimo s problemom, kako 
razpravo o aktualnostih pre
nesti na čim širši krog mla
dine, vendar ne na račun vse
binske revnosti, togosti in 
zbirokratiziranosti.

Za Bežigradom imamo do
sti lepo opremljenih klubskih 
prostorov (Stožice, Savko na
selje). Prostori, marmor ... 
vse lepo in prav. Kje Pa je 
vsebina dela v teh družbenih 
centrih?

Zora Burnik, dijakinja. I. 
gimnazije: » ... Kljub lepim 
klubskim prostorom v Sav
skem naselju je bilo delo 
mladinskega aktiva na tem 
področju zelo skromno. Fil
mi in nekaj plesov... V bo
doče bomo skušali organizi
rati kultumo-zabavne priredi- 
ve. Izdelali bomo Jasen načrt 
našega dela. Vendar je naš 
aktiv še zelo neizkušen, želi
mo si sodelovanja ...«

Prav gotovo je v mladinski 
organizaciji danes veliko za
starelih in okostenelih oblik, 
ki zavirajo bolj sproščeno In 
resnično mladinsko delo. Ven
dar pa rešitev tega ni samo 
v pehanju za novimi oblika
mi, premalo znamo izkoristiti 
tudi tisto, kar že imamo na 
razpolago. (Drugače pa bomo 
vedno lahko poslušali staro 
pesem o nezainteresiranosti 
naše ljube mladine, ki jo ne 
zanima nič drugega kot ki
no, kavbojke in domače za
bave).

STANOVANJA, STANOVA
NJA . ..

Stanovanjski problem je v 
večini delovnih organizacij še 
vedno pereč, kljub temu, da 
so o njem razpravljali že na 
prejšnjih letnih konferencah, 

v »Nič ne pomaga, če sedimo 
na sestankih, konferencah, 
razpravljamo in sprejemamo 
sklepe. Potrebno Je, da Sklepe 
katere sprejmemo, spravimo 
tudi v življenje — se pravi, 
da lih moramo realizirati...« 
je na konferenci pribil JA
NEZ ČADEŽ. Iz ankete, ki 
jo je napravil Občinski komi
te ZMS Bežigrad med osem
najstimi večjimi delovnimi or
ganizacijami lahko vidimo, da 
imajo stanovanjski problem 
delno rešen le v gradbenih 
podjetjih (Obnova, Bežigrad). 
Tri gospodarske organizacije 
imajo svoje samske domove, 
ki pa so postali že pretesni. 
Več kot 250 mladincev in 
mladink pa dela za stanova
nje in hrano v svojem pro
stem času. Kje pa so tisti, ki 
stanovanja sploh nimajo?

Verjetno ni bil odveč pred
log naj se takoj po konferenci 
sestavi posebna komisija iz 
predstavnikov zainteresirainh 
gospodarskih organizacij, ob
činske skupščine in Zveze 
mladine, ki naj prouči mož
nosti za realizacijo in rešitev 
tega problema.

MLADI V DELAVSKIH 
SVETIH

Delegati so spregovorili tu
di o sodelovanju in vključe
vanju mladih v organe delav
skega samoupravljanja. Veči
na mladih proizvajalcev še 
ni dovolj usposobljena, da bi 
se'lahko zreleje, predvsem pa 
bolj učinkovito uveljavila kot 
upravljale! in proizvajalci v 
procesu proizvodnje in delit
ve dohodka. Led se je pričel 
prebijati edinole tam, kjer so 
mladinci organizirali seminar
je, kjer delujejo dobro pri
pravljene proizvajalne konfe
rence, skratka tam, kjer že 
bolj sproščeno razpravljajo o 
vseh problemih. 
NADALJEVANJE NA STR. 8.

DELOVNO PREDSEDSTVO IN GOSTJE NA KONFERENCI BEŽIGRAJSKE MLADINE

RAZGOVOR
ZA

ZBOR
OBČANOV

Pred novim letom Je bi
la za občinskega sekretar
ja SZDL za Bežigradom 
izbrana Metka Peterca. P0 
nekaj tednih se Je v novo 
delo povsem vpeljala, v 
zvezi z nalogami, ki jo ča- 
k.-#o letos, pa nam Je ta 
kole odgovorila:

»Večina mojega dela j« 
sedaj posvečenega pripra
vam na volitve. Prvo del« 
je pravzaprav že mimO' 
zbiranje predlogov 23 
možne kandidate za skup
ščinske odbornike in P°' 
slancc je mimo. S tem P* 
se je delo pravzaprav šel® 
pričelo.«
• Kaj delate v 

dneh?
»Vodim grupo volil"® 

komisije, ki bo .skupaj * 
volilno komisijo pri ob®- 
skupščini pripravljala zbo
re volivcev.

• Kaj menite o zbori" 
voiilcev?

»Slaba udeležba je ^® 
vedno tema, o kateri 
je treba pomeniti, udel®*- 
ba je preslaba, pri (o1® 
ugotavljamo, da so odgo
vori občinske skupščin* 
preširoki, premalo ko"‘ 
kretni, načelni.« /

• In kaj prelagate?
»S tega stališča seveda 

predvsem 'čimbolj izčrp"® 
odgovore. Ni treba, da s® 
prepobri številk, dovob 
je, da občinska skupščin* 
odgovori tako, da bod® 
občani njihov odgovor r*| 
zumeli in ga v«aj skuša" 
razumeti kot objektiv®" 
odgovor in ne zgolj 
odgovor zaradi odgovora-*

• Kaj menite o 
ščunostd občanov?

Vse kaže, da so pr®8"* 
bo obveščani. Bolj bin,<’' 
rali biti seznanjeni * ^ 
lom, začutili bi probl®1®* 
in lažje bi prišli na 
re.«
• Kako nuj bi Jih ^

Ije obveščali?

»Občinsko glasilo 
občanov« jc namenjaj? 
vsem občanov naše ob®* 
ne. Zato je razumljivo. "J 
prav o najmanjših stvarv 
ne moro najnatand"®J 
obveščati. Kazen tega „ 
baja na daljša obdobj 
navadno na mey.ee d®* 
Občane pa bi bilo 
obveščati sproti. Za*®^ 
mi zdi hvalevredna P®L, 
da občanov iz Sava"", 
naselja, ki so se "di.- 
da bodo na ciklostil ** e_______________jtll
teli obvestila občano"*, 
vsako družino bodo 
na najbolj neposreden ^ 
čin posredovali n^v- 
dnevne dogodke v ‘^ 
skem naselju. Tu 
zdi, da Je tako * 
upravičeno, saj je vf. d* 
ljudi, ki se med seb<>J ^ 
poznajo in je zato j. 
lo na sestankih tOrVjjJi 
Medtem pa se v. jj®f
krajevnih skupnostih, 
ljudje stanujejo *e^poJ
časa, ljudje m®4* ^t®
dobro poznajo In 
tudi razprave na nj od
bili bolj neposredne
krite.«
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Zavod za urejanje 
mestnih zemljišč

, Bežigrad, januarja — Na zadnji seji je občinska 
skupščina sklepala o več pomembnih odlokih, ki urejajo 
gospodarjenje s stanovanjskim fondom. Sprejeli so tudi 
odločbo o ustanovitvi zavoda za urejanje mestnih zemljišč

Občinska skupščina je apri- 
ian- spreiela odtok o ure- 

mestnih zemljišč. Sklad 
fdanje stanovanjskih hiš 

dobil vrsto novih 
oVof’ ^ Pd so bile toliko 
^ da so ovirale delo- 
310 Sklada, ki se ni mogel 

eliti izključno le nalo-
latere je bil ustanov- 

se je, da bo 
bi .)f .J‘sa roSitev v tem, da 

ustanovili poseben zavod 
ki n . mestnih zemljišč, 
val n 1 ™ Predvsem izpolnje- 
ianb ?Se lla Področju ureja- 
- M ™ oddajanja mestnih^Ijišč za gradnjo. Zavod 
bo <«+ 1 0 stanovanjskih hiš 
del ■ 56 vnaprej, le da bo 
sp! TO-l'b pristojnosti prene- 
mestn^t zavod za urejanje 
vm T? zemljišč. Na ta za
dosti* Ponesla del pristoj- 
^ tudi občinska skupšči-

Zavod bo skrbel za ureja- 
temiHM . Vdajanje mestnih 
ziraj^^ investitorjem, organi- 
SradTii varddvalno službo za 
ral^J0 stanovanj ter financi- 
dovant 7®ditirai gradnjo sta- 
rov J n Poslovnih prosto-

^ imei Sv0j statut, 
potM-^ProJme delavski svet, 
sltur^f P8 * Sa mora občinska 
tfenia *' Med organi uprav- 
»svet 1108:1 zavoda je tudi
prddv<!^nosti“- Le ta nat bl zavoH , ugotavljal, da bo 
•du in-^dtnjoval naloge, ki 
s'cllPščin°<1 P°veriln občinska

zetnijjS ^ urejanje mestnih 
'‘bravha, n?j bi med drugim 
^'ovn ^ v najemProstore v stano- 
b^^^^biSah, ki so v druž->}5kih
dilčj, ‘““u. analiziral ekono- 
kivai 1 investiranja ter sode- 
dii 3 * trrajevnimi skupnost- 
VzdijPurejanju naselij ter 
tondT^fi-lu stanovanjskega 
bre^,Ie Pristojnosti bi nanj 

.ob^inska skupščina, 
dlk i^Jt seji pa je odbor- 
di Usu Bukežič predlagal, da 

&tbr,ri0vili poseben zavod 
^ Poli strativno in finanč- 
ki ^lovanje hišnih svetov, 

“t prevzel navedene
t#re Lib ^e nekatere, za ka- 
dka skiiu?8'0'^ skrbela občin- 
dveti u^čina oziroma hišni 

dusgj^dn zavod bi ustanoi
1 ®av 
‘Plekv^taig lr^10 področje, za vse

»^eTrgri;
Dnrl rru* io 'TCt trco

I^t ^ krajevno skup- 
01

-»<B "P
k' bst^^dvne skupnosti pa 
n °bborr, '[1fi en zavod.“di^, 'ki so menili, da se

fjj , AVa. T.lllro^iAo rrsrv'.

SSdov

Iva Lukežiča moč- 
od prvotnegaH^tkuje

^ n„. ter da gre v bistvu
^og, s katerim pa

naj bi uredili tako važna 
vprašanja, da terjajo bolj raz
čiščene osnove in temeljitejše 
razprave. Zato so sklenili, da 
bodo o ustanovitvi zavoda za 
administrativno in finančno 
poslovanje hišnih svetov po
novno razpravljali na prihod
nji seji občinske skupščine, 
ko bodo dobili bolje priprav
ljeni predlog. 1

NEKATERE SPREMEMBE 
GLEDE KOMUNALNEGA 
PRISPEVKA

Doslej Je oddelek za grad
bene in komunalne zadeve ob
činske skupščine predpisoval 
investitorjem komunalni pri
spevek, ki se je stekal v ko
munalnem skladu, ta sredstva 
pa je razporejal svet za ko
munalne in gradbene zadeve. 
Občinska skupščina bo pre
nesla nd Sklad za zidanje 
stanovanjskih hiš vsa zbrana 
sredstva in obveznosti, ki iz
virajo iz pogodb, sklenjenih 
z investitorji na podlagi sta
rih predpisov. Ta sredstva 
bo še razporejal svet za ko
munalne in gradbene zadeve, 
dokler jih ne bodo izčrpali.

Sklad bo lahko razpisoval 
natečaje in sklepal pogodbe 
le za mestna zemljišča, to je 
zemljišča v ožjem gradbenem 
okolišu. Pogodbe za komunal
no urejena zemljišča, oziro
ma za prispevek h komunalni 
ureditvi zemljišč izven grad
benih okolišev pa lahko skle
pa le občinska skupščina, ki 
pa ima možnost pooblastiti 
za to Sklad za zidanje stano
vanjskih hiš, s tem da določi 
kriterije za prispevke posa
meznih investitorjev.

Po prenosu sredstev in ob
vez komunalnega sklada ob
čine na Sklad za zidanje 
stanovanjskih hiš bo občin
ska skupščina v okviru raz
položljivih možnosti formira
la sredstva za pomoč članom 
Zveze borcev, da bi se le-ti 
lahko udeležili natečajev za 
komunalno urejena zemljišča. 
Ta sredstva bi šla za kritje 
razlike med natečajno in iz
klicno ceno urejenega zemlji
šča.

Posebno ugodnost pri pla
čevanju stroškov za komunal
no urejeno zemljišče bodo 
imeli investitorji objektov ter 
ciame dejavnosti (osnovna 
preskrba, uslužnostne storit
ve, objekti za socialno var
stvo, prosveto in druge javne 
službe). Ti investitorji bodo 
dobili zemljišče v uporabo z 
neposredno pogodbo. Ugodno
sti naj bi vzpodbujale inve
stitorje objektov terciarne 
dejavnosti, da bi gradili čim 
več takšnih objektov, ki bo
do zadovoljevali potrebe ob
čanov.

touniverza!, da se pripoji k 
Avtocomercu. K Ljubljanskim 
mlekarnam se je pripojilo 
obrtno podjetje Sodavica v 
Trbovljah, h gradbenemu 
podjetju Obnova pa. gradbeno 
podjetje Graditelj.

Kredit za stanovanja 
borcev NOB

Sklad SRS za zidanje sta
novanjskih hiš je odobril be
žigrajski občini kredit v viši
ni 27,9 milijona dinarjev. Ta 
sredstva bodo porabili za 
gradnjo stanovanj za nezapo
slene člane ZB NOV.

Nujna zahteva - 
kopališče v zdrav
stvenem domu

Na zboru volilcev krajevne 
skupnosti Boris Kidrič so 
spet razpravljali o javnem

Odgovori
volivcem
PLOČNIKI NA TITOVI 
CESTI

Volivci 24. volilne enote v 
krajevni skupnosti Stadion 
smatrajo, da bi bilo potrebno 
aslaltirati pločnike ob Titovi 
cesta od Stadiona proti Sto- 
žicam ter urediti javno raz
svetljavo.

9 Ureditev Titove ceste, ki 
je le del ceste I. reda Mari
bor—Trst ne spada v pristoj
nost občine.

URBANISTIČNA UREDITEV 
DOLA

Volivci v Dolu sprašujejo 
kdaj bo njihovo področje ur
banistično obdelano.

0 Naselje Dol leži izven 
gradbenega okoliša, vendar 
pa v vplivnem območju. Po 
zakonu o urbanističnih pro
jektih je za takšno področje 
potrebno izdelati urbanistič
ni program in ureditveni na- 
črt. Občina Bežigrad- je pri 
Zavodu za urbanizem že na
ročila izdelavo elaborata.

POPRAVILO STARE CESTE 
V DOLU

Volivci v Dolu ugotavljajo, 
da so pri gradnji nove zasav
ske ceste skoraj popolnoma 
uničili staro cesto, ki teče 
skozi naselja

0 Zasavsko cesto je gra
dila Skupnost cestnih podje
tij, ki bo morala poskrbeti 
tudi za popravilo stare ceste.

preimenovanje ulic
Volivci krajevne skupnosti 

Boris Kidrič so sklenili, naj 
bi preimenovali del Zagreb
ške ulice v Ulico dr. Neuber- 
gerja, Cerkovo ulico pa v 
Pot h Gramozni jami.

0 O preimenovanju bo 
sklepal svet za splošne in no
tranje zadeve občinske skup
ščine, vendar pa šele potlej, 
ko bo znan urbanistični na
črt za ta predel racata. Ver
jetno bodo Dimičevo ulico 
podaljšali preko Cerkovc uli
ce do Zal, zato je treba s 
preimenovanjem šc nekoliko 
počakati.

POROČAJTE
NAM
0

ZBORIH 
VOLILCEV!

kopališču, ki naj bl ga zgra
dili v zdravstvenem domu. 
Tam je na razpolago prostor, 
potrebna pa bodo sredstva za 
instalacije in opremo. Volilci 
so poudarili, da več kot po
lovica občanov v krajevni 
skupnosti Boris Kidrič nima 
v stanovanjih kopalnic.

Likvidacija poprav- 
ijalnice glasbil

Delovni kolektiv popravljal- 
nice glasbil »Harmonika«, ki 
je bila ustanovljena pred 17. 
leti, je sklenil da bo delav* 
niča prenehala obratovati. 
Svoje prostore so imeli v 
Savskem naselju. Menijo, d« 
so stroški obratovanja previ
soki, ni pa tudi gospodarskih 
pogojev za nadaljnje delo, 
medtem ko strokovnih kad
rov sploh ni moč dobiti.

I

lllllllllllllllllimilllll

Razmišljanja 
o zborih 
volivcev

Za Bežigradom, pa ne samo za Bežigradom, prav tako 
v drugih ljubljanskih in neljubljanskih občinah, vse po
gosteje opažamo, da so zbori volilcev iz leta v leto slabše 
obiskani.

Razlogov oziroma opravičil je na kupe. Eni pravijo, 
da je veliko občanov, ki sploh niso seznanjeni z dogaja
njem v občini. Drugi trdijo, da bi bili lahko vsi občani 
v vsaki občini z vsem dogajanjem seznanjeni, če bi le 
hoteli biti. Nekateri spet trdijo, da so se ljudje z dvigom 
standarda zaprli v svoje ozke okvire, da raje čepijo doma 
pred televizorjem in žive za ograjami svojih hiš ali 
zleknjeni in dobro zaklenjeni v svojih stanovanjih.

Nekateri pa so prišli na 
misel, da nekaj ne more biti 
v redu z vsebino zborov vo-. 
lilcev. Trdijo, da so gola for
malnost. Formalnosti pa se 
ljudem upirajo in zato pride
jo na vse zbore volivcev le 
tisti ljudje ki hodijo na zbo
re, odkar obstojajo. Čutijo, 
da so dolžni na zbor priti, 
čeprav vedo, da bodo dvignili 
roko in ponavljali probleme, 
ki jih ponavljajo že nekaj let. 
Vedo, da sami tvorno 
ne morejo sodelovati. Ali ima
jo prav? Pomislimo.

Navada je, da so zbori vo
livcev sklicani na začetku le
ta, ko se sprejema družbeni 
plan in proračun. Odborniki 
zvedo za okvirni plan in za 
tudi dokaj natančno sestavlje
ne plane že na seji občinske 
skupščine. To posredujejo 
občanom, ki pridejo na zbore 
volivcev. Ti v glavnem plan 
sprejmejo le z redkimi svoji
mi pripombami. In kadar gre 
za pripombe, gre za komu
nalne stvari. Cesta, razsvet
ljava, pločniki... V zadnjem 
času se oglašajo tudi s pred
logi za varstvene ustanove, 
za šole in za nekatere druge 
stvari.

Drugi zbor volivcev je na
vadno pred koncem leta, je
seni, ko se pregledujejo re
zultati dela. Kaj pa vmes?

Morda pa imajo nekateri 
prav, ko trdijo, da občani 
pravzaprav nimajo možnosti 
tvorno sodelovati. Njihove 
pripombe so upoštevane le 
takrat, ko se ujemajo v glav
nem že tudi s planom, ki jim 
je posredovan.

Pa se ustavimo še malo ob 
obratu družbene prehrane. 
Zanj bo potrebno veliko de
narja. Na področju občine je 
vsak dan več ljudi. Mnogo 
občanov si želi,, da bi bil 
kmalu zgrajen moderen 
obrat družbene prehrane. O 
upravičenosti ali neupraviče
nosti tu ne mislimo razprav
ljati, morali pa bi o tem 
razpravljati zbori občanov.
Pa ne samo o družbeni pre
hrani. O sami politiki v ob
čini bi morali odločati! obča
ni na zborih volivcev. Vsak 
občan bi se moral zavedati, 
da lahko tvorno sodeluje. Do
kazati bi mu bilo treba, da 
se njegovo mnenje upošteva, 
pa naj gre za mnenje, ki 
sovpada z mnenjem strokov
njakov, ki so pripravili neko 
stvar ali pa temu mnenju 
nasprotuje.

Ce bi občani imeli možnost 
natanko razpravljati tudi o 
tako pomembnih stvareh in 
ne samo o svoji ulici in so
sedovih garažah, bi nedvom
no raje prihajali na zbore.

P. S.

S tem začenjamo razpravo 
o zborih volivcev, njihovi vlo
gi in pomenu. Občane prosi
mo, da posredujejo uredni
štvu tudi svoje predloge, 
misli in hotenja. Prispevke 
honoriramo.

978 otrok 
v
varstvenih
ustanovah

»Nikoli poprej ni občinska 
skupščina toliko razpravljala 
o otroškem varstvu, prehrani 
otrok in varstvu družine, je 
poudarila predsednica sveta 
za socialno varstvo in varstvo 
družine Ančka Čerin. Lani 
smo izpolnili investicijski na
črt. Neurejena je ostala le 
vzgojno-varstvena ustanova 
na Brinju. Stavba ni primer
na za otroško varstvo, čeprav 
je bila zgrajena v ta namen 
Preureditev bi veljala več, 
kot če bi zgradili novo po
slopje. Investitorji se niso po
svetovali s prejšnjim svetom 
za varstvo družine, ki bi jih 
prav gotovo opozoril na na
pake v projektu.«

Svet ima močno oporo v 
zavodu za socialno delo, ki 
pravkar obdeluje celotno pro
blematiko varstva otrok v be
žigrajski občini. Analizo bo
do predložili občinski skup
ščini, hkrati pa bo trdna 
osnova za 7-letnl načrt raz
voja otroškega varstva.

Lani so adaptirali nekdanji 
zdravstveni dom, kjer ima 
nova vzgojnoVarstvena usta
nova za prostora za 98 otrok. 
Usposobili so tudi kuhinjo v 
osnovni šoli Stožice. Razši
rili so kuhinjo v Savskem na
selju, ki daje zdaj opoldan
ske obroke za otroke v var
stveni ustanovi in malice za 
šolarje.

Ob
desnem
robu

Sklad za zidanje stano
vanjskih hiš nase občine 
ima ugodne pogoje. Da bi 
lahko tudi čimveč takih 
ljudi, ki nimajo visokih 
osebnih dohodkov, prišlo 
do stanovanja, ima sklad 
v svojih pravilih zapisa
no, da vsak posameznik, 
ki želi stanovanje, plača 
iz svojega žepa le 10%, 
delovna organizacija, kjer 
je zaposlen, 40%, .sklad pa 
posodi 50% vrednosti sta
novanja. Pri tem pa pri
bije 1% obrestno mero. 
Tako piše.

Ko pa začne srečni na
jemnik novega stanovanja 
plačevati svoje obveznosti 
skladu, je nemalo začu
den, da se kljub točnim 
računom ne da in ne da 
vskladiti računov in pla
čevanja. Banka je namreč 
tista, ki za manipulacijo, 
to se pravi za to, da 
sprejme denar in ga vknji
ži na račun stanovanjske
ga sklada, računa 1%. To 
delo traja recimo deset 
minut, pa če bi trajalo pol 
ure je takle dohodek 
banki kar dobrodošel. Ta 
odstotek znese namreč pri 
mesečnem plačilu anuite
te takole od 1.000 din na
vzgor. Tako mora tisti ob
čan, ki si s trudom pri
dobi stanovanje in ga s 
težavo odplačuje, plačeva
ti banki lepe denarce za
to, da lahko sploh plača. 
Banka pa si zadovoljno 
mane roke, dražje je grad
beno podjetje, dražje je 
stanovanje, več dobi pri 
enkratni vknjižbi.

Nekaj tu namreč ni ra
zumljivo. Sklad, ki denar 
posodi na obdobje 30 let, 
zaračuna 1%, banka, ki 
opravlja le administrativ
ne posle in ki sicer ne 
prispeva ničesar, pa si 
prav tako lasti 1%. Upra
vičeno??

V občini je zdaj 7 vzgoj- 
no-varstvenih ustanov, kjer je 
978 otrok, zraven pa jih ima
jo še približno 250 samo na 
hrani. V varstvenih ustano
vah je potemtakem približ
no 11 odstotkov mladih Beži- 
grajčanov. Odstotek je resda 
večji kot znaša povprečje v 
Sloveniji, vendar bo ob upo
števanju mestnega značaja 
bežigrajske občine in dejstvu, 
da je veliko število mater za
poslenih, ureditev otroškega 
varstva terjala še veliko tru
da. Ce je od desetih bežigraj
skih otrok eden v vzgojno- 
varstveni ustanovi, za deve
terico pa skrbijo tete in so
sedi kadar so starši v službi 
— kolikor 'niso otroci prepu
ščeni kar ulici — tedaj otro
ško varstvo bržčas lahko uvr
stimo med poglavitne proble
me bežigrajske občine.

Združitev svetov za varstvo, 
družine in socialno varstvo 
ugodno ocenjujejo. Smatrajo, 
da je bila problematika, ki 
sta jo obravnavala oba sveta 
toliko povezana, da je ni bi
lo smotrno deliti, zlasti še, 
ker ni dovolj ljudi, ki bi se 
ukvarjali s socialno proble
matiko. Posebno še manjka 
prostovoljnih socialnih delav
cev zato se preventivno delo 
sveta ni moglo, razmahniti. 
Krajevne skupnosti na tem 
področju niso storile dovolj. 
V krajevnih skupnostih laže 
rešujejo probleme socialno 
ogroženih družin, saj se med 
seboj bolje poznajo. Število 
otrok, ki jih morajo iz takš
nih družin oddajati v zavode, 
ne upada. Takšni poseg! so 
pravzaprav že neuspeh pre
ventivnega socialnega dela, 
zraven pa zahtevajo še mno
go finančnih sredstev. Oskrb
nine v zavodih so se lani po
višale kar za tretjino
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FINANČNI NAČRT MESTNEGA SVETA

Itoliko Bežigrajčanov
živi na mestnem področju?

Komisija, ki je pripravljala predlog občinskega pro
računa, je pregledala tudi finančni načrt Mestnega sveta 
Ljubljane. Ugotovili so, da udeležba bežigrajske občine 
pri sredstvih, namenjenih Mestnemu svetu, ni v skladu 
z dejanskim razmerjem pri dohodkih bežigrajske občine, 
ki odpadejo na mestno področje.

Finančni načrt Mestnega 
sveta ima prednost pred ob
činskim proračunom, pri tem 
pa občine zaradi pomanjka
nja sredstev ne morejo izpol
niti vrste nalog. Komisija je 
menila, da ljubljanske občine 
ne bi mogle sofinancirati Fil
harmonijo in Narodno gledali
šče, temveč naj bi financira
nje teh zavodov še naprej ob
držala republika. Podčrtali so 
še, da so nekateri izdatki v 
finančnem proračunu Mest
nega sveta preveliki, zlasti še 
za praznovanja, osebne do
hodke in negospodarske in
vesticije.

Položaj občinskih proraču
nov glede dohodkov bi izbolj
šali, če bi povečali stopnjo 
prispevka iz osebnega dohod
ka od delovnega razmerja od 
17,5 odst. na 18 odst., oziro
ma za občino od 6,8 odst. na 
7,3 odst., saj so izrazito sta

novanjske občine z novim 
proračunskim sistemom v 
precej slabšem položaju v pri
merjavi s prejšnjimi leti.

Delež bežigrajske občine pri 
dohodkih Mestnega sveta ni 
v sorazmerju z narodnim do
hodkom, niti s številom pre
bivalstva, ki živi na mestnem 
področju posameznih občin. 
Lani je imela bežigrajska ob
čina 35.000 prebivalcev, od 
teh jih je 31.000 ali 89 odst. 
živelo na mestnem območju. 
Zaradi personalnega načela 
zbiranja dohodkov za fi
nanciranje družbenopolitičnih 
skupnosti je struktura prora
čunskih dohodkov skoraj ena
ka strukturi prebivalcev. Do 
neskladnosti pri zbiranju do
hodkov za mestni proračun 
je prišlo zaradi metode izra
čunavanja občinskih dohod
kov na mestnem področju. Iz
račun je izdelala vsaka obči

na za sebe. Primerjave kaže
jo, da odpade od skupnih do
hodkov bežigrajske občine na 
mestno področje največ 89 
odstotkov, po nekaterih dru
gih podatkih (geografski vi
diki vplivnega območja me
sta) pa je ta delež še manjši.

Doslej je za Bežigradom od
padlo 94 odst. od skupnih do
hodkov na mestno področje, 
medtem ko znaša ta delež v 
občini Moste 82 odst., v ši
ški pa 72 odst. Pri dohodkih 
Mestnega sveta za leto 1965

znaša delež bežigrajske obči
ne 14,4 odst., Most 11,8 odst. 
in šiške 15,4 odstotka, (ostalo 
odpade na občini Center in 
Vič.) Od skupnega števila pre
bivalcev mesta Ljubljane od
pade na bežigrajsko občino 
17,8 odst., Moste 17,3 odst. in 
šiško 20 odstotkov. Od narod
nega dohodka na mestnem 
področju pa odpade na beži
grajsko občino 15,1 odst., Mo
ste 12,9 odst. in šiško 18 od
stotkov.

Dovolj predlogov 
za mlade

Na občinskem komiteju 
Zveze mladine smo izvedeli, 
da so občani predlagali na 
anketnih listih tudi precej 
mladih občanov. Na komite
ju so predloge pregledali in 
jih utemeljili. Menijo, da so 
mladino pri predlaganju do
kaj upoštevali, seveda pa s 
tem še ni rečeno, da bo to

liko tudi mladih kandidatov 
oziroma odbornikov.

Največ predlogov za mlade 
je bilo v Beričevem in Dolu. 
Tu pa se ljudje med seboj 
najbolj poznajo, zato so tudi 
njihovi predlogi verjetno do
kaj utemeljeni in resni. Ob
činskemu komiteju teh pred
logov ni bilo težko podpreti 
in argumentirati.

Spremembe 
pri davkih

Po dosedanjih predpisih j'e 
davčne stopnje predpisovala 
zveza, stopnje občinske do- 
klade pa občina. Po novem 
zakonu o prispevkih in dav
kih občanov pa je predpiso
vanje davščin prepuščeno 
skoraj v celoti občinam. Od
tok o prispevkih in davkih, 
ki ga sprejema skupščina ob- 
čine zajema 25 predpisov.

Višina obdavčitve, ki jo 
skupščina samostojno sprej
me je odvisna od programa 
del, id jih skupščina predvi
deva z družbenim planom in 
proračunom.

Novi odtok predpisuje pri
spevek iz osebneg dohodka 
iz delovnega razmerja. To Je 
bivši proračunski prispevek 
in dopolnilni proračunski pri
spevek, Id bo predvidoma 17,5 
odst. in se deli takole: zveži 
3 odst., republiki 7,7 odst. in 
občini 6,8 odst.

Dohodek iz kmetijske de
javnosti je bivša dohodnina 
in občinska doklada, stopinje 
so bile progresivne in so se 
gibale pri dohodnini od 9 od
stotkov do 40 odstotkov in 
pri občinski dokladi do 100 
odst. od katastrskega dohod
ka. Odlok, ki ga sprejema 
naša skupščina pa predvideva 
proporcionalno stopnjo, ki 
je bolj prikladna in je v pr
vem proizvodnem okolišu 25 
odst. v drugem 22 odst. in v 
tretjem 8 odst. Te stopnje so 
bolj prikladne za obračuna
vanje In je predpis davka ne
koliko nižji od predpisa v 
preteklem letu. Novega izra
čuna katastrskega dohodka 
sicer še nimamo vendar pred
videvamo, da bo predpis do
hodka iz kmetijstva, upošte
vajoč arondacijo, ki je zajela 
590 hektarjev kmetijskih po
vršin — nižji za coa 11,000.000 
dinarjev. Tudii stopinjo pri
spevka do dohodka iz gozda 
predpisuje skupščina občine 
osnova je vrednost posekane
ga lesa in se določa po vred
nostnih razredih od 1 m’. Za 
določanje vrednostnih razre
dov se uporabljajo isti pred- 
pisii, po katerih se odmerja 
prispevek v gozdni sklad.

Prispevek iz osebnega do
hodka od samostojnega oprav
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1 jan j a obrtnih in drugih go
spodarskih dejavnosti.

Stopnje prispevkov iz obrt
ne dejavnosti po dejanskem 
osebnem dohodku in po pav
šalni letni osnovi so progre
sivne. Osnova za izračun pri
spevka pa ne sme presegati 
višine povprečnega letnega 
dohodka, ki ga doseže delavec 
z ustrezno kvalifikacijo v 
rednem delovnem času v go
spodarskih organizacijah iste 
ali podobne dejavnosti. Stop
nje prispevkov po pavšalni 
letni osnovi sme dosegati naj
več stopnjo, ki je predpisana 
za osebne dohodke iz delov
nega razmerja- Stopinje pri
spevkov iz obrtne dejavnosti 
po dejanskem osebnem do
hodku so naslednje:
Prispevna osnova Stopnja

nad do
900.000 17*/.

900.000 1,100000 20 «/o
1,100.000 1,300.000 23 0/,
1,300.000 1,500.000 26 0/,
1,500.000 1,700.000 20o/,
1,700.000 1,900.000 32o/,
1,900.000 2,100 000 35o/,
2,100.000 \ , 40o/,

dijo knjige če za 1 milijon 
dinarjev presegajo minimal
ne osnove določene po zako
nu, t-j. za milijon več od 
osnove, ki jo vsako leto ugo
tovi skupščina, od intelektual
nih storitev z odločbo-

Skupščina občine predpisu
je še davek od stavb. Pred
laga se, da se ne bi plačeval 
davek od stavb, ki se ne da
jejo v najem in so izven oko
liša mesta. Izven okoliša me
sta so naslednja naselja: Be- 
ričevo. Brinje, Dol. Ježa, Kle
če, Nadgorica, Podgorica, 
Podgora, Sv. .akob, Videm, 
Zabonšt in Zajelša.

Višina stroškov upravlja^ 
nja in vzdrževanja stavb naj 
bi znašala 50 odst. od stana- 
rinske ali najemninske vred
nosti. Stopnja davka pa naj 
bi znašala 50 odst. od davčne 
osnove.

DAVEK.NA TUJO DELOVNO 
SILO

Dohodek, dosežen z upora
bo dopolnilnega dela drugih, 
se ugotavlja v odstotku od 
takim osebam izplačanega 
osebnega dohodka.

Ta odstotek se ugotavlja

za dejavnosti od katerih se 
plačujejo prispevki po dejan
skem osebnem dohodku in 
se giblje po gospodarski de
javnosti od 10 odst-—35 odst. 
Od ugotovljene osnove se pla
čuje davek na tujo delovno 
silo:
če zaposluje enega del. 20 o/o 
če zaposluje dva del- 25 »/o 
če zaposluje tri del. 30«/0 
če zaposluje štiri del. 40 o/,, 
če zaposluje pet del. 50 o/0

Za zavezanca, ki plačuje 
prispevek na podlagi pavšal
nih osnov se določa za vsa
kega zaposlenega delavca pav
šalni letni znesek davka na 
tujo delovno silo in se gib
lje po gospodarskih dejavno
stih od 10.000-40.000 dinar
jev.

Skupščina občane priznava 
tudi olajšave pri plačevanju 
prispevkov. To so olajšave, 
ki so jih priznavali doseda
nji zvezni predpisi, vendar 
pa skupščina lahko poobla
sti svet za družbeni plan in 
finance občine, da presoja 
in odloča tudi v drugih pri
merih, popolnih in delnih 
oprostitvah in olajšavah pri 
plačevanju prispevkov in dav
kov.

Kako
V preteklem letu se je zvrstilo na dnevnih redih ^ 

občinske skupščine pravzaprav vse, kar Je za obča®8 
pomembno. O vsakem odloku, o vsakem priporočilu, 0 
vsakem sklepu, so odborniki bolj ali manj tenlelji,<, 
razpravljali in potlej glasovali. Glasovali so v in'®’11 
občanov, ki so jim na volitvah zaupali in jih s t®11
pooblastili, da odločajo v njihovem imenu. Vendar - a«
lahko prav vsi odborniki glasujejo o vsem z zavestjo, 
stvari dobro poznajo. Kako lahko glasuje odbornik, It* ^ 
na primer zaposlen v delovni organizaciji In Ima opravi' 
denimo s strojem ali pa Je strokovnjak na nekem 
specializiranem področju, o predlogu, ki obravnava zd1*5 
stvo ali pa davčno politiko?

glasuje
Gr3'
hit*

s«

Navadno glasuje, ker se mu zdi, da stvar pozna, 
divo, ki ga pripravi občinska uprava pa ne more 
nikdar tako natanko in dobro pripravljeno, da bi 
lahko odbornik seznanil s predlogi prav natanko.

odbornik I
Zato predlagamo naslednje:
Gradivo, o katerem bodo odborniki razpravljali ^ 

prihodnji seji občinske skupščine naj bi dobili ne s*'1’0 
odborniki, marveč tudi vsi strokovnjaki, ki se že po sV°'S 
službeni dolžnosti na stvari natanko spoznajo. Socialistih 
zveza naj bo iniciator, da se take ljudi poišče, jim ott* 
goči sestanek z odborniki in tako omogoči, da bodo Ijuh' 
ki se na stvari spoznajo, odborniku predlagali svoje 
šitve in mu posredovali svoja mnenja. Sele po talth
posvetovanju lahko odbornik bolj suvereno odloča, gl*'

suje. Mnogo odbornikov, ki do sedaj niso nikdar o 11 
mer razpravljali, bi posegli v razpravo in tako doprb10515' 
da bi bili sklepi, ki jih sprejema občinska skupščina, ^

.njJtO
se da dobri in v prid čimširšemu krogu ljudi in 
tistim, ki so predlog predlagali in ga s svojo utemelji* 
in razlago posredovali odbornikom.

Stopnja prispevkov po pav
šalni letni osnovi:

Osnova Stopanja
Letni brutto OD

do
900 000 8°/o

1,100.000 9»/o
1,300.000 !••/•
1,500.000 12«/,
1,800.000 14o/,
preko
1,800,000 1? «/.
Ce uporabljamo predlaga

ne stopnje na dohodek po 
katerem smo odmerjali davke 
v preteklem letu v proizvod
ni obrti, dosežemo približno 
isti dohodek, ki smo ga do
segli v preteklem letu. Pri 
storitveni obrti pa Je ta do
hodek dosežen 60 odst, kar 
je velika spodbuda za zave
zance uslužbene obrti.

Odlok predvideva precej- 
Srnjo sprostitev glede vodenja 
poslovnih knjig obtaikov in 
predpisuije, da vodijo knjige 
obrtnikii, ki so v preteklem 
letu dosegli 20 milijonov pro
meta. Zavezanci prispevka od 
intelektualnih storitev, pa vo-

ZBOR OBČA1^
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TOPS
Lani je tovarna pisalnih 

»rojev »TOPS« prodala Se 
«•000 strojev. Število zaposle- 
n,h Je naraslo na 467 ljudi, 

,ef os pa se bo zvišalo za na
jinih 30 delavcev. Tovarna 
f J® tako razmahnila, da ji 
e močno primanjkuje pro- 
tora in ima več ozkih delov- 

. ?rl- Kljub temu povečuje 
^OKoodnjo tudi v letošnjem

^,0rn^mbno je, da je »TOPS« 
T6*1 izvažati. Uveljavitev na 
Vem trgu pomeni veliko, 

&e1e tovarna, ki je zrasla 
rrmjhne delavnice, Se moč- 
uveljavila tudi na tržiščih, 

'er so doslej dominirali pi- 
Salni stroji starih, renomira- 
nth tvrdk.

Zaradi vse večjega števila 
^soini/i strojev in zaradi vse 

modelov pisarniških stro- 
} v »o se pri »TOPS« odločili 
? 9radnjo nove hale, v kate- 

, °° proizvodni proces orga- 
b*iran Po najsodobnejših me- 

uah. Halo bo gradilo pod- 
^etie a lastnimi sredstvi, ra- 
2 tega pa poskrbelo tudi 
a gradnjo saveljskega ka-

^ »TOPSU« je zaposlenih 
precej žensk, skrbijo pa tudi 
jQ Vaieniško mladino. Lani so 
™eli v uku 48 vajencev, letos 

j. Se bo to število dvignilo na 
n' “7'OPs« je tudi ena izmed 

bežigrajskih tovarn, ki 
in ^l<5eia uvajati delo na dom 
(jk' Je skrajšala delovni te- 
loi ter kljub zmanjšanju dc- 
vvUega časa naredila več kot 
^eteklih letih. Tare jo po- 
Vu^kanje materiala in bodo 
ga a‘‘ morda prav zaradi te- 
do^nt: oddajanje dela na

i*ljub temu, da je »TOPS« 
Pisni*6*0 razvil proizvodnjo 
nenrm strojev, jih še 
iZ(le[e3tano izpopolnjuje in 

nove modele. »Naj- 
hutn Vzornost vzbuja tre- 
hino? Prototip novega raz- 
ko ^uulnega stroja z ozna-

Tuba je svoj asortiman 
prilagodila trgu in ne more 
sproti narediti dovolj za vse. 
Težak je bil tudi prehod na 
inozemski trg, vendar so 
uspeli pri firmi »Telefunken« 
s tem pa so si pridobili tudi 
toliko zaupanja na zunanjem 
trgu, da bo izvoz lažji. Letos 
bodo v »TUBI« delali za izvoz 
pod lastno ceno. Surovine, za 
njih, to so cink in svinec, 
imajo pri nas višjo 'ceno kot 
na svetovnem tržišču. Zato 
letošnji izvoz ne bo rentabi
len. Pač pa je vstopnica za 
mednarodno areno.

Veliko težav imajo v valja
njem cinka. Medtem ko že 
imajo lastno valjamo svinca, 
jo za cink še nimajo, celjska 
cinkarna pa je v letošnjem 
letu podražila svoje usluge 
štirikratno. V »TUBI« sicer 
razmišljajo o lastni valjarni, 
vendar za to nimajo denarja, 
saj so komaj spravili v grad
njo novo halo. Zaradi omeje
vanja s krediti je sicer grad
nja nekoliko obstala, če pa 
bodo v letu 1964 zbrali 70 
milijonov, bodo lahko nape
ljali v novi hali električno 
napeljdvo in klimatske na
prave. S tem bo hala spo
sobna sprejeti pod svojo stre
ho stroje in ljudi.

Letos bo »TUBA« spreme
nila v tube in ohišja za kon
denzatorje 132 ton svinca in 
172 ton cinka. Precejšen del 
tako predelanih kovin pa bo 
kot embalaža ali kako druga
če romal tudi na tuja tržišča.

Razen prostorov pa more 
»TUBO« tudi iztrošen in pre
majhen strojni park. »TUBA« 
ima stare češke stroje, ven
dar ne za vse dimenzije, če 
pa bi hoteli delati vse, kar 
se da prodati na domačem in 
tujem trgu, bi rabili tudi no
ve stroje z večjimi profili.

Omeniti velja tudi tako 
imenovano tretjo ekonomsko 
enoto tega podjetja. To je 
enota v kateri predelujejo

SO.
4ei0v “in in so tako med 
^jvišu* organizacijami z 
Vfaul]™1 Povprečjem v beži- 

hki komuni.

tuba

LANSKI NAPREDEK 
IN LETOŠNJA PREDVIDEVANJA
• Bežigrajska občina iz leta v leto bolj izgublja pred-
• mestni značaj in se vključuje v samo mestno sre- 
0 dišče. K temu prispeva sodobna urbanistična
• ureditev novih naselij in iz dneva v dan več prebi-
• valcev. Še pred približno desetimi leti je imela 
0 občina Bežigrad približno 20.000 prebivalcev, zadnja 
0 leta pa se število občanov približuje številki 40.000. 
0 To pa ni več mala občina, pa čeprav jo po obsegu 
0 razen občine Center prekašajo vse ostale ljubljanske 
0 občine.
0 Dokler je živelo za bežigradom le 20.000 prebivalcev, 
0 ni bilo velikih potreb po novih šolah, lokalih, 
0 cestah, poteh, parkih, vzgojno-varstvenih ustano- 
0 vah... S povečanjem števila prebivalcev pa so te 
0 potrebe tolikšne, da ni moč zadovoljiti vseh hkrati. 
0 In če ne bi bilo gospodarskih organizacij, ki pri- 
0 spevajo v letošnjem letu k realizaciji že več kot 
0 dvajset milijard, se ne bi dalo narediti toliko, 

0 kot se je storilo v preteklih letih. Ob tej priložnosti 
0 ne bomo naštevali vsega, kar je bilo novega in 
0 omembe vrednega v preteklih letih. To vse bolj ali 
0 manj poznamo. Na kratko pa prikazujemo lansko- 
0 letne uspehe in letošnja predvidevanja vseh tistih 
0 delovnih organizacij, Id so v občinskem merilu 
0 najbolj pomembna.

plastiko. Izdelujejo plastične 
zaporke za zapiranje tub. Za- 
porke izdelujejo za tube 
lastne proizvodnje kakor tudi 
za zunanje partnerje. Proiz
vajati so začeli tudi kovinske 
žogice za žaganje ampul.

Kljub temu, da je »TUBA« 
začela proizvajati nove stvari 
in da ji posli tečejo odlično, 
bo letos zmanjšala brutopro- 
dukt za 60 milijonov din. To 
gre predvsem na rovaš izvo
za, saj na zunanjem trgu, 
zaradi že omenjenih razlik v 
ceni surovin, dosega manjše 
cene. To pa se bo odrazilo 
na brutoproduktu. Zmanjšali 
se bodo tudi skladi, od lan
skoletnih 132 milijonov na 85 
milijonov din.

Kot vse kaže so letošnja 
predvidevanja skromnejša, 
kar bo prineslo boljše rezul
tate šele v prihodnjih letih.

Poročajte 
o zborih 

voiHcev!

TRIGLAV
TRIGLAV FILM je najista- 

rejša slovenska filmska hiša, 
v kateri je šlo vse po sreči 
tja dio leta 1956, potlej pa se 
je zataknilo. Tehnična baza 
podjetja se je takrat odcepi
la, ostala pa je le nekaka 
agencija. Ta cepitev so pod
jetju pozna še dandanašnji 
dan. Pa tudi preveč podjetij 
je na slovenskem, da bi lah
ko vsa nemoteno uspevala. 
Vendar pa je bil »Triglav 
film« v vsem času odkar ob
stoja, dobro podjetje- Posne
li so 21 celovečernih filmov, 
41 kratkih in 20 lutkovnih 
filmov, 36 krat pa so nudili 
koprodukcijske usluge dru
gim domačim in tujim film
skim hišam. V letošnjem letu

ELMA

ta brutoprodukt bo
ti, k 0(tstotkov večji kot la- 
Milijard0 doseffli že poltretjo

kj^no z uspehi poveču-
Lam -Utii osebne dohodke.

V ELMI se že vsa leča bo
rijo s starimi, nefunkcional
nimi prostori, ki močno za
virajo delo. Kopico stvari 
so morali prenašati med po
sameznimi fazami dela iz 
enega kota tovarne v druge
ga. Da bi se naposled rešili 
teh nepotrebnih transportov, 
zidajo novo halo. Tu bodo 
prvič delali po sodobnih pro
izvodnih principih, uveljavili 
bodo tekoči trak in podobno.

»Elma« je trenutno v re- 
komisltrukcdji. V sedmih letih 
bo povečala bruto proizvod-

f° sc osebni dohodki
na povprečno

je oprema, tako 
»ara i *0t ostakl. v »TUBI« 
Pektin PQVSem iztrošena, je 
9ei Zaviral, zadnjih letih dose- 
božati Ve usPehe. Začel je 
batn na tuja trZ>Sča, k tu- 

Priključil še nove 
*a fconrft ~~ Predvsem ohišja 
Va je ^torje. v razvoju 

Ju?} izdelovanje ko
šnje steklenic za razprše-

NOVA HALA ELME

CEMEN-
TAR

»Cementar« je imel že ob 
ustanovitvi velike naloge. Do 
sedaj je najbolj jasno ure
sničil le eno, separacijo pe
ska. Sicer pa je v njegovem 
proizvodnem programu tudi 
izdelovanje gradbenih elemen
tov, montaža doma izdelanih 
in tujih elementov •..

Kbt vse kaže pa -bo »Ce. 
mentar« šele letos uresničil 
tiste najbolj poimembme nalo
ge, ki so zapisane v njegovem 
proizvodnem programu. — 
Letos bo močno razširil pro
izvodnjo gradbenih elementov, 
za kar si je že zgradil veliko 
betonarno, pripravljen je ela
borat za zgraditev velike hale, 
v kateri bodo izdelovali grad
bene elemente iz armiranega 
betona za najširši krog po
trošnikov. Letos se bo bruto, 
produkt »Cementarja« dvignil 
na 680 milijonov dinarjev, 
vendar gre nekaj tega tudi 
na rovaš zvišanja oen, zapo
slili pa bodo tudi 37 delavcev 
več kot lani.

FILM
bo »Triglav film« izvozil 15 
celovečernih filmov in pet 
kratkih.

JUB
Kljub temu, da v »JUiB« še 

vedno meljejo na pradaven 
način, se podjetje iz leta v le
to vse bolj uveljavlja pred
vsem z novimi proizvodi. Sta
re vrste barv opušča, zato pa 
v lastnem oddelku razvija mo. 
ve sodobne barve in druge 
kemične proizvode.

»JUB« je bil skoraj nezna
na tovarna, dokler ni začel 
s proizvodnjo »juboflora«, »ju- 
bolita«, »jubocolorja« in »jiu- 
bimola«.

Razen barvil so znana tudi 
njihova lepila, predvsem »ju- 
binol«. Ne gre pa tudi pre
zreti proizvodnjo najrazlič
nejših kitov.

Vendar ima »JUB« dokaj 
zastarelo opremo in prostore. 
Letos so predvideli nekaj in
vesticij, vendar predvsem za 
vzdrževalna dela. Za to bodo 
porabili lastna sredstva. Ja
sno je, da morajo v svojih 
obratih marsikaj urediti, saj 
so pogoji dela tako slabi, da 
bi lahko delavna inšpekcija 
kaj kmalu našla opravičljivo 
razloge za prepoved dela. 
Kljub takemu stanju obetajb, 
da bo njihov brutoprodukt le
tos za 50 milijonov večji od 
lanskoletnega, ustvarili pa bo
do tudi precej skladov — 98 
milijonlcv dinarjev-

V STARIH PROSTORIH ELME je gneča

no vrednost na 6,5 milijarde 
dinarjev, število članov delov
nega kolektiva pa bo pri tem 
naraslo od zdajšnjih 750 na 
900 delavcev.

že pred šestimi led je 
podjetje obogatilo svoj delov
ni program tudi z vodotesnim 
in avtoinstalacijskim materia
lom, delali so 230 artiklov. Ti 
so bili sestavljeni iz 600 raz
ličnih elementov, za njihovo 
izdelavo je bito potrebno nad 
5.000 različnih delovnih ope
racij.

»Elma« izvaža v 14 držav:
v Ameriko termične apara

te, na Srednji in Bližnji 
vzhod instalacijski material, 
v vzhodno evropske države 
mikrositikala, izvaža v Kubo, 
Avstrijo. Razen tega pa izva
ža tudi v države, ki same slo
ve po lastnih proizvodih od
ličnih kvalitet za potrebe 
elektroimstalacij. Izvoz »El
me« predstavlja 8 % vred
nosti bruto proizvodnje, pri 
čemer je bila lanska proiz
vodnja za 5 odstotkov večja 
od planirane.

Letos tovarna »Elma« pove
čuje proizvodnjo za 21 odstot
kov, to se pravd, da bo zna
šal njen letošnji brutopro- 
dukt 3445 milijarde dinarjev.

TOvarna »Elma« se je na
glo razvijala kljub neprimer
nim prostorom. Medtem ko 
je bilo še leta 1948, ko je na
štela tovarna, zaposlenih 132 
ljudi, je bilo deset let kasne
je zaposlenih že 598 in je 
brutoproizvOdnja dosegla 1-547 
milijarde dinarjev. Lani pa je 
znašal njem brutoprodukt že 
2.873 milijarde.

Letos se bo obseg fizične 
proizvodnje poveal za 19 od
stotkov. Samo proizvodnja li
kalnikov se bo v letošnjem 
letu podvojila. Izdelali bedo 
kar 70.000 navadnih in 50.000 
avtomatičnih likalnikov.

V celoti bodlo izvozili za 150 
tisoč dolarjev, od tega za 68 
tisoč na področja z nekonver- 
tabilno valuto. »Elmi« pa se 
že močno paeana pomanjkanje 
reprodukcijskega materiala, 
bakra, bokeldta, vijakov ..

ZA BEŽIGRADOM JE VSAKO 
LETO več in več stanovanj
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KUVERTA JE MAJHNO, a solidno podjetje

BELINKA KUVERTA
Belinka posiaja velikii izvoz

nik na področja s trdno valu
to- Tovarna se iz leta v leto 
širi. Lani so izvozili 580 ton 
vodikovega peroksida in na
trijevega perboraita, letos pa 
bodo izvozili že 1 050 ton 
Brubaprcduikt se bo v letoš
njem letu spremenil za 40 mi
lijonov, zaposlili pa bodo še 
devet novih delavcev.

Jeseni je začela »Belinka« 
graditi nov obrat za proizvod
njo boiraksa. Bcralks pa smo 
morali doslej uvažati. V »Be 
linki« se dobro zavedajo po
membnosti proizvodnje bora- 
ksa, nov obrat bo tako velik, 
da bo zadoatoval vsem doma
čim potrebam, precej ga bo
do tudi izvozili za trdno va
luto.

Dela so se na novem tovar
niškem objektu pravzaprav 
šele pričela in vendar upajo, 
da bodo že letos začeli s pro
izvodnjo. »Belinka« sama ne 
bi mogla s svojimi sredstvi 
graditi takšnega obrata, zato 
je dobila precej domačih in 
tujih posojil, iz svojih sred
stev pa je prispevala 30 mili
jonov dinarjev-

Razen novega obrata bora- 
ksa je v »Belinki« pomembna 
tudi podvojena proizvodnja 
natrijevega perboraita. Tudi 
ta bo namenjen prvenstveno 
domači kemični industriji, ob 
tem pa ga bo dovolj ostalo 
tudi za izvoz.

Ob novih investicijah pa 
»Belinka« skrbi že tudi za 
nove kadre. Na srednji tehni
ški šoli Ji nudijo pomoč in 
prirejajo za delavce, zaposlene 
v »Belinki« posebne tečaje, v 
tečajih pa bodo usposobili tu
di v Ge tiste ljudi, ki se bodo 
zaposlili v tovarni v 'prihod
njem obdobju.

PRUJEKT 
ZA NIZKE 
GRADNJE

Pri Projektu za nizke grad
nje za letošnje leto ne ve
do, kako bo. Zaradi-rekstrik- 
cij in ustavitev številnih gra
denj tudi pri »Projektu za 
nizke gradnje« ne vedo, kaj 
in kdaj bodo projektirali. 
Flamiraili so, da bodo letos 
ustvarili 470 milijonov.

Majhen je po številu delov
ni kolektiv »Kuverta«, saj je 
tu zaposlenih komaj 58 ljudi. 
Zato pa je to edino podjetje 
v Sloveniji, ki se ukvarja z 
drobnimi uslugami, dobro ži
vi in se lepo razvija- Za letos 
niso predvideli nobenega po
večanja proizvodnje, obdrža 
li bodo lansko količino proiz
vodov in se počasi moderni
zirali Obrat je sicer dokaj 
avtomatiziran, vendar so ne
kateri stroji že zastareli. Ta
ko kot lani bodo tudi letos 
predelali 830 ton papirja: 
27 milijonov kuvert različnih 
velikosti, 500 000 kosov pisem
skega papirja, 140 milijonov 
dišavnih ovrečic, 6 milijonov 
vrečk za predpakiranje, 450 
ton špecerijskih vrečk in 60 
ton potiskanega ozaviljalnega 
papirja. »Kuverta« dela iz
ključno z domačimi papirji,

OPE
KARNE

Opekarna Črnuče je postala 
simbol za delovno organizaci
jo, ki vse svoje probleme re
šuje znotraj svojega delovne
ga kolektiva, z lastnimi moč
mi. Res je, da tlo ni veliko 
podjetje, da nima zaposlenih 
več kot 68 ljudi, res pa je, da 
so doslej prav lepo shajali 
brez vsakih posojil. In mor
da ni nikjer tako dobro po
skrbljeno za delavce, kakor 
prav v opekami Omuče. Vsi 
imajo stanovanja, nihče nima 
nobenih večjih problemov in 
vsi složno delajo.

Za letošnje leto niso pred
videne nobene večje investici
je. Podjetje bo iz svojih sred- 
sitev zgradilo sušilnico opeke, 
oziroma jo ho le predelalo, 
da ne bodo več kurili s pre
mogom temveč z mazutom. 
Nakupili pa bodlo tudi za 38 
milijonov strojne opreme. 
Proizvodnje že skoraj ne mo
rejo več povečevati, letos bo
do proizvodnjo opek dvignili 
na 7 mllijonioiv kosov opeke 
— najkvalitetnejše opeke, kar 
jo je daleč naokoli Ljubljane.

KJE JE OBČINSKI STATUT?
Komuna Bežigrad je dolž

na, da tako kot vse druge 
komune, objavi javno svoj 
najvišji dokument, statut. 
Ker tega ni storila, je ustav
no sodišče SRS uvedlo proti 
občinski skupščini Ljubljana- 
Bežigrad postopek. Prereše
tali bodo člen za členom, 
vprašanje pa je, kako bo z 
odloki, ki Jih Je skupščina 
sprejela že na podlagi nove
ga, sicer sprejetega, e pa 
Javno objavljenega statuta!

počasi pa je začela prodirati 
tudi na hrvaški in srbski trg. 
Letos bodo plačali 46 milijo
nov dinarjev za skladišča, ki 
so bila zgrajena že lani.

Med najstarejšimi trgov
skimi podjetji na območju 
občine je »Elektrotehna«, ki 
je že lani slavilo 20-letnico 
obstoja. Sprva je le distribu
irala elektrotehnični material, 
od leta 1952 pa je podjetje 
resnično zaživelo in se zače
lo ukvarjati s prodajo elek
tričnih artiklov. Seveda je za 
veliko razširitev pod jat j a ve
liko prispevala elektro indu
strija z vse več in več pro
izvodi.

Pred letom dni je bila 
»Elektrotehna« podjetje, ki je 
kupovalo električno blago na 
domačem trgu in v inozem
stvu, prodajalo pa je zgolj 
na domačem trgu. Pred do
brim letom pa se je podjetje 
začelo ukvarjati tudi z izvo
zom. Lani je dosegel promet 
več kot 20 milijard dinarjev, 
kar gre nedvomno na račun 
dobro organizirane detajlistič- 
ne trgovske mreže. Prav de- 
tajlistični mreži posvečajo 
pri »Eelktrotehni« vse večjo 
pozornost. Sedaj imajo v 
Ljubljani že pet trgovin in 
po eno v Murski Soboti, Ce
lju, Kranju in Novem mestu. 
Čeprav je maloprodajna mre
ža že dokaj dobro razvita, 
namerava »Elektrotehna« vse 
bolj in bolj razširiti svojo 
mrežo poslovalnic.

Zanimivo je, da se je pod
jetje kljub ostri konkurenci 
na zunanjem trgu že na sa
mem začetku dobro znašlo. 
Lani so prodali na tuj trg že 
za precej dolarjev, to pa da
je podjetju Ime najmočnejše
ga podjetja v bežigrajski ko
muni. Doslej so izvozili veli
ko baterij tovarne »Zmaj«, 
infra peči, grelnih plošč itd.

Podjetje pa dobro skrbi tu
di za servisno službo, samo 
lani so s servisno službo 
ustvarili 70 milijonov din 
prometa.

Podjetje je veliko naredilo 
za standard zaposlenih, ne gre 
pa prezreti niti dejstva, da 
ima skladišča, ki so med 
najbolje urejenimi v jugoslo
vanskem merilu.

Podjetje neprestano širi 
mrežo prodajaln, tako bo tu
di za Bežigradom skupaj z 
»Lesnino« gradilo veliko po
slovno hišo, za katero bodo 
v letošnjem letu porabili 300 
milijonov din. Vse kaže, da 
bo letošnji promet »Elektro
tehne« narasel na 28 milijard 
In 350 milijonov din. Letošnji 
izvoz pa* menijo povečati na
300.000 dolarjev. Od tega bo
do izvozili na področja s 
konvertabilno valuto dve tre
tjini, eno tretjino pa na po
dročja z mehko valuto.

V ČRNUŠKIH OPEKARNAH je za standard ljudi dobro preskrbljeno

TOVARNA
KOVINSKE
GALANTERIJE

INDU
STRIJSKI
BIRO

Tovarna kovinske galanteri
je se je dolgo , časa stiskala 
v tesnih in neprimernih pro
storih na Mariborski ulici. 
Letos pa se je že preselila v 
nove sodobne prostore. Tudi 
sbrajni park te tovarne je že 
delno dopolnjen z novimi mto- 
demlmi stroja, vendar s pri
dom uporablja še tudi stare 
stroje. Delovni program 
»TKG« je med najbolj pestri
mi na področju občane, saj 
izdeluje kar 703 artikle v 1937 
izvedbah. Tovarna je svoj pro
izvodni proces usmerila tako, 
da je zmožna delati velike in 
srednje serije.

Zaradi velikega spektra naj
različnejših Izdelkov ji je po
trebno različno orodje. Z 
lastnimi, specializiranimi ka
dri lahko sama izdela še ta
ko zametama in kvalitetno 
zahtevna brodja- Da morajo 
bidt orodja resnično najbolj
ša, kaže že tole naštevanje 
del, ki jih opravljajo v TKG: 
preoblikovanje kovin s std- 
skalnlceimt, preoblikovanje ži
ce, Vlečenje drobnih tankih 
votlih predmetov, termična

obdelava proizvodov, ogliče- 
nje, kaljenje, napuščamje, bar
vanje, fosfatiranje, nikljamje, 
zlabenje, srebmenje, medene- 
nje, bakrenje, pafcimiranje, 
cinkanje, kadmiranje itd.

Pomembno je, da se je TKG 
že leta 1953 začela resneje 
ukvarjati z izvoaom. V dese
tih letih je izvozila za milijon 
dolarjev. Samo lani so izvozi
li za 131.000 dolarjev, med
tem ko letos predvideva jo; da 
bodo izvozili za 202.000 dolar
jev. Vendar pa že sedaj opo
zarjajo, da bodb lahko izvoz
ni plan uresničili le za 80.000 
dolarjev, če ne bodo dobili 
vseh potrebnih surovin.

Kljub temu, da so se pre
selili v nove prbstore, bo le
tošnji brutoprodukt znašal 
1.479 milijarde, pri tem pa 
bodo na novo zaposlili 20 de
lavce«'.

Podatki pa med drugim ka
žejo tudi na to, da so stroji 
dobro Izkoriščeni v dveh iz
menah, le v tretji Izmeni Je 
zapadeno 22 ljudi.

»Industrijski biro« bo v le
tošnjem letu povečal bruto 
proizvod za 40 milijonov din, 
zaradi vse manj naročil bo 
letos zaposlenih enajst ljudi 
manj kot lani. Pri delu jih 
ovirajo premajhni prostori.

DINOS
Marsikdo si predstavlja, da 

v Dinosu le zbirajo staro ša
ro. Vendar temu ni tako.. 
Podjetje je že toliko napre
dovalo, da ne samo zbira naj
različnejši odpadni material, 
ki pomeni za industrijo su
rovine, marveč ta material 
tudi predeluje in ga tako 
dostavlja industriji takšnega, 
kakršnega le ta potrebuje. 
Zbrano blago pri Dinosu či
stijo, režejo, stiskajo, sorti
rajo itd.

»Dinos« je veliko podjetje, 
saj zaposluje 400 ljudi, svoje 
odkupne postaje pa ima 7 
mnogih krajih. Dinos ima se
daj 34 poslovalnic. Lani so 

-pri Dinosu zbrali kar 74.000 
ton raznega odpadnega mate
riala in s tem ustvarili vred
nost treh milijard din.

Kakor se čudno sliši, ven
dar »Dinos« tudi izvaža. Ti
ste predelane in nekako 
oplemenitene odpadke, ki jih 
je na domačem trgu dovolj, 
izvozi na tuja tržišča. Pod
jetje je izvozilo lani kar 400 
ton stekla, 100 ton 'alumini
jevih ostružkov, 48 ton alumi
nijeve žgure ter 55 ton tekstil
nih odpadkov.

Zaradi sto in sto ton ma
teriala, ki ga podjetje zbere 
vsako leto, ima močan avto 
park. Kljub temu, da Ima več 
kot 40 tovornjakov, si mora 
kaj pogosto avtomobile sposo
jati drugje, veliko blaga P® 
prepelje tudi z železnico. Pro- 
met je za »Dinos« neke vrste 
ovira. Lastna prevozna sred
stva so dokaj iztrošena, 28 
veliko novih pa ni denarja. 
Tako se pogosto zgodi, dn ie 
praiv promet cokla sicer do
kajšnjega uspeha temi pod
jetja.

Dinos se je .namenil ve' 
čino svojih zbiralnic preure
diti, oziroma obnoviti in po
staviti nova, sodobnejša skla
dišča. Sedanji obseg poslova
nja je že močno prerasel 
stare prostore. Podjetje P8 
ima vsak dan več tudi stroj
nega parka, s katerim prede
luje zbrane odpadke.

Za izpolnitev strojne opre
me, ki je velika ovira za n8‘ 
daljnji razvoj podjetja in Pr®| 
delave odpadkov sploh, 
podjetje rabilo 120 milijonov 
din. Pri tem bi potreboval8 
60 milijonov din posojila, veir 
dar zaenkrat ni še znano, kdo 
bo temu podjetju, ki jo c*®' 
mentamo za mnoge panog® 
industrije, priskočil na Pfj 
moč. Skoda bi bila, da ® 
veliko odpadkov, ki bi se ^ 
cer dali obdelati in pr'P1*, 
viti industriji, ki je v stain®^ 
pomanjkanju reprodukcijskf 
ge materiala, ostal neizkon 
ščen zato, ker ni moč doh* 
posojila.

Dopisujte!

■» .-r*S
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PREGLED GOSPODARSTVA - PREGLED GOSPODARSTVA - PREGLED GOSPODARSTVA - PREGLED

V DELAVNICI Avtoobnove

je

energo-
INVEST
»Energoinvest« se je razvil 

^lo hitro. Iz majhnega pod
aja, ki mu niso pripisovali 
1100 ve kakšne pomembnosti. 
, zrasl° veliko podjetje, ki 
j sicer del bosanskega pod- 
liu* Vendar Ima obrat to- 
ssno samostojnst, da se ko- 

“'sjda pozna, da je v sklopu 
vehkega podjetja.
. čeprav vsako leto poveču
je proizvodnjo in kar se le 
s vneto izvažajo že dokaj 

, ne morejo v razvoju tpli- 
n° naprej, kot bi sicer. Ugod- 

® odnose imajo z neko fran- 
11^ °. flrmo. s katero skupaj 
/jničujejo velike plane; iz- 

njejo dokaj zahtevne tran- 
^matorje.
j.0* hi se lahko proizvodnja 
i jh0lj razmahnila, da bi lah- 
h čimveč naredili in tudi iz- 

so se odločili za grad
ič nove hale, ki je že sko- 

,1 dokončana. Nekaj časa je 
. ‘j spor, ali stoji na trasi 

dote nove ceste aii je Sa- 
l c nekaj metrov proč. No, 
j0* kakorkoli, hala že stoji 

delavci že komaj čakajo, 
dejSB Presellj° in zapnejo iz- 

transformatorje v 
v,n, odličnih pogojih.

tzki?Vo hal° Kradi podjetje 
jjjmeno s posojili. Nekaj 
2aa domačih, nekaj pa tujih, 
v dalo bo potrebno zbrati 

skupaj milijardo in p«ol

tp^‘nerK0invest«
vn°Se povečal

bo letos 
proizvodnjo.

ne bo vpliv nove to- 
bo le ta dograjena 

pf?. Prihodnje leto. Bruto- 
IjJ) ddkt »Energoinvesta« se 
Hi 0vlKnil z lanskih 1,793 mi- 

d« din na 2,406 milijarde. 
Se ?n* obseg proizvodenj pa 
ton n povedal 2 lanskih 322 
lam ■ 1723 ton. Medtem ko so 
jo,,1 izvozih za 262.000 dolar- 
tlO^nijo letos izvoziti za 
teoa , dolarjev, vendar od 
PoaJ® 2a 169.000 dolarjev na 
lo 0^.1a s trdno valuto, osta-

formatorsko olje, nič manj 
težav kot s tem uvozom pa 
nimajo včasih tudi z domačim 
materialom, predvsem z ba
krom. Letno uvozi »Energo-

ASTRA
Trgovsko podjetja »Astra« 

ob svojem nastanku v sebi 
ni nosilo velikih ambicij. Po
tlej pa so začele prihajati na 
trg pošiljke blaga iz plastič
ne mase in Astra je gumija
stim in usnjenim proizvodom 
brž priključila še izdelke iz 
plastičnih mas in tako začela 
rasti v enega izmed velikih 
delovnih kolektivov, v trgo
vino, ki se je močno uvelja
vila in posejala svoje proda
jalne po vsej Ljubljani. Ven
dar pri Astri načrtujejo na- 
dalijmo razširitev mtodemih 
poslovnih objetkitov. Tako bo
do na primor za Bežigradom 
v kratkem času zgradili no
vo moderno dvoetažno proda
jalno, v kateri bo dovolj pro
stora za ves pester asortiman 
artiklov, ki ga »Astra« pro
daja.

Že leta 1962 so pri »Astri« 
zabeležili 4,5 milijarde pro
meta, vendar se ta promet 
iz leta v leto dviga. Razširja
nje poslovanja pomeni za 
»Astro« tudi zaposlovanje no
vih kadrov, pa so pri 
»Astri« temeljiti. Iz svojih 
dohodkov namenja podjetje 
kar 1,5 odstotka za izobra
ževanje kadrov. Vedo, da do
ber vodilni kader, prav tako 
pa kadri v prodajalnah, po
menijo veliko,- Poslovodje in 
prodajalci morajo znati sve
tovati pri čedalje večjem šte
vilu artiklov iz vseh mogočih 
plastičnih mas in gumijevih 
izdelkov. In prav investicije v 
kader jim bodo poplačale nji
hova prizadevanja v skrbi za 
potrošnika.

»Astra« si je zadala velik 
plan. Do leta 1970 namerava 
v vseh republiških centrih

invest« kar za 531.000 dolar
jev reprodukcijskega materi
ala. Izvoz je sicer večji kot 
uvoz, vendar uvaža z zahoda, 
izvaža pa večino na vzhod.

zgraditi nove modeme proda
jalne ali pa sodobno preure-

go palmi skladišča in ne bla
gajne.

Obrat se stiska med stav
bami na Titovi cesti, tako da 
nima možnosti razširitve. Le
tošnje leto bodo sicer izvedli 
neko reteonsitnufccijio, vendar 
ho to le premeščanje strojev 
iz ene tovarne v drugo, bi
stvenih sprememb pa razen 
te, da bodo za Bežigradom 
za/pasidld v tem obratu več 
kot 30 novih detavceiv, ni.

Sele lami se jim Je posre
čilo zbrati toliko sredstev, da 
so začeli razmišljati o moder-

LESNINA
»Lesnina« prerašča okvir 

slovenskega podjetja in se vse 
bolj in bolj vključuje v ju
goslovansko trgovino s pohi
štvom. Svoje prodajalne je 
namreč razpredla po vsej 
Jugoslaviji, tako da je moč 
pohištvo »Lesnine« kupiti ne 
samo v Ljubljani, marveč tu
di v Mariboru, Zagrebu, Beo
gradu ... »Lesnina« ima svoje 
prodajalne v 24 jugoslovan
skih mestih, ima 54 poslov
nih enot, od tega 32 proda
jaln, 15 skladišč in 7 pred
stavništev.

»Lesnina« se je v zadnjih 
letih kar dobro razvila, ven
dar ni posvečala velike po-

nizaciji, oziroma da so jo bili 
zmožni začeti. Nabralo se je 
že todiiko lastniih sredstev, da 
bodo lahko počasd najbolj iz
trošene stroje zamenjali z no
vimi.

Kljub letošnja rekonstrukci
ji obseg fizične proizvodnje 
letos ne bo kaj' večji, obrat
no, celo manjši bo. Letos bo
do v obratu »B« naredila 100 
tisoč kvadratnih metrov manj 
kat v preteklem letu. Za spre- 
memitev proizvodnega proce
sa in premestitev strojev bo
do porabili 88 milijonov last
nih sredstev. v

Z rekonstrukcijo ho pnidoib- - 
ijena ta prednost, da polpro 
izviadav, ki j>ih narede v eni 
tovarni, ne bo treba več pre
važati v drugo. Dosedaj je to 
Straške proizvodnje dokaj 
dvignilo, pa tudi neprijetno 
je bilo to prepeljevtamje med 
tovarnama. Po rekaratnukciji 
bodo lahko blago, dokončno 
stkali in pnipnaivtili za trg v 
eni sami tovaimi.

Tovarna dekorativnih tka
nin sama ne izvaža ničesar 
pač pa precej izvozi posred
no, na kavčih, stolih in dru
gih tapetniških izdelkih.

štora marsikaj odvisno. Za- hištvo, ki ga izdelujejo v dru- 
čala je z gradnjo oziroma pri
pravami na gradnjo v Ljub
ljani nasproti Gospodarskega 
razstavišča, novi poslovni 
prostori bodo kmalu nared v 
Mariboru, Sarajevu in Beo
gradu. Računajo, da se bo 
prodajni prostor »Lesnine« 
povečal do konca leta 1970. 
že na 30.000 kvadratnih me
trov prodajnih površin, med
tem ko je bilo še lani vseh 
prodajnih površin le 18.000 
kvadratnih metrov.

»Lesnina« se je pred leti 
orientirala na odkup pohišt
va iz vse Jugoslavije. Spozna
li so, da pohištvena industri-

SAMOPOSTREZNA TRGOVINA v Vojkovi ulici

diti dosedanje lokale in tako 
močno razširiti svojo prodaj
no mrežo. Zato bo do 1970. 
leta investirala celo milijardo 
din.

Sedanjih 7000 kvadratnih 
metrov prodajnih površin je 
že zdavnaj premajhno za 
množico artiklov, ki so na po
licah prodajaln tega podjetja.

Letos bo podjetje investira
lo v nove poslovne prostore 
400 milijonov sredstev, ustva
rilo pa bo 17,450 milijarde 
prometa. Na novo bodo za
poslili 44 ljudi.

zornosti izgledu svojih proda
jaln. šele v zadnjih letih je 
začela intenzivneje misliti na 
to, da je od prodajnega pro-

ja v Srbiji in Bosni dela prav 
tako lepo pohištvo kot slo- 
vensk industrija, še več, po
gosto se je pokazalo, da po-

gih republikah bolj ugaja slo
venskim kupcem kot doma 
izdelano pohištvo. Zato ni 
redko, da se v skladiščih na
bere več pohištva te drugih 
republik kot iz Slovenije. 
Pri tem pa seveda igrajo ve
liko vlogo tudi cene, ki so 
pogosto za pohištvo iz dru
gih repubiiik manjše kot za 
pohištvo izdelano v Slove
niji.

Kupci so zadovoljni s po
sebnimi službami »Lesnine«, 
ki svetujejo in načrtujejo sta
novanjsko opremo. Nič manj 
pozornosti pa ne vzbuja tu
di uslužnostna služba, to se 
pravi, da delavci »Lesnine« 
pripeljejo pohištvo na dom 
in ga doma tudi zmontirajo.

Od leta 1959 se je promet 
v »Lesnini« na domačem trgu 
povečal ,za 60 odstotkov, na 
tujem pa kar za 100 odstot
kov.

Letos bo podjetje »Lesni
na« investiralo v poslovne 
prostore 313 milijonov, pri 
tem bo samo sodelovalo z 
večino sredstev, saj ima na 
voljo le en milijon kredi
tov. Od investicijske vsote bo 
največ investirano v novo 
stavbo za Bežigradom, ki jo 
bodo sicer gradili etapno, ven
dar je za letošnje leto pri
pravljeno za to investicijo 
146 milijonov din.

Letos je pri »Lesnini« zapo
slenih dvajset ljudi več kot 
v preteklem letu.

OBNOVA
Ko smo pripravljali gradi

vo za to številko Občinska 
skupščina še ni dostavila pla
na za letošnje leto.

v vzhodne dežele.
<ia jereba Pa je tudi vedeti, 
Vsj.J' “Energoonvest« močno 
Skoj,' na uvoz reprodukcij- 
to Materiala, saj mora le
ktor ®torn uvažati transfor- 

Sao Pločevino In trans-

TOVARNA
DEKORATIVNIH
TKANIN

5^oo:
^Jhn

Tovarna dekorativnih tka- okrasnih, taipotniških dp raz
nim, oziroma le njen bežigraj- ličnih imitacij. Sposobni so 

irmnrcvT. ■, 51101 ob118* B, W Je močno izdelovati prav take piišekot
n v L ST se je razvil uivefljavtill na domačem trgu. Jih dadeliujiejo na zahodu. Za-— »v—*—» na domačem trgu. j ***.

leKa obrtnega podjetja Izdeftujejo vse vrste pMšev, od vedejo se, da nemoderno bla- BEZIGRADOM RASTE NOVA TOVARNA
frjfif •• —•
poslopje tiskarne MK

1 i r'i Ir*' ,T+V'

ti»bi

jpn.!

^KBRUAR
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DEDEK MRAZ v dvorani bežigrajske »Svobode« — Otroci 
so ga "bili nič kako veseli, saj ga letos niso mogli po
zdraviti na ljubljanskih ulicah.

IMAJLEPSE 
V STOŽICAH

Ko se je teni decembra ra- 
snredelo,. da sprevoda z Ded
kom 'Mrazom gotovo ne bo, 
so v Stožioah hitro stopili v 
akcijo. Mobilizirali so privat
nike, mladino, društva ki 
ostale, med drugim tudi Jav
no razsvetljavo in podjetje 
Iskra ter pripravili dokaj do
ber program- Čeprav je bila 
vsa stvar izvedena hitro in s 
polno požrtvovalnega, nepla
čanega dela, je pokazala, da 
se še dajo hitro in poceni 
pripraviti stvari, le da se 
ljudje za njih zanimajo.

Posebno hvalevredno je rav
nanje črnuških kovačev, ki 
so si sami organizirali konje, 
orodje in prišli v Stožice na 
prevod Dedka Mraza, ne da 
bi enkrat samkrat postavili 
kakršenkoli pogoj ali zahte
vali plačilo K programu so 
seveda veliko prispevali tudi 
šolarji, ki so priredili pro
gram, nič manjša zasluga pa 
ne gre tudi obema omenjeni
ma podjetjema in PTT pod
jetju, ka je posodil šeststo 
metrov žice, da je Iskra lah
ko posodila zvo&uffce in ure

dila brezplačno ozvočenje, pri 
Javni razsvetljavi pa so po
sodili lestve, da so lahko 
okrasili in ozvočili velik del 
Stožic okrog nove šole-

Občinska zveza DPM pa 
se je že zavzela, da bi postalo 
tovrstno .novoletno praznova
nje v Stožiicah tradicionalno, 
v ta namen bodo razpisali tu
di nagrade za pionirje in 
pionirke oziroma njihove ak
tive, ki bodo že med šolskim 
letom pripravili najboljši 
program. Že za lanskoletno 
praznovanje so razpisali na
grade in sicer so namenili 
skupini pionirjev, ki je naj
bolje pripravila program ob 
Dedku Mrazu 50.000 din, dru- 
gonagrajenim 30.000 din, tre- 
t.jenagrajenim 20.000 din.

Organizatorji letošnje novo
letne prireditve, ki je bila 
po obsegu letos edinstvena, 
menijo, da niso. upravičeni 
opustiti novoletne tradicije in 
da bodo poskušali storiti v 
letošnjem letu vse, da bo 
takšno praznovanje, pa Če
prav lokalno, fcaor se le da 
dobro.

PRAZNO
VANJA

Sekretarka občinske zveze 
prijateljev mladine Marinka 
Ribarič meni o novoletnih 
praznovanjih takole:

»Letošnja novoletna prazno
vanja so z bogato vsebino, 
kot z vrsto pestrih oblik upra
vičila pričakovanja. Praznova
nja so bila predvsem v šolah

BOGATA
in vzgojno varstvenih ustano
vah. Te organizacije so jih 
priredile še posebej za tiste 
otroke, ki niso vključeni v 
otroško varstvene ustanove.

Podčrtati je treba, da so 
v novoletnem praznovanju 
ustvarjalno sodelovali tudi 
otroci sami. Le ti so poskr-

VSEBINA
beli za praznično okolje v šo
lah, izdelali so okraske za no
voletno jelko, marsikje pa so 
pripravili tudi skromna daril
ca za starše.

Dramatski, baletni in drugi 
krožki so prispevali točke k 
programu. Obiski dedka Mra
za so v vrsti več dnevnih pri
reditev predstavljali vrhtmec 
praznovanja. Skoraj odveč je 
navesti, da je dedek Mraz

DEDEK MRAZ pred stožensko šolo

PROBLEMI MLADINE

obiskal prav vse otroke v kra
jevnih skupnostih. Obisk ded
ka Mraza so organizirali tudi 
v nekaterih gospodarskih or
ganizacijah.

V pripravah novoletnih 
praznovanj so že po tradiciji 
pokazali veliko požrtvoval
nost delavci v Šolah In vzgoj
no varstvenih ustanovah. Z

PESTRE
zadovoljstvom lahko ugotovi
mo, da marsikje pri teh na
porih niso bili osamljeni. Po
nekod pa je angažiranost 
ostalih občanov dosegla celo 
zelo velik obseg. Posebej ve
lja omeniti praznovanje v 
Stožicah. Tu Je pritegnil po
zornost občanov izredno pri
vlačen sprevod dedka Mraza, 
ognjemet in še marsikaj dru
gega, kar vse bi zahtevalo

OBLIKE
poseben opis. Izredno spod
budno je, da je pri tem praz
novanju sodelovalo lepo šte
vilo občanov in mladincev. 
Vse priznanje zasluži tam
kajšnje društvo prijateljev 
mladine, M je svoje naloge 
naravnost vzgledno Izpeljalo.

Seveda so društva prijate
ljev mladine skoraj v vseh 
krajevnih skupnostih prispe
vala precejšni delež k napo
rom ostalih čini tel Jev.«

NESTRPNO PRIČAKOVANJE

V BEŽIGRAJSKI 
SVOBODI

Dvoranica bežigrajske »Svo
bode« Je bila v dneh pred 
Novim letom velikokrat pol
no zasedena. Zbrani otroci 
so se prav prisrčno zabavali 
ob predvajanju risank, drvar
jevem pripovedovanju o med
vedku, tudi črni fUmnllrnr 
Jim je povedal marsikaj zani
mivega. Nafbolj neučakano so

seveda vsak večer pričakovali 
prihod dedka Mraza z njego
vim spremstvom, z zajčki In 
medvedki. Za vsakega je Imel 
prijazno besedo, za darilo pa 
so mu otroci povedali kakš
no pravljico, zapeli ali pa de
klamirali. Prijeten program 
so Izpolnile še gojenke Sred
nje vzgojiteljske šole.

O. S.

Andrej Kostanjšek, novi pred
sednik občinskega kotniteja 
Zveze mladine.
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Absurdno pa bi bilo gledati 
na problem sposobnosti mla
dinca, da dela v samouprav
nem organu, ločeno od pro
cesa izobraževanja v osnovni 
in srednji šoli. Ugotovimo 
lahko, da dajeta obe prema
lo znanja s teh družbenopo
litičnih in gospodarskih pod
ročij. Zveza mladine bo mo
rala v bodoče skupaj s pro
svetnimi organi povečati na
pore, da se ta pouk, preko 
mladinskih ur, kvalitetnejšega 
in aktualnejšega podajanja 
družbeno-ekonomske vzgoje, 
izboljša. Pouk družbeno-eko
nomske vzgoje na strokovnih 
šolah ne sme biti učenje Usta
ve po njenih členi! Kup 
problemov je, so ugotovili na 
konferenci: financiranje (po
klicna šola Iskre), pomanjka
nja pedagoškega kadra (Iskra, 
PTT center), v gimnaziji po
učevanje družbenih predme
tov (sociologija, filozofija, 
zgodovina).

»Temeljno mnenje našega 
mladinskega aktiva je«, je 
dejal gimnazijec JERNEJ NO
VAK, »da morajo biti dijaki 
seznanjeni z Mancovim nau
kom, saj na njam bazira naša 
družba. Zavedamo se, da bi 
bilo nespametno in nekorist
no zaleteti se v marksizem 
brez predhodnega, vsaj gro
bega, poznavanja razvoja filo
zofije, saj bi to dijaki popol
noma upravičeno lahko sma
trali za aktivizem In se odda
ljili predmetu. Z načinom 
problemskega podajanja sno
vi pa bi lahko osvetlili raz
lična gledanja -a probleme 
in tako posredno odkrivali 
moč Mantove filozofije. Na 
ta način bo filozofija v šoli 
ne sanjo teorija, temveč ko
ristna praktična pot, ki naj 
vodi mlade ljudi k spoznava
nju človeka in sodobnega 
sveta...«

Mladinci so še veliko raz
pravljali o problemih štipen
diranja, o .šolskih skupnostih, 
o dejavnostih mladih na raz
ličnih področjih itd. tako, 
da so na koncu konference 
sprejeli, mimo sklepov tudi 
tri resolucije, ki so Jih na
slovili:

Prvo delavskih svetom TOP- 
SA, ENERGOINVESTA, TO 
NOSE, IMP. TUBE, INSTA
LACIJE, TKG in Občinski 
skupščini.

V tej prvi resoluciji pripo
ročajo, da vprašanje akutne
ga stanovanjskega stanja po
novno postavijo na dnevni 
red svojih sej in temeljito 
pregledajo možnosti za reše
vanje tega problema. Hkrati 
pa obvezujejo aktive Zveze 
mladine v vseh delovnih orga
nizacijah, še posebej v preje 
omenjenih, da analizirajo sta
nje in dostavijo svoje sklepe 
In mnenja samoupravnih or
ganom. Prav tako obvezuje 
konferenca Občinski komite

ZMS, da se bolj kot doslej 
angakra pri tem in naj bo 
pobudnik pri sestavi posebne 
komisije v občinskem merilu.

Drugo resolucijo so naslo
vili krajevnim odborom SZDL 
in občinskemu odboru SZDL. 
V zadnjih letih je vprašanje 
krajevnih družbenih centrov 
v večini skupnosti naše ob
čine rešeno. Povsod pa pri
manjkuje vsebinskega dela. 
Naj ne bo edina aktivnost v 
krajevnem družbenem centru 
gledanje televizije in igranje 
šaha. Aktivi ZM, občinski ko
mite ZM, krajevni odbori in 
občinski odbor SZDL so se 
premalo angažirali za formi
ranje takšnega programa, ki 
bi lahko pritegnil čimvečji 
krog občanov, s tem da bi 
sodelovali pri sestavi in izva
janju programa. Konferenca 
priporoča posvetovanje pred
stavnikov krajevnih odborov 
SZDL in Zveze mladine o 
metodi in vsebini dela.

Konferenca je‘ tudi obveza
la Občinski komite ZMS, da 
sestavi posebno skupino, ki 
bo proučila delo krajevnih 
družbenih centrov.

Tretjo resolucijo so naslo
vili svetom učiteljskih kolek
tivov I. gimnazije, Centra 
strokovnih šol, šolskemu 
PTT centru, Poklicne šole 
»ISKRA« in vsem osnovnim 
šolam.

Dijaške samouprave, aktiv
nega sodelovanja dijakov pri 
soodločanju, pri prevzemu 
soodgovornosti, pri reševanju 
najvažnejših problemov šole, 
še vedno ne razumemo kot 
sestavnega dela samoupravlja
nja na šolah in zaradi tega ni 
našla ustreznega mesta. Sa
moupravljanje dijakov na šo
lah in v dijaških domovih je 
še vedno odvisno od dobre 
volje in prizadevnosti posa
meznih profesorjev oziroma 
dijakov. Največkrat se pojmu
je samouprava kot neke vrste 
svobodna aktivnost ali politič
na parola. Konferenca meni, 
da bi dijaška samlouprava bi
stveni faktor šolske vzgoje, ki 
je enakovreden strokovnostim 
posameznih predmetov, in se 
zato nikakor ne sme zane
marjati.

Dijaška samouprava je se
stavni del družbeno ekonom
ske vzgoje, zato konferenca 
priporoča svetom in učitelj
skim aktivom šol, naj skup
no s šolskimi komiteji Zveze 
mladine razpravljajo in kon
kretno določijo naloge, ki jih 
imajo omenjeni organi.

Vsekakor so to lepi sklepi, 
lepi zaključki: Upajmo, da 
ne bo ostalo le pri bese
dah ...

Mitja MERSOL

M POL MILIJARDE 
DOHODKA

Mlado letalsko podjetje 
Adria-Aviopromet, Je lani 
zabeležilo takšen poslovni 
uspeh, ki presega vsa priča
kovanja največjih optimistov. 
Vse malodušje nekaterih ob 
ustanovitvi tega letalskega 
podjetja za charterske prevo
ze potnikov In tovora Je ta
ko s tem povsem odpadlo.

Ob ustanovitvi Je podjetje 
kupilo 4 potniška letala DC 
6 s 4 milijoni USA dolarjev 
inozemskega kredita, ki ga 
mora odplačati v petih obro
kih. Ta kredit je AA doslej 
odplačalo v višini štirih .pe
tin najetega kredita In bo 
letošnjem letu v celoti odpla
čan. Letala so bila sicer že 
rabljena, saj so preletela 
pred nakupom tretjino svo
je normalne življenjske dobe. 
Drugo leto, ko bodo odplača
na, bodo preletela dve tretji
ni svoje življenjske dobe

Prvi dve leti Je podjetje si
cer delalo in zaključilo z Iz
gubo in zato najelo 800 mili
jonov din kredita za pokriva
nje teh izgub. Ta kredit bo 
začelo odplačevati 1966. leta. 
Za svoj obstoj doslej ni do
bivalo nobenih dotacij.

Samo letos, po izredno 
uspešni turistični sezoni, Je

AA ustvarilo pol milijarde dl* 
narjev čistega dohodka azil0" 
ma milijon dolarjev čistega 
dohodka. 75% vsega prom0* 
fca so opravila letala AA za 
inozemstvo. Podjetje izkazuj0 
izredno rentabilnost, saj n'* 
ma zaposlenih več kot'okrog 
100 ljudi In premore 320 sede
žev v štirih letalih. Za P*1’’ 
merjavo naj samo povemo, 
da ima JAT zaposlenih de
setkrat več ljudi In Je ra*0® 
tega letos zaprosil za 3,6 h«- 
Lijarde din dotacij. Seveda P® 
JAT vzdržuje redne linij0« 

AA pa samo charterske, ki s° 
ob gospodarski politiki vse
kakor zelo rentabilne, 
memo bolj kot redne, 10 
marsikje delajo z Izgubo.

»Zbor občanov«,
glasilo občinskega odbor* 

( SZDL LJublJsna-Beiigrad- 
l Glavni in odgovorni ured* 
' nlk Minut Biaha. Poštnin* 
r plačana v gotovini. Cen* 

izvoda ZO dinarjev.

S ZBOR OBČANOV- FEBRUAR



VOLITVE - VOLITVE - VOLITVE
ODLOČILI BOSTE NA 

ZBORIH VOLILCEV
Ko boste dobili v roke tole številko 

»Zbora občanov«, bo zbiranje pred
logov za možne odborniške in poslan
ske kandidate najbrž že zaključeno, 
kajti v prihodnjih dneh se bodo že za
čeli kandidacijski zbori volivcev, na 
katerih ' bodo volivci postavili kandi
date za odbornike in poslance. Volilna 
komisija pri občinkem odboru Socia
listične zveze je dobila največ pred
logov za možne kandidate z anketo, 
s katero je poskušala zajeti skoraj vse 
volivce, ki volijo na letošnjih skup
ščinskih volitvah.

Na vprašanje v anketi je odgovori
lo več kot polovico vprašanih voliv
cev, tako da se je zbralo kar precej 
predlogov za možne odborniške in 
poslanske kandidate. V nekaterih vo
lilnih enotah so predlagali celo več 
kot dvajset občanov. Kdo izmed teh 
bo kandidat na letošnjih skupščin
skih volitvah, bodo odločili kandida
cijski zbori volivcev. Volilna komisija 
pri Socialistični zvezi bo samo obšir
neje obrazložila udeležencem zborov 
volivcev, kateri izmed predlaganih 
možnih kandidatov (v anketi ali ne
posredno volilni komisiji) bi bili naj
primernejši za odbornike ali poslance. 
Pri tem si volilna komisija pri SZDL 
prizadeva, da bi bil ves postopek res
nično demokratičen

Ko je zbrala predloge za možne 
odborniške in poslanske kandidate, 
jih je poslala krajevnim organizaci
jam SZDL, na območju katerih so vo- 

' jiine enote, ki letos volijo odbornike 
in poslance. Krajevne organizacije so 
v sodelovanju s širšim krogom druž
beno aktivnih občanov s svojega pod
ročja povedale, kateri občani'bi bili 
Po njihovem mnenju najprimernejši 

v kot odborniki ali poslanci. Pri tem so

upoštevale med drugim prizadevnost 
posameznih občanov, njihovo druž
beno odgovornost, hkrati pa tudi se
danje naloge skupščin, obremenjenost 
predlaganih z drugim delom itd. Kra- 
javne organizacije SZDL so zvečine že 
poslale poročila in so s svoje strani 
predlagale tudi po pet, deset in več 
možnih odborniških in poslanskih 
kandidatov. Volilna komisija pri ob
činskem odboru SZDL bo vse te pred
loge obravnavala ter jih poskušala 
vskladiti z nalogami in vlogo občin- 
ske skupščine, pri čemer bo med dru
gim upoštevala tudi, da morajo biti 
v občinski skupščini močno zastopani 
tudi občani, ki delajo v šolstvu, var
stvu, zdravstvu itd., ženske in mladi
na. Ko bo pripravljala svoje poročilo 
za kandidacijske zbore volivcev, ne 
bo črtala nobenega predloga za mož
nega odbomiškega ali poslanskega 
kandidata, tako da bo njeno delo v 
celoti javno. Kot vidite v današnji šte
vilki »Zbora občanov«, je volilna ko
misija že objavila vse doslej zbrane 
predloge, tako da tudi njeno poročilo 
na kandidacijskem zboru volivcev ne 
bo preobširno in bo več časa za raz
pravo o kandidatih ter o nalogah in 
sredstvih občine. Pač pa bo volilna 
komisija pri SZDL pripravila voliv
cem poročilo o tem, kateri predlagani 
možni odbomiški in poslanski kandi
dati so po njenem mnenju najprimer
nejši za kandidate, pri čemer bo upo
števala tako naloge skupščine kot nje
no dosedanjo strukturo. Stvar voliv
cev pa bo, da bodo iz vseh zbranih 
ali pa tudi novih predlogov na zbo
rih volivcev postavili tiste kandidate 
(po možnosti več za isti mandat), ki 
uživajo največji ugled in njihovo za
upanje, da bodo dobri odborniki in 
poslanci.

OBČINSKA VOLILNA KOMISIJA na enem izmed sestankov

KAJ JE Z OBRTNIKI IN 
PRIVATNIMI GOSTILNIČARJI?

— Na zadnjem sestanku ob
činske volivne komisije so 
obravnavali predloge za mož
ne odborniške kandidate. 
Pregledali so strukturo ozi
roma zmožnosti, ki jim imajo 
predlagani, nekaj dalj pa so 
se zadržali tudi ob privatnih 
gostilničarjih in obrtnikih. 
Kljub temu, da so predstav
niki sindikata že večkrat po
sredovali pri njih, vse do 
prvih dni februarja še vedno 
nLso predlagali nikogar, ki bi 
bil primeren za odbornika v 
zboru delovnih skupnosti ob
činske skupščine. Člani ko
misije so pojasnjevali vpra
šanje, če sme občan iz volilne 
enote zastopati kod odbornik 
neko drugo volilno enoto. V 
eni izmed volilnih enot, kjer 
bodo volili odbornika za ob
činski zbor občinske skup

ščine namreč niso vsaj doslej 
našli nikogar, ki bi bil pri- 
meren za odbornika.

Nekateri volivci pa so zato 
predlagali kot možnega kan- 
didata občana iz sosednje vo
lilne enote.

Člani volivne komisije spr
va niso bili enotni v tem, 
kako naj nadalje teče demo
kratičen postopek. Kandida
cijski zbori bodo 'februarja, 
in na njih bo že treba posta
viti kandidate. Volivna komi
sija se ni ukvarjala s vpraša
njem enega, dveh, treh ali 
večih kandidatov, marveč ji 
je šlo bolj zato, kako naj v 
neki volilni enoti, kjer so 
občani predlagali na primer 
!M) predlogov, izvedejo kandi
dacijski zbor. Ce bi na takem 
zboru razpravljali o vsakem

izmed 90 predlogov za mož
nega kandidata, bi tak zbor 
trajal nekaj dni. Zato se je 
volilna komisija domenila, da 
bodo krajevne organizacije 
SZDL še nadalje obravnavale 
vse predloge in pripravile po
drobne utemeljitve predlogov 
za vse tiste možne kandidate, 
ki se jim zdijo najprimernej
ši. Člani volivne komisije pa 
so poudarili, da to na noben 
način ne sme krniti demokra
tičnosti, marveč le prispeva 
k organiziranosti zborov. Po- 
udarili so, da predlogi, ki jih 
bodo pripravili za kandida
cijske zbore niso nobena ovi- 
ra, da volivci ne bi razprav- 
Ijali o povsem drugih pred
logih ali celo o predlogih, ki 
jih bodo morebiti naknadno 
predlagali.

predlogi za možne kandidate - predlogi za možne kandidate - predlogi

Objavljamo imena občanov, ki so jih volivci v 
anketi predlagali kot možne kandidate za odbornike 
občinske skupščine ali poslance republiške skupšči
ne. Objavljamo vse predloge, ne glede na to, da 
mnogi občani, katerih imena so volivci zapisali na 
anketne liste, ne morejo biti kandidati, ker so, bo
disi, že odborniki občinske skupščine, izvoljeni v 
takšni drugi volilni enoti in jimjie poteče mandat, 
ne stanujejo v volilni enoti, kjer so jih občani iz
brali za možne kandidate, odklonili so možnost, da 
bi postali kandidati in podobno. Bržčas pa so voliv
ci kakšno ime ali priimek tudi napačno zapisali.

OBČINSKI ZBOR
. Krajevna skupnost

8£žigrad
^Volilna enota

Zbornik, ki mu poteče 
- mandat:

AVBELJ

za možne kandidat) 
Usenik Jože, Kozina Ml; 

jJ** Zupan Vinko, Orehel 
Mažgon Ivan, Dane 

Mir,011' Hugina, Ciril
*vie Vt’ l''ržel1 Janez. Godla 
Ajj,a’ Eržen Mirko, Ogrize 
Jli,'1’' "Hrast Jelena, Kuvcl 
O’ Avbt-lJ Lidija, iii( 
Kj " Ai>lik. Rajec Lojze, Žig 
<WVec- Kuštrin ljub)

* Stašu. ing. Janez Zi 
Vf]’ * *avcer Pavle, Avbelj P« 
Malt |,'ra«c Kristan, Kunc 
Ril,, **; 1’oznik Ivo, Kcrža 
l)a'• , ari Pupis, PelkovSe! 
•Vaz' Zlllar Stane. Jož 
H* , k' K«»pHar Jože. Jane 
Of, p**■ ing. Franc Miklavc 
Uvr,,ranc Zanko, Budihn; 
V n' Jule, Pečuh Bru

s"jan Inkret, Bertonccl
• n-ulo. Hermini

Palčič, Otruba Stane, ing. 
Zor, Mušič Miklavž, Kovač 
Janez, Balon Nuša, Žlebnik 
Jager Jože, Zavcar Andrina, 
Franc, Možgan Ivan, ing. Suk 
man Ciril, Zupančič Franc, 
Betka Stanovnik.

3. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

l7iz. BORIS ZALOKAR

Predlogi za možne kandidate: 
Hočevar Miloš, Marjan Pav

čič, Možina Nace, Oman Mil
ka, Zalokar Boris, Božo Ko
vač, Žerovnik Ivan, žerovnik 
Rozalija, Lapajne Janez, Ko
vač Franc, Hartman Lojze, 
l-e,s!:ovšek Koman, Strežek 
Jože, Grabelšek Ivan, ing. 
Janko Zvan, Sajovic Stane, 
Arko Nika, Gersinič Davorin, 
Jerman Mirko, Lenarčič Sta
nc, Kristan Franc, Krištof 
Roman, Frkovlč Nikola, Rus 
Fani, Porenta Slava, Ing. Fo- 
draunsperg, S tebe Jože, Bele 
Janez, Jovanovič Mirko, Svet
lič Stane, Zihert, Kotiran

Stane, Humar Jurij, Kamen- 
šek Marko, Blažič Anton, 
Pezdirc Albin, Sever Ivo, Mu
šič Niko, Čebular, Polajnar 
Franc, ing. Bohinc, Zgonc 
Nada, Jerin Rado, Lužar Ivan 
ščap Ignac, Železnik Tone, 
Kern Dušan, Strežek Jože, 
Fugina Marija, Hvastja, Mir 
Zdenka, Kukman Ciril, An- 
tclj Pavel, Zuljan Tončka, 
Avsenik Viktor, Lipnik Janez, 
Sternad Cene, Paznik Ivo, 
Drago Zorko, Masflo Pavel, 
Cvetko, Zupet, Zavcer Pavle.
5. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

JOŽE DOLENC

Predlogi za možne kandidate:
Sever Ivan, Kamcnšek Mar

ko, Kapun Hinko, Dolenc Jo
že, Rozman Franc, Maslen 
Pavle, Ulčar Lojze, Pirnat Ci
ril, Mušič Nikolaj, Gradič 
Miha, Poznik Ivo, Cvetko Sa
ša, Zalokar Boris, Pimat 
Ančka, Likeb Jože, Peterlin 
Franc, ing. Sodnik Dušan, 
Bratoš Lado, Bratoš Spaseni- 
ja, ing. Ante Kovač, Zdenko 
Mir, Letnar Albin, Golob Mar- 
tan, Dever Jože, Strnad Pe
ter, Logonder Leopold, Stoje 
Rajko, Jicha Zdeno.

■H-
KRAJEVNA SKUPNOST

BORIS KIDRIČ
7. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

FRANC MEDJA

Predlogi ca možne kandidate: 
Rojc FeRsk, Skedelj Franc, 

Pompe Franc. Balaj Martin

Šešerko Aleksander, Judnič 
Velko, Kirni Ivan, Trojar Mi
lica, Mejak Feliks, ing. Bav- 
daš, Pečan Bogo, Božič Ive, 
ing. Klopčič, ing. Gjura Ja
nez, Oto Strajner, Škandali, 
Sustič Jože, Majer Sonja, 
Lešnjak Polde, Medja Franc, 
Martinc Anton, Artnak Franc, 
Bemot Franc, Cemugelj Jo
že.

9. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

Inž. MITJA KLOPČIČ

Predlogi za možne kandidate: 
ing. Reš Dušan, Dobrovoljc 

Alojz, Železnik Janez, ing Po

gačnik, Camernik, Torkarje 
va, ing. Bavdaž Alojz. Vid
mar Jože, Škandali Zvonko, 
Strajnar Oto, Sepe Mihael, 
Arko Jclisavo, Pečan Bogo, 
Borko Franc, Čare Metka 
Crnugelj Jože, ing. Gjura 
Janko, Gostiša Mihaela, Stu
pica Franc, Robida Stanislav, 
Sladič Franc, Ana Pernuš, 
Mcndut Franc, Čander Tatja
na, Drobež Franc, Strajner 
Tone, Francka Strmole, Lev
stek Ivan, Boris Pirnat ing., 
Okorn Ivan.

#
KRAJEVNA SKUPNOST

STADION
11. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

Inž. TONE JAVORNIK

Predlogi za možne kandidate: 
Lukežit Ivan, Grgič Silvo, 

Bukovec Ivo, Oblak Olga, Jer
man Milan, Tomo Grgič, Pav
čič Vinko, Cekl Slane, Frai- 
zot Karlo, Petje Janez, Bido
vec, Valič Viktor, Lavrenčič 
Jože, Jenko Alojz, Kolenc Ui- 
ko, Lovše Francka, Javornik, 
Hajfer Marjana, Dev Ivan, 
ing, Černič Dušan, Nosan 
Drago, Potokar Franc, Poren
ta Franc, Rupnik Jakob, Tur- 
čič Valentm, ing. Ezl, Luke- 
žič Ivo, ing. Sluga Ciril, Gr
gič Tomo, Sobar Ivan, Krc 
Vekoslava, Bratuš Franc, Ko1 
NADALJEVANJE NA STR. 10.

1’EiJjKUAR
ZBOR OBČANOV



VOLITVE - VOLITVE - VOLITVE
NADALJEVANJE Z STR. 9. 
vačevič Emil, Smrke Drago, 
Bizjan Ernest, Pogačnik Jo
že, Pristavec Karel, Skubic 
Jože, Baznik Rihard, Zdešar 
Fani, Petan Janez, ŽiMč 
tiskar, štnnnbelj Jože, Peter
nel, Kokalj Slavko, Pečkaj, 
Kič Marija, Šctina Miloš, Šo
ber Marija, Bahar Janko, Gr
gič Silvo, Hubert Ančka.

13. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

Im. JANEZ OBREZA

Predlogi za možne kandidate: 
Cvetan Franc. Novak Gre 

ga, Petelin Milena, Sraka Ja
nez, Potnik Rudolf, .Podpac 
Tone, Razpotnik Anton, Ma
gušar Maks, Gerželj Milan, 
ing. štular Pavleta, Hiter Bo- 
lesiav, 'žariš Zoran, Štok Jo
že, Tilinger Ignacij, Pohleven 
Karel. Janci Braha, Nikola 
Kcščec, Kristah Franjo, ing. 
Maks Megušar, Guček Sveto
zar, Marta Vujec, ing. Miran 
Mejak, Jaka Štular, Zdešar 
Franc, šumi Janez, ing. Mir
ko Lužnik, Pcrnuš Jože, Luž- 
n , Bogomir, Marjan Javor- 
n k, Zupan Vili, Vojmil Šer
bec, Železnik Janez, Piškur 
5farko, Štrozak Franjo, Polde- 
vo i Drago, Valenčič Bogo, 
Cačovič Anica, Bukovec Ivo, 
Babnik Janez, Sparar Jože, 
ing. Vedlin Boris, Rajki Ivo, 
Grgič Danica, Grgič Tomislav, 
Poznič Franc, Lukežič Ivo, 
ing. Stojan Šubic, Rupnik Ja
kob, ing. Gregorka Dušan. 
Andrej Petelin, Razpotnik An
ten, Kričej Stanislav, ToukH, 
dr, Boris To niše, ing. Javor- 
ni!-., Kapun Vinko, PerŠin An
ton, Mole Julka, Novšak Til
ka, ing. Obreza Janez, Boga
taj, Vilfan Ernest, Jože Po 
gačnik, Kušar Tomo, Kališ
nik Štefan, ing. Krivic, ša- 
rar Avgust, Kopitar Jože, 
Lavrič Tončka, Repič Lojze. 
Katafura Stojan, Pogačar Jo
že, Ivec Anton, Zalokar, Kol- 
bežen Stanko, Avbelj Pavel, 
Markman Alojzij, Mazovec 
Franc, ing. Baudaša, Nina 
Dikleva, Koman Stane, Čepe 
Marica, ing. Marolt Franc, 
ing. Gajšek Valter, Hrebak 
Angela, Ivanc Stane, Mavrič 
Štefan, Ferdo Cerjanc.

15. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

IVO BUKOVEC

Predlogi za možne kandidate: 
Ing. Igor Jereb, ing. Obre

za, Bukovec Ivo, Irman Ta

tjana, Bračič Janez, Bračič 
Darko, Kragel Edo, Dimnik 
Alojz, Kerševan Peter, Šušter
šič Ignac, lipovec Josip, Fel- 
din Mirko, Bajec Rafko, Bi
tenc Jože, Kalčič Lojze, Bar
barič, Šajn Matija, Lunaček 
I., Poznik Ivo, Vrhunc Janko, 
Aljančič Ernest, Nabernik 
Ivo, Berčič, Čadež Franc, Ba
čar Albin, Nuša Kerševan, 
Porenta Anton, Horvat Mati
ja, Cimouili Rudolf, Jerala 
Stane, Vilfan Ernest, Kapelj 
Jože, Furlan Rudi, Bertot 
Marica, Miklavčič Frane, Bre
gant Stane, dr. Roman To
minc, Fanči Magister, Albin 
Wemig, Bambič Bojan, Cer
janc Ferdo, ing. Lažič Dušan, 
Vilfan Jože, Banča Lado, Ru- 
stja Jožica, Frandolič Franc, 
Rojič Ivo, Rejc Berto, Marsel 
Ivo, Zupančič Karol, Pcrnuš 
Jože, Ferjančič Marko.

Rezultati
ankete

V 18. volilnih enotah 
g naše občine so aktivi- 
§ sti Socialistične zveze 
S razdelili 10.190 anket- 
1 nih listov, od katerih 

- so jih občani vrnili ne- 
B kaj več kot polovico 
j ah 5152. Vseh tistih 
gj občanov, ki so vrnili 1 
1 in pravilno izpolnili 1 
gj anketne liste, je 3637. a 
| Izmed le-teh je 1515 1 
1 občanov-volivcev vrni- gj 
B lo anketne liste brez 1 
fl predlogov, medtem ko g 
1 so ostafi dali 736 pred- || 
1 logov za možne kandi- g 
gj da te za nove odbomi- j 
H ke občinskega zbora 
I Ob Skupščine. Anketa 1 
jj Je skupno zajela 12.566 j| 
ja občanov-volivcev. 1

it!ll!lllllilltl!lllll!l!illlllllll!illlllllilllltlllllllll!lllllllll!lllllll|j|t!llllll!|ll|^
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KRAJEVNA SKUPNOST
SAVSKO NASELJE
17. volilna enota

Odbornik, ki mn poteče 
mandat:

JANEZ PIRNAT

Predlogi za možne kandidate: 
Smrekar Franc, Kunst Ma

tija, Kunaver Stanko, Gros
man Franc, Smrajc Jože, Ko- 
tarski Slavko, Senčar Rudi, 
Mahnič Zmago, Šimenc Vin
ko, Kalan Jože, Jakšič Jože. 
Avbelj Marija, Palji Ivan, 
Bartole Franc, Maček Ivan.

NOVA PROČELJA OB TITOVI CESTI

19. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

IVAN ZORMAN

Predlogi za možne kandidate: 
Hrovat Silva, Velikonja Ve

ra, Felc Marija, Tomažič La
do, Rogelj Rajko, Dolinšek, 
Cmc Jože, Kumše Karlo, Ve
likonja tanko, Kastelic Vin
ko, Andolšek Bine, Zorman. 
Dolšek Franc, Vojnovič Arse-, 
nije.

21. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

JANEZ MENART * 1
V

Predlogi za možne kandidate: 
Kavčič Jože, Berkopec Jo

že, Kosovel Viktor, ing. Oton 
Križan, Razpotnik Jože, Cvar

1 Andrija, Blaž Veber, Oprčkal 
Jasna, Pirnat Franc, Cinauer 
Milan, Hladnik Maruša, Va
lant Viktor, Kole Viktor, Pir
nat Janez, Novak Zdenko, 2u- 
ra Stane, Suhar Jože, Bodlaj 
Jerko, Menart Janez, Cergan 
Alojz, Majnarič Franjo, Ham
berger Ivan, Komse Karlo, 
Kutin Jelka, Mlinar Marija, 
Žagar Stane, Lukman Mirko,

»ZRNO ZNANOSTI ZADENE BOLJ KOT JEKLENO«

Peterca Metka, Gregorin 
Branko, Pirc Stanko, Krpan 
Alojz, Erhovinc Pavle, Hor
jak Branko, Majnik Bogo, 
Smole, Zorman Ivan, dr. Voj
ko Mlinar, Šuster Janez, Av
belj Alfonz, Lekič Danilo, 
Hladnik Marija, Bizjak Ko- 
sto, Miran Blaha, Stok Neva, 
ing. Stok Žarko, Deržič Ru
dolf, Dostal Ivo, Luštck Miro, 
Bačnik Franc, Suhadolnik Jo
že, Mihevc, Malenšek Janez, 
Cahuk Grego, Pogačnik Jože, 
Zorko Franc, Vatovec Janez, 
Jereb Karel, Novak Avgust, 
Slnujski Zvonko, Lavrič Vla
do, Resnik Janez, Luznar La
do, Drolc Edo, Cepuder Loj
ze, Kucler Božo, Novak 
Franc, Sulič Alojz, Čuček Be
njamin, Hajdinjak Lojze, Br- 
gant Ančka, Vovk Leopold, 
Kucler Božo, Pular Janez, 
Bergant Otman, Jerman Mi
ha, Fele Stane, Dukačič, škr- 
janc Marjan, Steiner Franc, 
Pahor Edo, Maurin Anton, 
Pahor Alojz, Butinar Rudolf, 
Leber Franc, Aubel Marija, 
Košir Mirko, Janez šmon, 
Dekleva Edo, Vidrih Lidija, 
Valentin Kopač.

23. volilna enota

Odbornik, Id mu poteče 
mandat:

MILAN ZINAUER

Predlogi za možne kandidate:
Ladislav Skrhan, Osterlič 

Jože, Beznik Lado, Avbelj 
Marija, Žagar Janez, Kmet 
Janez, Mlakar Drago, Vrtov- 
šek Zdeno, Ribarič Miha, Do- 
bclšek Branko, Oprčkal Jas
na, Mrčun Milan, Žilavec Ma
rija, Vehovec Jože, Vrtič 
Ludvik, Karun Forazija, Ži- 
tarc Karlo, Vukovič Štefan, 
Horvat Matija, Erbežnik 
Alojz, Filipič Alojz, Podgor
šek Milka, Dobelšek Zorko, 
Kos Drago, ing. Limpel Ivan, 
Blaha Tilka, Nikolič Vida, 
Bečaj Janez, Kolenc Vili, Jo
že Pogačnik, ing. Kržan Oto, 
Žilavec Karel, Boh Miha, 
Cerjak Marija, Naranža Jože, 
ing. Prohina Marija, Puhar 
Jože, Zakrajšek, Grmovšek 
Bogo, Novakovič Dušan, Gaz
voda Srečko, G ra tak Bruno, 
Nemonič Ivan, Jurak Karlin- 
ca, Kutin Jelka, Voden Hen
rik, Ogrinc Zdeno.

KRAJEVNA SKUPNOST
STOŽICE
25. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

MIRO DESMAN

Predlogi za možne kandidate: 
Dobovšek Ivan, Dremelj, 

Kunaver Andrej, Terovnik 
Martina, Bele Jože, Iskra Ra
ste, Noveli Leopold, Gosar, 
Škrlcp, Globokar, Kolenc 
Otman, Martelanc, Jereb, Te- 
sovnik, Jančar Ivan, Pečnik 
Marija, Jerneje Lojze, Snoj 
Vinko, Dečman Miro, Dečman 
Franci, Miloševič Radivoj, 
Miloševič Drago, Koman Sta
ne, Piškur, Slovenc Jože, Ora- 
žem Franc, Jeras Tilna, Si
mon Simon, Zajc Tereitija, 
Gelinšek Ferdo, Jakopič Loj
ze, Jurjevčič Stane, Zokič 
Djordje, Dovč Franc, Dečman 
Marija, Jerneje Ivana, Poga
čar Nežika, Dečman Lovro, 
Mavec Franjo, Labernik Mi
mi, Lavrenčič Mimi, Rakar 
Francka, Čerin, Žagar, Maja- 
lič Drago, Jakič Jurij, Grčar 
Jože, štepac Janez, Vodifk 
Tone.

KRAJEVNA SKUPNOST

KRAJEVNA SKUPNOST
ČRNUČE
31. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

METOD LAMPIČ

Predlogi za-možne kandidate: 
Lampič Metod, Pajk Silvo, 

Merčun Andrej, Dečman Vin
ko, Lešnjak Peter, Gennek 
Ludvik, Pleskovič Milovan, 
Horvatič Jože, Bobič Stane, 
Turk Ivan, Lampič Marjan, 
Horvat Štefan, Lipuš Miro
slav, Turk Franc, Bizjak Er
nest, Otrin Milan, Kregar 
Franc, Pikelj Franc, Kač Sreč
ko, Dornik Miha, Podobnik 
Janez, Petrič Vinko, Šemerl 
Jože, Bcdcnk Ivan, Bcdenk 
Jože, Kvas Alojzij, Pajsar An
ton, Kurent Ančka, Rotar 
Martin, Hrovatin Jože, Sajo
vic Viktor, Mavrin Ivana.

Hrabar Ciril, Jurše Anka, 
Kumer Matevž, Kermavner 
Janez, Butala Matija.

KRAJEVNA SKUPNOST

ŠENTJAKOB - 
PODGORICA
33. volilna enota

TOMAČEVO
27. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

IVAN, DIMNIK

Predlogi za možne kandidate: 
Srabar Franc, Dimnik Ivan, 

Srabar Tone, Srabar Ivan, 
Zupančič Vinko, Blaž Janez.

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

MARIJAN BATIČ

Predlogi za možne kandidate:
Sojer Franc, Potočnik Ignac, 

Batič Marjan, Kralj Ivan, Ko
pač Anton, Grad Janez, Po
renta Anton, Mrše Franc, Mr- 
še Iva, Cajhen Jože, Vagaja 
Andrej, Plahutnik Franc, 
Grojzdek Peter, Prošek Tone, 
Lemen Franc, Gregorc Jože, 
Grojzdek Vinko, Paternoster 
Andrej, Močnik Franc, Štem
pihar Martina, Osolnik Janez. 
Pečnik Peter.

?jllllll!lllll!lllllllllllllllllinillllll!lllllllll!lllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllll|lllllll||lll|!|l||||||||||||||||||||||||||||||||||||||||||!||||||||||||||||||||ll!ll(
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Javno zbiranje 
predlogov

JAVNO ZBIRANJE PREDLOGOV ZA KANDI
DATE je povsem nova oblika priprav na volitve, ki 
hkrati pomeni doslej najbolj demokratično obliko ne
posrednega samoupravljanja občanov v okviru komu
ne. Zares najširši in kar najbolj kvalitetni izbor 
kandidatov za nove odbornike občinske skupščine, ki 
jih bomo izvolili na volitvah, je torej odvisen od 
slehernega občana, ki meni, da s svojim argumenti
ranim predlogom zares bistveno lahko prispeva k po
polnejši strukturi občinske skupščine, ki bo lahko 
kos najaktualnejšim in najbolj perečim občinskim 
problemom.

KRAJEVNA SKUPNOST
JEŽICA
29. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

IVAN KUNOVAR

Predlogi za možne kandidate: 
Jože Rožman, Marica Stuch- 

ly, Jakopič Cene, Ivan Kuna
ver, Martin Šuštar, Martin 
Tcjsovnik, Iza Barle, Franc 
Bogataj, Janez Oven, Grmek 
Boris, Marjan Blcnkuš, Arh 
Franc, Fras Anton, Čebulj 
Silvo, Barle Jože, Peče Oskar, 
Snoj Janez, Krcč Ivah, Klop
čič Terezija, Slnčič Vika, Cuk, 
Lokar, Vavpotič, Jože Giran- 
don, Cercn, Ahlin Valentin, 
Koman Stanc, Kušar Anton, 
Rems Anton, Sršen Miro, 
Sere Miloš, Vovk Milan, Av
belj Andrej, Stuchly Edvard, 
Kemovš Vika, Sonc Franc, 
Dornik Anton, Maček Martin.

..............................

KRAJEVNA SKUPNOST

DOL
35. volilna enota

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

FANI PERBIL

Predlogi za možne kandidat®'
Vodnik Ludvik,

Franc, Kuhar Vinko, 
Matevž, Peterlin Nace, F®** 
Rudi, Česen Franc, Vag*® 
Franc, Slovnik Janez, ^ 
menčič Jože, Perbil Fani. ^ 
gorin Franc, Jerman * 
Sladič Peter. Aleš Brana - 
Igličar Viko, Maver Torn^ 
laboda Franc, Grad 
Levlček Franc, Kuhar Fr 
Kastelic Stanc, Mejač 
Sponko Evgen, Grad C" 
Bregar Jože, Ilovar 
Šimenc Pavl*-, Vidmar I ^ 
Bokal Anton o--.*/-™

10 ZBOR OBČANOV FEBRUAR



VOLITVE - VOLITVE - VOLITVE
ZBOR DELOVNIH SKUPNOSTI
PREDLOGI ZA MOŽNE KANDIDATE -

I. skupina - 
gospodarstvo

2. volilna enota
Delovna organizacija: TOPS

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

RASTKO ISKRA

Predlogi za možne kandidate: 
Vladimir ščeglovski — usluž
benec, Bogo Šubic — finome- 
bani k

4. volilna enota
Delovna organizacija: ELMA

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

ANKA JURŠE

Predlogi za možne kandidate
Peter Arko — ekonomist 

Franc Bolta — delavec, Du 
šan Dolničar — strojni teh 
nik, Anton Jernejčič — stroj 
ni tclmik, Metka Oblak — 
uslužbenka, ing. Franc Novak 
— strojni inženir. Stane Ri- 
tonja — elektrotehnik, Anton 
Pokrivač — strojni ključav
ničar, Branko Prhne analitik. 
Jože Pišek — komercialist, 
Ivan Sajevič — strojni klju
čavničar, ing. Janez Zaplot
nik — elektro inženir, Miro 
Zupančič — delavec, Anton 
Žmavc — orodjar, Anton Ši- 
belja — strojni tehnik.

6. volilna enota
Delovna organizacija: Ljub
ljanske mlekarne

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

ing. MILAN MESOJEDNIK

Odbornik, Id mu poteče 
mandat:

BORIS STADLER

Predlogi za možne kandidate: 
Gasilska brigada: Ivan

Dimitrovič — gasilec, Jože 
Lavš — strojni mehanik, Mi
lan Vrhovec — gasilski in
špektor, Matija Rok — gasi
lec, Lovro Ručigaj — gasilski 
inšpektor, Slavko Mezek — 
šofer, Vladimir Tekavec — 
šofer, Jule Škraba — kovač, 
Ludvik Zalar — gasilec, 
Franc Petek — delavec, Ana 
Mencin — uslužbenka, Janez 
Le naši — komandir čete. Av
gust Petrovič — šofer.

Skupnost podjetij SRS z ži
tom: Pavel Por, uslužbenec. 
26. volilna enota 

Delovne organizacije: Agro- 
obnova, Kmetijska zadruga 
Črnuče

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

FRANC DEČMAN 

Še ni predlogov.

TOVARNA KOVINSKE GALANTERIJE je že v novih sodobnih prostorih

12. volilna enota —
Delovna organizacija: GP Ob-

Odbamik, ki mu poteče 
mandat:

ANDREJ PLESTENJAK

Predlogi za možne kandidate: 
date: ing. Zvone Zakotnik,
Zvone Cankar — uslužbenec, 
Martina Dolinar — usluž
benka.

8. volilna enota
Delovne organizacije: Tuba 

Tonosa, Modna oblačila, Tri
glav film

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

Marija rome

Predlogi za možne kandidate:
Modna oblačila — Ivan Bu

kovec — uslužbenec, Jakob 
Kočevar — uslužbenec 

Triglav-film: Metod Lampič 
direktor.

Tuba: Fani Koci — delav: 
ka, Ludvik Jakopin — usluž- 
konec. Zora Vrhovec — de
lavka, Srečko Kupovič — 
orodjar,

Tonosa: Vinko Dečman — 
Uslužbenec, Alfonz Gospoda- 

— delavec, Marija Ložar 
delavka, Roman Novelly 

delavec, Jurij Drame — di
rektor

l0- voiuna enota

Delovne organizacije: Slo 
ceste, Industrijski bi

ro. Metalna, Agrobiro.

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

oavorin gerzinic

Predlogi za možne kandidate:
Industrijski biro: Ing. Bo;

čina e.la“ie’ lnK- Marjan Von- c,na. mg. Janko Kravos

febkuar

še ni predlogov.

14. volilna enota 
Delovna organizacija'. 1MP

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

JOŽE KUŽNIK

Predlogi za možne kandidate: 
Stanislav Osredkar, monter, 

Štefan Pregelj — monter, 
Alojz Štrus —ind. obrat.. Sla- 
ne Polanc — elektromehanik, 
Miroslav Dražumerič — 
strojni tehnik, Ivan Cclija — 
ključavničar, Ladislav Gart
ner — elektromonter, Alojz 
Novak — elektromonter, Mi
ro Koželj — elektromonter, 
ing. Alojz Zakotnik, Stanislav 
Krumpak — višji strokovni 
uslužbenec, Anton Križan — 
livar, Aleksander ■ Remec, 
gradbeni tehnik, Frančiška 
Valant — uslužbenka

16. volilna enota
Delovna organizacija: Edilit

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

ANTON BALAŽIČ

Pr " za možne kandidate:
Zvone Bizjan — lesno

industrijski tehnik, Leopold 
Novak — višji gradbeni teh
nik, Jože Štebe — gradbeni 
tehnik

18. volilna enota
Delovne organizacije: Les

nina, Elektrotehna, Astra, 
Dinos, Tekstll-promet, Želo- 
zopromet, Plotex, Intereuro
pa, Kristal

Odbornik, ki mu poteče 
mandat: • 

MARJAN PLANINC

Predlogi za možne kandidate: 
liCsnlna: Marjan Planinc — 

računovodja. Stane Svetič — 
komercialist, Franc Gale — 
uslužbenec, Danica Zupančič 
— uslužbenka

Astra: Gašper Trampuš — 
uslužbenec,

Dinos: Zdravko Zorko — 
avtomehanik, Stane Mancini
— uslužbenec, Ivanka Mezek
— uslužbenka, Martin Tesov- 
nik — uslužbenec, Vojko 
Purkar — šofer, Olga Gregor
čič — delavka, Rafael Trtnik
— poslovodja.

Tckstilpromet: Terezija Zu
panič, poslovodkinja.

Kristal: Ivan Klemenc — 
steklar, Jože Glavan — meha
nik, Karel Grofelnik — dela
vec, Alojz Medved — graver.

20. volilna enota
Delovne organizacije: go

stinstvo, trgovine

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

JULE KAČIČ

Predlogi za možne kandidate-
Gostinsko podjetje Čr

nuče Jože Hrovatič — uprav-

nikh, Ivan Radilovič — poslo
vodja, Cilka Dular poslovod
ja, Rozka Roglej — računo
vodja.

23. volilna enota 
Zasebni obrtniki

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

ANTON VODNIK

Se ni predlogov.

25. volilna enota
Delovne organizacije: Go

spodarsko razstavišče, Zavod 
za zadružno gradnjo. Združe
nje stanovanjskih investitor
jev, Skupnost podjetij SRS 
z žitom, Revizijski zavod, Fu- 
žinar, Zavarovalnica Beži
grad, Narodna banka SDK, 
Komunalna banka Bežigrad, 
Vodna skupnost Ljubljanica- 
Sava, Poklicna gasilska bri
gada. Studio za stanovanja jn 
opremo. Zavod za urejanje 
mestnih zemljišč.

II. skupina -
znanost, prosveta 
in kultura

Anketne liste s pozivom za 
izbor možnih kandidatov, za 
zbor delovnih skupnosti, je 
dobilo okrog 1500 volivcev v 
17 delovnih organizacijah. 
Skupaj smo s to anketo do
bili 831 predlogov za možne 
kandidate, medtem, ko 126 
volivcev ni predlagalo niko
gar. Izmed pregledanih an
ketnih listov za možne kandi
date smo tako dobili 65 raz
ličnih predlogov (več voliv
cev je namreč predlagalo 
istega možnega kandidata) 
za zbor delovnih skupnosti 
občinske skupščine.

28. volilna* enota
Delovna organizacija: Zavod 
za raziskavo materiala in 
konstrukcij

Odbornik, id mu poteče 
mandat:

VLADIMIR BRAS

Predlogi za možne kandidate: 
inženir Janez Reisncr, Ivo 

Bukovec, ing. Franc Cačevič, 
Vladimir Bras, Franc Oblak, 
Slavko Mlakar, ing. Janez 
Gjura, Boris Vudler, ing. 
Miloš Polič, Marjan Prelc,

ing. Božidar Rotbl, ing. Jože 
Hlebce, Radoslav Piškur, 
ing. Fedor Škerlep, ing. Maks 
Puh, Miro Ramšak, Marija 
Snoj, Vinko Koren, Jože Ku
har, Marija Harmel, Janez 
Cajhen, ing. Dušan Makaro
vič, ing. Jože Boštjančič, Bo
gomil Fatur, Edo Vugrinec.

30. volilna enota
Delovne organizacije: Grad

beni šolski center, Zvezni 
center za izobraževanje grad
benih inštruktorjev, Center 
strokovnih šol, šola PTT.

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

VINKO ZUPANC

Predlogi za možne kandidate: 
Gradbeni šolski center: 

Center strovkovnih šoIl Mari
ja Robida, Ciril Cvar.

Jože Havliček, Štefica Čer
nigoj, Štefan Mauri, Gvido 
Stres, Ivan Keržan, Ivan 
Kocbek, Jožica Črnigoj, Dore 
Pelhan.

32. volilna enota:
Delovne organizacije: vse
osnovne šole, I. gimnazija vsi 
vzgojno-varstveni zavodi

Odbornik, ki mu poteče 
mandat: 

ŠTEFKA SEVER

Predlogi za možne kandidate:
Dušan Mazgon, Janez Mo

dic, Jelka Kutin, dr. Nace 
Šumi, Janez Dovjak, Nada 
Dobravec, Danilo Lekič, Da
nica Marion, Jožica Škrjanc, 
Dragica Perovšek, Hardvik 
Pimovar, Iva Ocvirk, Mara 
Stojkovič, Jelka Poženel, Ro
bida, Boris Lenarčič, Jože 
Valentinčič, Jože Šlibar, Edo 
Serpan, Tomo Grgič, Jožica 
Čarman, Emil Rus, Benjami
na Bergant, Zvonka Dobcl- 
šek, Geza čahuk, Jasna Oper- 
čkal, Ana Vrenk, Jelka 
Ocvirk, Tatjana Lekič.

IV. skupina -
javni uslužbenci

34. volilna enota:

Odbornik, ki mu poteče 
mandat:

ZLATKA BIZILJ-PETAC 

Še ni predlogov.

MONTIRANJE IZDELKOV V IMP

ZBOR OBČANOV U



VOLITVE - VOLITVE - VOLITVE
REPUBLIŠKI ZBOR SKUPŠČINE SRS
PREDLOGI ZA MOŽNE KANDIDATE
BORIS KIDRIČ — Vil. vo 
lilna enota — REPUBLIŠKI 
Zj;or

Sketllj Franc, Pompe Franc, 
Rojc Felisk, Jagorinec Polde, 
Pompe Marjan, Judnič Velko. 
Mejak Feliks, Trojar Milica 
Škandali, Kolar Janez, ing 
Gjnra Janez, Strajner Ota, 
ing. Mitja Klopčič, Primož 
Leve, Lenarčič Boris, dr. Ro
man Tominc, Suhadolnik Jo
že Medija Franc, Klešnik.

BORIS KIDRIČ — IX. volil
na gnota — REPUBLIŠKI 
ZBOR

Ing. Janez Gjura, Pogačnik, 
Železnik Janez, Škandali Zvo
ne, Kranjc Milan, Mahorčič 
Vladimir, ing. Vidmar Milan 
Anton Arko, Sepe Mihael, ing 
Vesel Savo, Avbelj Pavle, 
Funtek Vane, Sladič Franck, 
Miler, Majcen, Okoren Janez, 
Ravnikar Marko, ing. Baudar 
Janez, Anka Pernuš, Cmugelj 
Jože, Torkar, Podkonjak 
Uroš, Zarčič Stane, Jože Po 
gačnik.

SAVSKO NASELJE — 17. vo
lilna enota — REPUBLIŠKI 
ZBOR

Kunst Marija, Kalan Jože, 
Srakar Franc, Milavec To
maž, Senčar Rudi, Vogrinc 
Jože, Smrajc Jože, Rozman

Jenko, Palfi Ivan, Šerbec Vo- 
je, Avbelj Marija, Kuzmič 
Anton, Boštelc Franc, žagar 
Ivan, Kunaver Franc, Veker 
Leopold.

SAVSKO NASELJE — 19. vo
lilna enota — REPUBLIŠKI 
ZBOR

Zinaucr Milan, Grebenc 
Ivan, Radunovič, Milosavlje
vič m., Pirc Lojze, Dolžek 
Franc, Cinaver Milan, Horvat 
Silvo.

SAVSKO NASELJE — 21. vo
lilna enota — REPUBLIŠKI 
ZBOR

Avbelj Marija, Raspotnik 
Jože, ing. Oton Kržan, Zinau- 
er Milan, Dubelj Viktor, Ja
nez Menart, Kutin Jelka, Ka
dunc Edo, Komše Karel, Zor 
man Ivan, Hladnik Marjan, 
ing. štok Žarko, Girman Ivo, 
Avbelj Viktor, Stariha Zora, 
Ilovar Viktor, Kastelic Vin
ko, Pirnat Janez, Valant Vik
tor, Bodlaj Viktor, Miran 
Blaha. Kavčič Jože, Karaš 
Sonja, Hamberger Ivan, Ber- 
kopec Josip, Kosovci Viktor. 
Novak Zdenka, Pirc Stanko. 
Kveder Marjan, Žura Stane. 
Horvat Silvo, Aubclj Alfonz, 
Lekič Danilo, Cokl Ignac. 
Beznik Vlado, Bizjak Kosta 
Jože Pogačnik, Kačič Kaje
tan, Kastelic Edvard, Majnik

Franc, Beltram Julij, ing. 
Flajs Stojan, Pirnat Franc, 
Kmet Janez, Boris Kralj, Ka
jetan Karič, Hladnik Maruša, 
Kutin Julij, Lukman Mirko, 
Tonih Melita, Deržič Rudolf, 
Alojz Cergan, Bodlaj Jerko, 
Bačnik Franc, Drobcž Avgust, 
Lu.štka Miroslav, Kovačič 
Avgust, Ban Vida, Vertovšek 
Zdenka, Mrak Venčeslav, 
Krese Franc, Veber Blaž, Ce- 
puder Lojze, Bergant Otman, 
Vatovec Janez, štampahar 
Vili, Vlahovič Andrej, Škof 
Ivan, Suhadolnik Jože, Radi- 
kovič Jože, Bibič Polde, Bo- 
rovničar Ivan, Mekine Janez, 
Jovan Albina, Jereb Karel, 
Fele Stane, Hrast, Hribar Ja
nez, škrjanc Marjan, Pahor

Alojz, Košir Janez, Jerkovič 
Jože, Capuder Milan, Brank 
Alfred, Vodopivec Aleksander, 
Kralj Drago, Horvat Leopold, 
Horjak,

SAVSKO NASELJE — 23. vo
lilna enota — REPUBLIŠKI 
ZBOR

Ivan Oven, Jovanovič/Miro, 
Avbelj Marija, Beznik Lado, 
Vertovšek Zdeno, Novak Raj
ko, Repar Stane, Vehovec Jo
že, Vrtič Ludvik, Žerovnik 
Marija, Žive Jožica, Mlakar 
Drago, Filipič Alojz, Fcrfila 
Bogomir, Podgoršek Milka, 
Kos Drago, Novakovič, Kmet 
Janez, Puhar, Kutin 'cika, 
Auber Marija, Rožič, Boh 
Angela, Boh Miha, Hrvat To

ne, ing. Probina Marija, Gru
den Stane, Štih I., Lavrič, 
Dular Peter, Brožič Tone, 
Frandlič Dora, Podgoršek An
ton, Mali Janez, Vidovič An
ton, Ban Vinko, Kaštial Vik
tor, Ogrinc Zdeno, Kavčič 
Jože.

TOMAČEVO — 27. volilna 
enota — REPUBLIŠKI ZBOR 

Srakar Tone, Jerneje Franc, 
Babnik Martin, Blaž Janez 
Hrovat Silvo, Blaž Jože, Ko 
man Stane, Dimnik Ivan. 
PODGORICA ŠT. JAKOB — 
33. volilna enota — REPU
BLIŠKI ZBOR 

Mrše Franc, Batič Marjan, 
Kopač Anton, Prošek Anton, 
Grad Žane, Potočnik Ignac,

Kralj Ivan, Pečnik Peter, So
jer F’ranc, Grojzdek Vinko, 
Dobnikar Marjan, Rahne Mi
ro, Paternoster Angela, Po
renta Anton, Gregorc Jože, 
Lešnjak Peter..

DOL pri Ljubljani — 35. vo
lilna enota — REPUBLIŠKI 
ZBOR

Perbiil Rudi, Perbil Fani, 
Kuhar Vinko, Gajšek Ivan, 
Bugar Jože, Gregorin Karel, 
Vodnik Ludvik, Pogačar An
ton, Sladič Peter, Gostinčar 
Marija, Vodnik Ludvik, Len
ček Franc, Avsec Ivanka, Jer
man Jože, Špenko Jože, Zor- 
ga Ludvik, Špenko Evgen, 
Maver Tomo, Mejač Jože, Ko
kalj Franc, Kastelic Stane, 
Bokal Anton, Jagodic Jože, 
Javoršček Branko, Bokal 
Franc, Cerar Jože, Bregar Ja
kob, Oražcm Anton, Škrabi 
Alojz, Železnik Janez, Tomo 
Ignac, Zajc Maks, Abc Franc, 
Abe Zofi, Česen Franc, Peter
im Ignac, Aleš Brane, Av.sec 
Anton.

KULTURNO PROSVETNI ZBOR 
SKUPŠČINE SRS ________
PREDLOGI ZA MOŽNE KANDIDATE
27. volilna enota 
Geološki zavod:

ing. Vaupotič Karel, ing. 
Lukman Ciril, ing. Dolenc

V STOŽICAH NASTAJA NOVA TRGOVINA

ZA SOLSTVO 43 ODSTOTKOV 
LETOŠNJEGA PRORAČUNA

Pri pripravi občinskega 
proračuna so veliko razprav: 
Ijali o problemih šol. O po
glavitnih težavah bežigrajske
ga šolstva meni podpredsed
nik občinske skupščine Janez 
Vinkler takole.

— Zmogljivost naših šol je 
premajhna, Je dejal Janez 
Vinkler. Lani smo se z do
graditvijo nove šole Mirana 
Jarca izognili tretji izmeni 
pouka na osnovni šoli v Sav
skem naselju, gimnazija pa 
je dobila nekaj več prostora. 
Zaradi povečane stanovanjske 
graditve nam spet grozi dru
ga ali celo tretja izmena po
uka.

. Kateri objekti tfodo 
zgrajeni letos?

— Dograjena bo šola Mira
na Jarca in telovadnica v 
Savskem naselju. Za šolstvo, 
to jc za investicije in za 
osnovno dejavnost šol, bo

šlo letos več kot milijardo 
dinarjev. Ta znesek predstav
lja 43 odst. občinskega pro
računa.

. Kaj pa prihodnja leta?
— Seveda nismo mogli mi

mo perspektivnega razvoja 
šolstva, le-ta pa odpira še tež
je probleme. Osnovno vpra
šanje je: ali bo zmogla skup
ščina tudi v prihodnje name
niti tolikšna sredstva za šol
stvo, če upoštevamo še vse 
druge potrebe družbenih 
služb, posebej še otroškega 
varstva in vseh terciarnih 
dejavnosti nasploh. Prihod
nje leto bo zgrajena Soseska 
VI na Brinju. Tamkaj bo 
potrebno zgraditi novo osnov
no šolo. Se težavneje pa bo 
v Savskem naselju, kjer pri
pravljajo načrte za gradnjo 
približno 800 novih stanovanj, 
na osnovni šoli pa že zdaj 
primanjkuje prostora'. Zraven

tega še kapacitete in oprema 
obstoječih šol ne ustrezajo 
in če bomo hoteli imeti tak
šen pouk, kot si ga želimo, 
bo potrebno veliko sredstev 
tudi za »stare« šole.

. Kakšne bodo tedaj odlo
čitve, ki jih bo sprejela skup
ščina?

— ‘Potrebe so jasne. Ra
zumljivo pa je, da bo mora
la vsaka odločitev temeljiti 
na skrbno pripravljenih ana
lizah. Upravni odbor šolske
ga sklada je imenoval po
sebno komisijo, ki jo vodi 
predsednik sklada Ivo Buko
vec. Komisija bo podrobno 
analizirala materialno stanje 
na šolah, razpravljala bo z 
vsemi ravnatelji šol in pred
sedniki Šolskih odborov. Pre
malo bo, če bo o položaju 
šolstva odločila le skupščina, 
temveč bo potrebno pritegni
ti v razpravo širši krog ob
čanov.

Marjan, ing. Papler Slavko, 
Pengov, Berce Boriš, Miško 
Kranjec, Čebulj Silvo, Turn
šek Viktor, Turk Ivan.

28. volilna enota
Zavod za raziskavo materiala 
in konstrukcij:

Rcisner ing. Janez, Fatur 
prof. Bogomil, Turnšek ing. 
Viktor, Bukovec Ivo, Rothi 
ing. Božidar, Bevc Vanda, 
Potrč Marija, Perocci Ela, 
Zupan ing. Vitomir, Benigcr 
dr. Jože, Gobec Radovan, 
Prelc Marjan, Zalokar Maks, 
Bcrkopec ing. Marijan, Bras 
Vladimir, Cač ovič ing. Franc, 
Hlebce ing. Jože, Harmel Ma
rija, Vresk Milka, Ivanc Sta
ne, Skerlep ing. Fedor, In
kret Bojan, pTof. Sedlar, 
Rupnik Jakob, Sever Stane, 
prof. Grafenauer, prof. Šta- 
lec, Droljc ing. Stanc, Bošt
jančič ing. Jože, Cahuk Geza, 
Miško Kranjec, prof. Vodnik 
Franc, dr. Emil Cevc, Polič 
ing. Miloš.

29. volibia enota
Zavod SRS za produktivnost 
dela, Zavod za varjenje: 

Perocci Ela, Zadnik Boži
dar, Lampe Ivan, Javornik 
Desa, Pogačnik Jože, Berton
celj Ivan, Jurkovič Danica, 
ing. Turnšek Viktor, Klančar 
Milka, Saje, Jože, Andrejčič 
Radovan, Jurc Lojze, Jenko 
Ana, Terčič Miro.
30. volilna enota
Gradbeni šolski center, Cen
ter strokovnih šol:

Galič Frane, Pernuš Anka, 
Kocbek Jože, Havliček Jože, 
Miloševič Milena.

31. volilna enota
Visoka šola za politične vede, 
Višja upravna šola. Urbani
stični inštitut. Kmetijski in
štitut, Dopisna šola ZZB:

Perocci Ela, Rojec Lojze, 
Gabcrščik Boris, Ilešič dr. 
Svetozar, Mušič Vladimir, 
Dolanc Stane, Klinar Peter, 
Benko Vlado, SišakoviČ ing. 
Vukadin, dr. ing. Ferčcj Jo
že, ing. Bajec Viktor, Briški 
ing. Lojze, Pučnik Ljubica, 
Ivanuš Heda, ing. Pavle Zau- 
car, Kočevar ing. Jelka, ing. 
Tončka Barlič, ing. Turnšek, 
Sile Jože, Trčelj Dušan, Peče 
Oskar, Kustelj Zvone, Pintar 
Jana, Bitenc F'ranc, Puppi,s 
Nada, Vilko Štern, Rihlarčlč 
Nada, Titi Jurij, Ožbalt Ema.

Novak Marjana, dr. Patrnu 
Boris dr. ing. Adamič Lojze, 
Barvarič Stefan, Pernuš An
ka, Fišinger Marjan.

32. volilna enota
Vse osnovne šole, I. gimnazi
ja, vsi vzgojno-varstveni za
vodi:

Sever Štefka, Eržen Ida, 
Štular Jaka, I-ah Avguštin.

Mihelič Mira, Dobravec Na
da, Marion Danica, Kutin 
Jelka, Sikst Marion, Stojko
vič Mara, Lekič Danilo, Pe- 
rovšek Dragica, Valentinčič 
Jože, Pernuš Anka, Perocci 
Ela, Lenarčič Boris, Pinovar 
Hardvik, Potrč Ema, Čarman 
Jožica, Mazgon Dušan, Jen
ko Vera, čemažar Franc, 
Stahovec Janez, Operčkal 
Marija^ Cahuk Geza.

bVe sTiLa

Krajevna skupnost Bežigrad 
posreduje naslednje obvesti
lo Mestnega vodovoda:

Vse izvršene tlačne preiz
kuse internih vodovodnih in- 
šatalacij je treba obvezno pri
javiti delavnici Mestnega vo
dovoda, telefon 30-554. Mestni 
vodovod ne bo izvršil nobene
ga priključka ali instalacije, 
če je ne bodo prevzeli z za
pisnikom o prevzemu.

Krajevna skupnost ima tu
di načrte jaškov za razne 
priključke. Strogo je treba 
upoštevati dimenzije teh ja
škov in inštalacij v njih.

Akcija podmladka in 
mladine Rdečega kri

ža na Črnučah
Družini Lukežič iz Beriče- 

vega, ki jo je prizadel požar, 
je podmladek in mladina 
Rdečega križa osnovne šole 
Maksa Pečarja na Črnučah 
zbral pomoč v rabljenih obla
čilih (perilo, otroški plašči, 
čevlji, šolske potrebščine, jo
pice itd.). Višji razredi te šo
le so poleg oblačil zbrali še 
denar v znesku 37.400 dinar
jev in kupili prešite odeje, 
blazine in brisače. Vso zbra
no pomoč so odnesli družini 
Lukežič.

Občinski odbor Rdečega 
križa se iskreno zahvaljuje 
vsem podmladkarjem, star
šem za razumevanje ter men
torici Marici Turk, ki je vo
dila akcijo. S takšnimi obli
kami pomoči razvijamo soci
alni čut in spoštovanje do 
ljudi, kf je naši mladini zelo 
potreben.

Vsa pojasnila dobite v teh
nični pisarni Mestnega vodo
voda, Krekov trg 10, soba 8, 
drugo nadstropje.

#
KINO

V DVORANI »SVOBODE«
BEŽIGRAD, Smoletova 1.6

Spored za mesec februar:
6. Cebr: zali. nemški film 

»Jaz, ljubezen in pesem«.
13. febr.: ameriški barvni 

film »Gusar«
20. febr.: češki film: »Do

bri vojak švejk« (I. del).
27. febr.: ameriški barvni 

film: »Severno proti Aljaski«.
Predstave so v soboto ob 

18. v klubu v Stožicah, v ne
deljo ob 10. v dvorani Svobo

de Bežigrad in ob 17. v dvo
rani v Berlčevcm.

Dnevna letovanja 
v kopališču Belinke
Bežigrajski otroci so prav

zaprav nimajo poleti kje k0' 
pati. Sava je vse preveč rn-r' 
zla in tudi prenevarna, druS6 
možnosti, pa, razen Belinke, 
sploh ni. Na občinskem dr11' 
šbvu DPM pa se že ukvarJaJ° 
z misJijo na poletna enodnev

na lettovamja. Namenili so s** 
da bodo samoupravne organe 
»Belinke« zaprosili, da J1”1 
bo v poletnih dneh odstopi'® 
kopališče. Pri društvu Pre?' 
vsem poudarjajo, da je v1;*® 
na kopališču Belinke ved«*’ 
topla, da se torej ni moč pr® 
hladiti, da Je voda soratfoi®" 
no plitka itd. Razen tega ^ 
bi lahko otroke sprenuJ® 
tudi starši, kf želijo-

12 ZBOR OBČANOV- FEBRUAR



ARONDACIJA - ARONDACIJA - ARONDACIJA - ARONDACIJA - ARONDACIJA - ARONDACIJA

RAZVOJNE SMERNICE KMETJE- 
KMETIJSTVA ARONDACIJA

Od številnih pokazateljev za ugotavljanje razvoja gospodarstva je pomembno ve
deti, kako se giblje odstotek kmečkega prebivalstva v občini. Odhajanje mladih 
aktivnih prebivalcev iz vasi v mesto ter v industrijska središča, je veliko in občutno, 
tako, da je število kmečkega prebivalstva, ki ostaja na kmetijah vedno manjše. Sta
rostna doba aktivnega kmečkega prcbivalsva, ki ostaja na zasebnih kmetijah je 2 
vsakim letom višja. Zavod za zaposlovanje delavcev Ljubljana izkazuje, da je v občini 
Ljubljana-Bežigrad najvišji odstotek nad 60 let starih kmetov od vseh občin v mestu 
Ljubljane; moških 46,9% in žensk 38,S«/«. V tej zvezi nam ponazoruje zanimiv podatek, 
da je od vsega prebivalstva v občini le 3,6% aktivnega kmečkega prebivalstva, omi 
ekvivalent na enega aktivnega kmečkega prebivalca pa je 2,20 ha. Iz tega sledi, da je 
v občini Ljubljana-Bežigrad najmanj kmečkega prebivalstva z ozirom na orni ekvivalent 
od vseh občin v Slov-nlji (povprečje Slovenije je 1,64 ha).

S Um je zasebnih kmetijskih 
gospodarstev po obsegu kme
tijske zemlje ;e sledeče (po
datki so vzeti po katastru iz 
kartoteke zasebnih kmetijskih 
Posestnikov v občini Ljublja
na-Bežigrad):

vatnih površin v občini- Ta 
zemljišča se delno že obdelu
jejo v večjih kompleksih pod 
uprvami kmetijskih obratov 
»Pšata«, »Zadobrova« in »Dol- 
skp«- Nadaljnje širjenje po
vršin in povečanje proizvod-

K. o.

Gospodarstva: 
delavci in u- 
siužbenci z

Bežigrad

mailo zemlje 
0-0,50 ha

449
Stožice 142
Ježica 1 67
Črnuče 187
Nadgorica 42
Podgorica 55
Beričevo 11
Dol 20
Kleče 10
Podgora 8
Skupaj: 991

Vseh gospodarstev, katera 
imajo v posesti kmetijsko 
zemljo In se ukvarjajo delo
ma ali povsem s kmetijstvom 
je 1.778 ali 20 odst. od vseh 
gospodarstev na območju ob
čine Ljubljana-Bežigrad. S 
to grupacijo prikazujemo se
danjo razvrstitev uporabnikov 
kmetijske zemfje. Nadaljno 
Upadanje števila kmečkega 
Prebivalstva lahko še bolj pri. 
Okujemo na račun razvoja 
ostalih gospodarskih panog 
ln širjenja družbenega sek
torja kmetijstva. ^

Kmetijski gospodarstvi 
“Agrokombinat« in KZ Črnu
če izkoriščata nekaj obdelo-

Gospoda rsitva: Gospodarstva:
pol kmetije in aktivna kmet.
pod delavci gospodarstva

0,50—3 ha nad 3 ha
32 _

138 48
96 59
51 18
41 18
68 23
56 11
49 24
18 6
18 13

567 220

nje. na družbenem sektorju 
je že v teku na območju le
vega bre; Save od Cmuč do 
Dolskega. Obseg obrežnega 
pasu ob Savi pod cesto Čr
nuče, Šentjakob, Dolsko je 
600 ha. Zemljišča na tem ob
močju predstavljajo danes še 
neurejeno stanje, katastrsko 
so razvrščena v najnižje raz
rede, t- j. njive 6 in 7 razre
da, travniki 6 in 7 razreda, 
pašniki 2 razreda in gozd. Pe
dološko so to zelo mlada tla. 
V bistvu so rečni nanosi z 
snovnih elementov za pre- 
harano rastlin, nudijo pa do
bre osnove za ureditev. Tu
di fizikalne lastnosti so za-

Kaj menijo 
črnuški komunisti

Na nedavni konferenci aktiva Zveze komunistov na 
Črnučah so med drugim razpravljali tudi o arondaciji 
600 ha zemlje na tem območju in o vseh še nerešenih 
vprašanjih okrog tega. Tovariš Repanjšek je pokazal 
Predvsem na probleme v zvezi z odškodninami kmetom 
za oddano zemljo. Podčrtal je preveliko nesorazmerje 
mec* dejansko vrednostjo arondirane zemlje In odkup- 
uiinl cenami, ki jih plačuje Agrokombinat zanjo.

Nadaljnja razprava je ugotovila, da so še zmeraj 
hejasni 'pojmi in načini arondacijskega postopka ter 
zgrešeni, ker je dobršen del zemlje, ki so ga kmetje 
oddali družbenemu posestvu že pred leti, še zmeraj po
vsem neobdelan in popolnoma zanemarjen. Na arondi- 
ranl zemlji bi morali najprej pokazati resnične uspehe, 
ne Pa neuspehe, če hočemo še razširiti zemljišča za 

•"užbeno posestvo. Pred odkupom zemlje niso pregle- 
dali, niti ugotovili lego posameznih zemljišč. Tri dinarje 
za kv. meter travnika in 10 din zr kv. meter njive je 
Premalo. Prevladalo je mnenje, da so predpisi, ki dolo- 
.aJo tokšne odkupne cene odločno zastareli, da bi se 
^anes lahko opirali nanje. Sprejeli so sklep, o sklica

ti Prizadetih volivcev, da bi se natančno pogovorili o 
seh nerešenih vprašanjih v zvezi z arondacijo, ki za- 
ovaJo tako kmete kot Agrokombinat.

Crtanec J® Podčrtal, da bi morali urbani-
£ n naCrt Prilagoditi dejanskemu stanju v naselju
ne U 6 *n stolpnice tam kjer je dovolj gramoza,
nm ^ tfm' kJer Ba ni- Gradnjo individualnih hiš pa
stolnni OVOlili lam' kJer bl blIa negospodarna gradnja stolpnic m tAm, kjer Je ^ primeren

dovoljive. Primanjkuje sicer 
humusovih substanc, ki pa 
jih ima »Agrokombinat« v 
obliki gnoja dovolj. Z maksi
malnimi dozami umetnih gno
jil ob uporabi hlevskega gno
ja bo mogoče tla spraviti v 
tako stanje, da bo možno ve
liko pridelati.

Znano je, da mora »Agro
kombinat« Ljubljana pridobi
ti čimveč zemlje za lastno 
rastlinsko proizrvo<ji\jo. Obrat 
»Zadobrova« je imel leta 1963 
na desnem bregu Save 350 ha 
v enem kompleksu arondi ra
nih površin, kar je bilo za 
potrebe današnje proizvod
nje mleka absolutno prema
lo.

Z ureditvijo teh površin sc 
bomo izognili škodljivemu 
črpanju gradbenega materia
la in s tem uničevanju kme
tijskih površin. Odprto je ne
šteto peskokopov, ki nudijo 
žalostno sliko brezobzirnega 
izkoriščanja tal, ne meneč se 
za posledice, ki jih bo prine
sla poplavljajoča Sava in za 
investicije, ki jih bo dajala 
družba v obliki zasipavanja 
jam.

Arondacij skl postopek za 
priključitev teh zemljišč‘‘h 
kmetijskemu obratu »Zado
brova« teče. Arondacija 600 
ha je razdeljena v več faz. 
Zemljišča vključujejo po eta
pah zapadno od šenjakobske- 
ga mostu proti Črnučam in 
preko Kamniške Bistrice do 
Dolskega. Arondacijski posto
pek z vključitvijo vseh zem
ljišč bo izveden do konca le
ta 1965.

Ker je potrebno za uredi
tev tako velikega kompleksa 
zelo velikih Investicij in ker 
je ureditev nujo vezana na 
časovno daljše obdobje, so se 
na kmetijskem obratu »Za
dobrova« odločili, da bodo pr
va leta pasli 800 in ko bodo 
arondirane vse površine 1.500 
govedi. V 5 letih px> vključit
vi bodo zemljišča uspx>sobili 
tako, da bodo sposobna za 
obdelovanje kot njive.

V prehodnem obdobju bo
do, kot že rečeno, ob upora
bi 800—1000 kg umetnih gno 
jil na ha poskrbeli pašo za 
1.500 govedi. To bodo živali, 
kd bodo služile za plemensko 
rejo in pitanje za potrebe 
Agrokombinata, višek pa bo 
na razpKolago za prodajo. Ži
vina bo v pirvi fazi prinastla 
za 70 ton. Ko bodo število iz
polnili, bodo imeli 140 ton 
prirastka- V prvem latu bo 
vrednost prirastka 70 milijo
nov din, kasneje pa preko 
100 milijonov din- Za ta pašni 
sistem bo treba vložiti okrog 
9 milijonov letno. Ta sred
stva bodo potrebna za gno
jenje, ograje in podobno. Pa
ša hkrati predstavlja soliden 
prehod od sedanjega stanja 
h kasnejšemu njivskemu go
spodarjenju.

Za ureditev njivskih povr
šin pa so potrebna znatna 
sredstva. Gre za krčenje zem
ljišč, planiranje, Izgradnja 
nasipa vzdolž obale Save, 
humfidranje zemljišč, Itd. 
Računamo, da bo potrebna
500.000 din na ha, kar pred
stavlja 300 milijonov din In 
to brez gospodarskih objek
tov. Zaradi tako visokih Iz 

\

Okrog arondiranja kmečke zemlje na področju 
od Črnuč do Dola za kmetijsko posestvo Zadobrova 
(enega izmed obratov Agrokombinata) je v zadnjem 
času prišlo med prizadetimi občani do vrste negodo
vanj. Vzrok temu so nizke odkupne cene za obdelo
valno zemljo in travnike, še zmeraj nerešeno vpra
šanje preživnin za ostarele kmete bree dovolj zemlje 
za normalno preživljanje, nadomestne zemlje in na- 
daljnega izkoriščanja zemljišč na arondiranem ob
močju nasploh.

datkov je postopno vlaganje 
več kot utemeljeno. —
• Ko bodo urejene vse

• njivske površine arondii-
• ranega kompleksa, se bo
• pridelalo 100 vagonov žit,
• 80 vagonov slame, 1000 va-
• gonov zelene lucerne, 800
• vagonov silažne koruze ali
• druge okopavnine in vrt-
• nine v skupni vrednosti
• preko 200 milijonov din.

Po ocenitvi katastrskega
stanja in katastrskega dohod
ka je moč priti do zaključ
ka, da dohodek ne presega 20 
milijonov din. Ker so zem
ljišča katastrsko razvrščena v 
zelo nizke razrede, je družba 
v oblikii davčnih obveznosti 
doslej žeto malo prejemala.

S pridobitvijo navedenih 
obdelovalnih površin (600 ha) 
bi družbeni kmetijska sektor 
leta 1970 razpolagal skupaj 
s 767 ha ald 27,1 odst. vse ob
delovalne zemlje v občini- Po 
dlodaitnih predvidevanjih pa 
bi v 7-letnem programu od 
zasebnih lastnikov pridobili 
še 250 ha obdelovalnih povr
šin, v tem primeru bi druž
beni sektor v občini imel sku
paj 1.017 ha ali 35.9 odst. vse 
obdelovalne zemlje. Vsa osta
la obdelovalna zemlja, v ko
likor je ne bl mogli kompleks
no urediti, je v zazidalnem 
okolišu In med naselji, kate
ro lahko smatramo več ali 
manj že za vrtičkarsko proiz
vodnjo.

Po rajonizaciji kmetijske 
proizvodnje okraja Ljubljana 
je območje naše občine v 
ljubljanskem proizvodnem 
rajonu. Glavna panoga kme- « 
tljske proizvodnje v tem ra- ! 
Jonu je živinoreja, kjer naj | 
bd prevladovala proizvodnja | 
govejega in svinjskega mesa | 
ter proizvodnja mleka in vrt- 1 
nin.

Od vrtnin sta na območju fi 
naše občine najbolj zastopana 
krompir in zelje, taka orien- | 
tacija naj bi bila tudi v bo
doče. Od krmnih rastlin je za 
sedaj največ detelj in travno- " 
doteljnih mešanic sar je 27 
odst. poljščin. To razmerje 
bo treba v bodoče še nekoli
ko izboljšati v korist krmnim 
rastlinam .

V vrtnarski proizvodnji 
družbeni sektor na območju 
naše občine do sedaj ni bil 
zastopan. Največ zelenjave so 
pridelovali zasebni kmetijski 
proizvajalci. V okviru per- 
spelctlivnega programa kme
tijstva predvidevamo tudi go
jitev vrtnin na območju od 
Cmuč do Šentjakoba, kjer so 
za to pogoji. To proizvodnjo 
bo razvid družbeni sektor

Da bi v množici nasprotu
jočih si mnenj vendarle našli 
objektivno resnico, smo za 
mnenje o arondacljskem po
stopku in vseh posledicah, ki 
nastajajo v tej zvezi povpra
šali več prizadetih občanov, 
pa tudi odgovornih ljudi za 
čim realnejše reševanje tega 
vprašanja. Med prvimi smo 
za mnenje vprašali sekretarja 
Zveze komunistov na Črnu
čah, Jožeta Horvatiča, ki je 
med drugim dejal: — Vroča 
kri med kmeti je nastala naj
več zaradi nizkih odkupnih 
cen za njive, travnike in paš
nike, ki se vrte med tremi 
do desetimi in dvajsetimi di
narji za kvadratni meter zem
lje. Menim, da bi morali to 
vprašanje ugodneje rešiti v 
korist kmetov, še posebej za
radi tega, ker je Energoinvest 
tik ob robu arondacijskega

področja pred kratkim odku
poval zemljišče po 200 din za 
kvadratni meter. Razen tega 
sega arondacij sko območje v 
novi zazidalni okoliš (na Čr
nučah). Aktiv ZK Črnuče je 
sklenil, da bo v kratkem skli
cal zbor volivcev, na katerem 
naj Agrokombinat oziroma 
njegovi predstavniki in odgo- 
vomiki občinski činitelji po
kažejo ljudem odprte karte, 
tako da se vsa nerešena vpra
šanja okrog arondacije in še 
nerešenih vprašanj okrog nje 
spravijo iz dnevnega reda. 
Agrokombinat naj bi raje po
skrbel, da bi čimprej teme
ljito obdelal tisto zemljo, ki 
jo že ima, ne pa da na njej 
raste plevel, ostaja setev, ki 
ni dočakala žetve (proti Trzi
nu in drugod).
NADALJEVANJE NA STR. 14.

AGROKOMBINAT LETOS 
NE BO OBDELOVAL

Letos je bilo na vseh področjih, kjer je bila 
remija arondirana, precej nejevolje, ker ljudje niso 
vedeli, ali bodo zemljo, ki je bila arondirana še 
obdelovali ali ne. Zbrali smo pojasnila iz zaneslji
vih virov in tako lahko vsem lanskoletnim obde
lovalcem zagotovimo;

0 Letos bodo zemljo obdelovali vsi tisti, ki so 
jo obdelovali doslej.

• Vsakdo, ki mu je bila zemlja arondirana, 
lahko zemljo obdeluje vse dotlej, dokler ne dobi 
odločbe, na kateri bo točno navedeno, kdaj bo začel 
zemljo obdelovati oziroma uporabljati »Agrokom
binat«.

• Kljub odločbi oziroma obvestilu, bo tisti, ki 
jc zemljo že posejal ali karkoli posadil, lahko ne
moteno z nje ob času, ko se pridelke pobira, tudi 
pobral. Ne bo pa smel ▼ tistem letu, ko bo dobil 
obvestilo, zemljo pripravljati za naslednje leto, ozi
roma se mu to ne bo splačalo, ker bo v nasled
njem letu z zemljo gospodaril »Agrokombinat«.

• Letos lahko torej vsi tisti, ki jim bo zemlja 
arondirana, ali jim je že arondirana, normalno ob
delovali in tudi pobrali vse, kar bodo pridelali.

• Zaradi tega, ker ostane letos zemlja v obde
lavi posameznikom, ne bo sklada iz katerega bodo 
po odvzemu remije dobivali denar vsi najbolj 
prizadeti.
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ALI BODO NEKATERE HIŠE OSTALE PRAZNE?
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KMETJE- 
ARONDACIJA
NADALJEVANJE S 13. STR.

VSI BI RADI DALI 
ZEMLJO, ČE

Upravnik kmetijske zadru
ge Črnuče, tovariš Dimnik, kd 
smo ga kot običajno zalotili 
pri delu v tomačevski zeljar- 
ni, čeprav je bila že pozna

— Na polju pri Sneberju 
so kmetje včasih spravili s 
polja po dva do tri pridelke 
na leto, odkar pa je to polje 
v rokah obrata v Zadobravi 
spravijo z njega komaj en 
pridelek na leto, čeprav ima
jo vse možnosti od strojev do 
hlevskega in umetnega gnoja, 
da bi iz te rodovitne zemlje

večerna ura, je na kratko po
vedal takole:

— Delim mnenje vseh kme
tov od Kleč do Jarš. Ce se 
bo arondacija v celoti opra
vila v takšnih razmerah, kot 
je začrtana, pomeni to vsaj 
za nekaj časa občuten korak 
nazaj. Zakaj? Ce bi Agrokom
binat s svojim dosedanjim 
delom in gospodarjenjem za
res dokazal, da gre za nekaj 
boljšega, bolj naprednega kot 
je zastarelo privatno kmetij
stvo, potem bi se mi z vsemi 
štirimi oprijeli arondacije.

Gre za zemljo, ki je savska 
naplavina. Kmetje so v deset
letjih iz borne zemlje marši-' 
kje naredili z gnojenjem do
bro njive. Na tej zemlji ozi
roma od nje sedaj .živi 300 
in več glav goveje živine. Ali 
bo Agrokombinat lahko takoj 
nadomestil to živino? In mle
ko, ki ga dajejo te živali?. 
Po predlogu za preživninsko 
varstvo naj bi ostareli In za 
delo nezmožni kmetje dobi
vali okrog 12.000 din meseč
no. Toda tudi to še visi v 
zraku In še ni nič dokončne
ga. Kako bo kmet brez zem
lje, morda le s skromnim 
vrtičkom lahko živel od tako 
nizke preživnine? Najprej 
moramo ljudem zagotoviti 
zadovoljivo preživnino in še
le potem arondiratl njihovo 
zemljo.

Na Črnučah so arondirano 
zemljo plačevali po 1 dinar 
do 20 dinarjev za kvadratni 
meter. Ta okoliš okrog Črnuč 
pa je hkrati predviden tudi 
za gradnjo. Agrokombinat bo 
to zemljo torej lahko proda
jali po 200 in več dinarjev za 
kvadratni meter?! To tišči na
še kmete. Na Črnučah, v Nad- 
gorici, Podgorici, na Brinju, 
v Beličevem; Dolu in Klečah. 
Vsi, prav vsi bi radi dali 
zemljo, če bi bili prepričani, 
da bo potem tudi zanje laže 
in bolje, da jo bo Agrokom
binat bolje izkoriščal kot jo 
znajo in morejo oni sami. 
Tako misli večina kmetov, 
zato tudi tako povem.

stisnili vsaj še enkrat toliko 
kot so to lahko privatni 
kmetje s primitivnim nači
nom obdelovanja. Koliko bo
do potem pridelali na novi 
trikrat bolj siromašni zemlji 
v novem arondacijskem ob
močju ob Sand? To je pešče
no in z redkim grmičevjem 
In gozdom porastlo zemljišče, 
ki ga od časa do časa pre
plavi voda. To je dvakrat res
no vprašanje, ker bo potem
takem tod 50 voz manj stelje, 
manj krompirja, manj ze
lja... Bežigrajska občina je 
dovolila arondirati to zemljo, 
ker je Agrokombinat pripra
vil elaborat po katerem naj 
bi tu v doglednem času redi
li 1200 krav molznic. Sedaj 
sredi postopka pri arondira- 
nju zemlje so ugotovili, da 
se jim ne splača rediti krav 
molznic, temveč le krave za 
zakol. 300 ali več krav privat
nih krav bodo kmetje pri
siljeni zaklati, Agrokombinat 
pa bo po vsej verjetnosti uvo
zil nove krave za drage de
vize.

NAJPREJ PAMETNO 
GOSPODARJENJE

Kmet in zadružnik Anton 
Smrekar pa je dodal:

— Zakaj ne bi Agrokombi
nat raje postopoma arondiral 
privatno zemljo in jo polno 
izkoriščal, da bi zares več in 
bolje pridelali, kot to zmore
mo mi kmetje? Kakor hitro 
bodo dokazali, da znajo za
res bolje in pametneje go
spodariti z zemljo, grem ta
koj k njim v službo. Z vese
ljem bom pustil to trdo uba
danje od Jutra do večera in 
zapustil svojo beračijo. Kme
tijske zadruge žive od dota
cij, pa kljub temu še kar 
naprej ustvarjajo izgube, 
medtem ko kmet more in 
mora živeti od tega kar pri
dela In zasluži.

NIHČE NI PROTI 
ARONDACIJI

AGROKOMBINAT 
SLABO GOSPODARI
Predsednik zadružnega sve

ta Črnuče. Franc Sratoir-

Kmet in zadružnik Franci 
Dečman:

— Nikdar in nikoli nisem 
bil proti socialističnemu 
kmetijstvu in gospodarjenju
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SAMO EN DINAR
Gre za arondacijo, 

za arondacijo tistih 600 
in toliko hektarov zem
lje, travnikov ter red
kega gozda in grmovja 
ob levem bregu Save 
vse od Črnuč do Dola.

S povečanjem zem
ljišč, pašnikov in orne 
zemlje, naj bi si Agro
kombinat obrat Zado
brova ustvaril lastno 
krmno bazo in povečal 
proizvodnjo — mesa in 
mleka. Takšen je bil 
plan. Le kdo ga ni ra
zumel in odobraval, ko 
smo vendar vsi vedeli 
in vemo, da je bodoč
nost kmetijstva le v 
sodobni, modemi in 
industrijski proizvod
nji, ki ob dobro za
stavljenem načrtu, še 
bolj pa v dosledni re
alizaciji takšnega načr
ta mora roditi uspeh 
Takšni so bili in so na
črti, toda žal samo teo
retični, v praksi pa je 
precej drugače.

Agrokombinat naj bi 
s svojimi številnimi 
obrati okrog Ljubljano 
oziroma v njeni nepo 
sredin bližini zagotovi! 
mestu dovolj mesa, 
mleka in ... po kar 
najbolj pristopnih in 
konkurenčnih cenah 
Tako tudi obrat Zado
brova.

Pred začetkom aron
dacije smo zvedeli za 
točen ekonomski ela
borat in rentabilnostm 
račun, ki je odločno 
govoril za arondacijo 
teh 600 ha zemlje. Pri
pravljali so preživnin
ski sklad za ostarele 
kmete, določali nado
mestno ženijo za čiste 
kmete itd., itd. Aron
dacija se je začela. 
Medtem pa je Agro
kombinat (Zadobrova) 
spremenil načrt kon
cepta za izkoriščanje

novo pridobljenega ze
mljišča, čeprav niti ti
ste zemlje, ki jo že 
ima, ne more obdelati 
tako, kot bi bilo treba. 
Kaj potemtakem zares 
še potrebuje novo zem
ljo? Kmetje bodo osta
li brez ali z minimal
nimi kosi zemlje, pre
živnine zanje so še ne
kje v zraku, prek-aM 
fikacije mlajših kme
tov so tudi nejasne, 
ogromen nr novo aron- 
dirani kompleks zem
lje pa je — kakor je 
vsaj doslej pokazala 
agrokombinatova prak
sa (Zadobrova) v res
ni nevarnosti, da bo 
dlje časa ostal, ne sla
bo kot doslej, temveč 
povsem neizkoriščen 
kapital! Kaj si kaj ta
kega ob današnjih ce
nah mleka in mesa za
res še lahko privošči
mo?

In odkupne cene za 
kvadratni meter njiv 
in travnikov, ki se za
čno pri enem dinarju 
za kv. meter in gredo 
največ do 20 dinarjev. 
Kaj naj počno kmetje 
s tem denarjem in 
brez zemlje in brez 
perspektive (ljudje, ki 
se ukvarjajo zgolj s 
kmetijstvom in so sta
ri 40—50 let), da bi za
čeli nekaj drugega — 
znova?

z zemljo nasploh, tako tudi 
ne proti pametni arondaciji, 
toda zakaj ne začno postopo
ma: 50 hektarov, potem 100 
in 500 In tako dalje. Kakor 
hitro dosežejo rentabilno 
proizvodnjo na pridobljeni 
zemlji, naj bi si pridobili z 
arondacijo novo. Tako si 
predstavljam pametno gospo
darjenje. Starejše kmete od
ločno preveč zapostavljamo 
prav tako njihove izkušnje, 
čeprav niso zmeraj v skladu 
s sodobnimi oziroma moder
nimi principi obdelovanja 
zemlje in kmetijske proiz
vodnje nasploh. Toda nikakor 
ne smemo pozabiti: Mladi se 
še zmeraj lahko kaj nauči

mo od starih! Z nepremišlje
no arondacijo v zastavljenih 
okvirih si bomo nakopali na 
glavo resne Socialne proble
me, ki nam bodo nakopali na 
glavo več resnih skrbi kot 
pa bomo imeli koristi od 
arondirane zemlje. Vsi, vsi bi 
sami radi dali zemljo, če bi 
Agrokombinat v praksi doka
zal, da bolje gospodari, to pa 
se doslej žal še ni zgodilo. 
Mi, kmetje za sebe sedaj 
ne vidimo pred seboj prave 
perapektive. Kmetje že sedaj 
od'zadruge odkupujejo seno, 
ker ga le ta ne more pravo
časno pospraviti. Deteljo 
največkrat kosijo le dvakrat. 
NADALJEVANJE NA STR. 21.
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LETOS BODO SE ORALI PO STAREM

Predstavniki občinske komisije, ki izvaja arondacijo 
na severnem delu Bežigrada so pojasnili, da arondacijski 
postopek še ni končan in da bo komisija obravnavala še 
23 kmetov,- Tega doslej ni mogla storiti, ker je zapadel 
sneg, pravila komisije pa zahtevajo, da si vsak kmet pred 
podpisovanjem sporazuma, zemljo, ki jo bo obdeloval, 
ogleda, prav tako si tudi vsa zemljišča natanko ogleda 
komisija. O dosedanjem delu arondacije nam je tajnik 
komisije tov. Turk, povedal naslednje:

»Do sedaj sem sodeloval 
pri sedemnajstih arondaci
jah. Doslej še nobena ni bila 
tako dobro pripravljena kot 
prav bežigrajska. Bežigrajski 
referent za kmetijstvo je na
tanko izdelal celo kartoteko 
vseh tistih* ki so z aronda
cijo kakorkoli prizadeti. Ze 
ob začetku postopka smo ta
ko točno vedeli, s kakšni 
kmetom imamo opravka, ko
liko zemlje ima, kakšne so
rodnike ima, koliko ima 
otrok, kje so otroci zaposle
ni, kakšne pogoje ima za 
preživljanje in podobno. S te
mi podatki je bilo komisiji 
delo olajšano, saj je vedela, 
da ve za vsakogar resnične 
podatke in da se nikomur ne 
more delati krivica. Aronda
cijski postopek je bil izvajan 
po zakonu. Komisija se je na
tanko držala vseh zakonskih 
določil, le eno samo zakon
sko določilo ni upoštevala, 
namreč tisto, ki pravi, da se 
tistemu, ki iz kakršnih koli 
razlogov v bodoče ne bo imel 
več zemlje, izplača trikratni 
katastrski donos, mi pa smo 
tistim, ki so podpisali spora
zum, obljubili izplačilo pet
kratni katastrski donos, razli
ko, do petkratnega donosa pa 
bo pokril iz svojega denarja 
‘•Agrokombinat«. Vse ostalo 
Pa je teklo tako, kot je zapi
sano v zakonu.

Rad bi povedal, da kljub 
Prizadevanju 'komisije, ki Je 
hotela vsem najbolj ustreči, 
Izvajala Je pač zakon, nekate- 
rl kmetje niso pokazali niti 
razumevanja. Dogajalo se Je 
Celo, da so tisti kmetje, ki so 
arondaciji nasprotovali, obso
jali kmete," ki so podpisali 
sporazum in tako olajšali 
aelo komisiji in sebi. Opazili 
smo, da včasih na popoldan

ske naroke ni bilo niti enega 
kmeta, ker so se med sabo 
dogovorili, da ne bo prišel 
nobeden, včasih pa so redno 
prihajali, tako kot' so bili 
naročeni. Nekateri so posku
šali z izpadi, grožnjami in 
podobno, vendar to ni imelo 
nobenega smisla, saj je bila 
arondacija določena in smo 
jo le, kolikor smo le mogli, 
humano izvajali. Ljudje so 
bili po vsej verjetnosti pre
malo obveščeni, saj so neka
teri menili, da jim bo zem
lja ostala, če nihče ne bo 
podpisal pogodbe. Seveda pa 
so se zmotili in so s tem, da 
niso prihajali na pogovore o 
podpisu sporazuma oziroma 
pogodbe, povzročili le to, da 
se jim je avtomatično dolo
čilo, da zemlje ne rabijo več 
in da se jim izplača zgolj 
trikratni katastrski donos.

kazumemo, da so nekateri 
kmetje nejevoljni zaradi niz
kih cenitev zemljišč. Komisi
ja je dolžna, da izplačuje po 
zakonu, po bonitetnih vrstah 
zemelj. Zemlja, ki je bila 
arondirana, pa je v večini 
primerov oziroma vsa prav 
slaba, saj spada v zadnji ozi
roma predzadnji bonitetni 
razred. Vemo, da tako piše le 
v katastrskih mapah in da si 
je marsikateri kmet z marlji
vim delom znal preurediti 
pašnik najslabše kvalitete v 
travnik, na katerem je morda 
kosil celo trikrat. Vendar pa 
je zemljišče v katastru ozna
čeno za slabo, na podlagi te 
ocene so kmetje tudi plače
vali davke, ki so bili pa za
radi zelo nizke ocene vred
nosti zemljišč majhni. Komi
sija se v nobenem primeru 
ni mogla ozirati na to, koli
ko Je kmet iz zemlje poteg
nil, temveč le na to, kako

je bila zemlja ocenjena in 
koliko je kmet plačeval dav
kov. Lestvice pač ne moremo 
spreminjati.

Menim, da je bilo to kme
tom premalo pojasnjeno, 
prav tako mnogi niso resno 
jemali določil, ki pravijo, da 
se kmetu, ki ne pride na raz
govor zato ker noče, avtoma
tično izplača trikratni kata
strski donos glede na oceno 
vrednosti zemlje.«

Referent za kmetijstvo ob
činske skupščine Peter Kapš 
pa nam je stanje okrog aron
dacije ijrisal takole:

»Vedeli smo, da bodo na
stopili z arondacijo nekateri 
problemi. Pri tem ne mislim 
na to, da nekateri kmetje no
čejo razumeti arondacije, 
marveč na tiste, ki bodo z 
odvzemom zemlje prizadeti 
zato, ker so se z zeuljo res
nično preživljali oziroma, ki 
so zemljo imeli pa so se že 
z zemljo težko preživljali.

So naprimer primeri, ko 
ima nekdo majhno pokojni
no, to se pravi, da mu zemlja 
ni bila izključni vir dohod
kov. Z obdelovanjem zemlje 
pa se je kljub temu, da‘ je 
star, le preživljal. Takemu 
seveda, ki ima še drug vir 
dohodkov razen zemlje, pa 
čeprav je ta vir zelo majhen, 
nismo smeli dati v zameno 
zemlje, temveč, smo mu zem
ljo izplačali. Ce je podpisal 
sporazumno, smo mu izpla
čali petkratni odnos, sicer tri
kratnega. Vendar si z izpla
čanim denarjem ne bo mogel 
kaj prida pomagati, saj ga bo 
dobil premalo, da bi se lahko 
s pokojnino in z izplačanim 
denarjem kaj dalj časa pre-, 
življal. Kaj smo naredili s ta
kimi primeri?

Zabeležili smo ga in pred
lagali na spisek za tiste, ki 
bodo dobivali denarno po
moč iz sklada za preživnin
sko varstvo. Doslej smo zapi
sali že 22 takih upravičen
cev, ki bodo dobivali meseč
no povprečno 20.000 din. Ne 
trdim, da bo vseh 22 kmetov, 
ki so prišli na spisek, resnič
no dobivalo ta denar, o tem 
bo namreč odločala komisija.

Vendar pa ga bodo upravi
čeni prav gotovo.

Nekaj je tudi primerov, ko 
so kmetje, ki so se doslej 
izključno preživljali z zemljo 
starih, onemoglih. 2e sedaj, 
ko so imeli zemljo,- jo niso 
mogli obdelovati, le s težavo 
so se preživljali. Taki kmetje 
niso zahtevali zemlje za za
menjavo, marveč so prosili, 
da jim izplačamo petkratni 
katastrski donos. Morali jim 
bomo plačevati mesečno pre
živnino iz sklada.

Kljub temu, da je komisi
ja delala humano in obrav
navala primer od primera, ga 
natanko proučevala in poiska
la najboljšo možno rešitev, 
ni šlo povsod po sreči. Tako 
smo naprimer na občini po
sredovali, da je neka stara 
ženska, ki ni več zmožna ob
delovati zemlje, takoj dobila 
prostor v domu počitka na 
Vrhniki. Občina je prevzela 
na svoja ramena stroške bi
vanja, ženska pa je že nasled
nji dan pobegnila in prišla iz 
Vrhnike v Ljubljano peš. 
Vprašala je, če sme k maši, 
in ko so ji pojasnili, da je v 
domu počitka, kjer ima vsak 
svobodno gibanje in gre lah
ko k maši ali drugam, kadar 
hoče, je enostavno pobrala 
pot pod noge in zapustila 
dom. To seveda ni pošteno 
do vseh tisjah, ki so se tru
dili in ji omogočili urejeno 
življenje.

Lahko bi naštel še precej 
takih primerov. Vendar to 
nima pomena. Naredili smo 
pač vse, kar je moč nare
diti, komisiji, ki postopa ta
ko, da bi bU volk sit in koza 
cela, da kmetje ne bi bili 
preveč oškodovani in da bi 
arondacija potekala v okviru 
zakona. Vendar za to nismo

dobili še nikjer pohvale ozi
roma nas nihče, ki bo z 
arondacijo prizadet, noče ra
zumeti.

Ko smo pripravljali posto
pek za arondacijo smo pojas- 
nevali, razlagali in si priza
devali, da bi bili ljudje res

čim manj prizadeti. Precej 
ljudi, tudi tistih, ki bi nas 
morali razumeti, nas niso ho
teli, ko pa so spoznali, da je 
stvar resna in da to ni no
bena igr ra, so se začeli pri
toževati. Seveda zaman, saj 
smo postopali po zakonu.*

V JESENI SO RAZPRAVLJALI, CE BI SE GNOJILI

KDO UNIČUJE 
CESTE?

V živahni razpravi, ki se je 
na skupščini razvila ob sa
moprispevku občanov za 
asfaltiranje Turnerjeve ulice, 
so odborniki menili, da je v 
prvi vrsti dolžnost podjetij, 
ki ceste razkopavajo in Jih 
uničujejo z raznimi deli, da 
jih po opravljenem delu tu
di spravijo v takšno stanje, 
v kakršnem so bile poprej.

Nekateri odborniki so 
hkrati menili, naj bi del 
sredstbv za popravljanje in 
asfaltiranje cest in ulic pri
spevala tudi gradbena in 
druga podjetja, ki dovažajo 
material na velika gradbišča, 
ter delno ali popolnoma uni
čijo stara makadamska cesti- 
ščs>. To Se posebej velja za 
nekatere ulice in ceste ob več
jih soseskah v gradnji. Naj
več škode na cesti namreč 
vsekakor narode prav težki 
tovornjaki, ki dovažajo na 
gradbišča gradbeni material.

Perspektive 
delavske univerze

Ugotovljeno je bilo, da politične organizacije v občini 
ne dajejo Delavski univerzi pobude za družbeno politično 
izobraževanje. Potrebno Je, da organizacije (ZK, SZDL, sind. 
organizacije, mladinske organizacije itd.) zainteresirajo 
svoje člane za družbeno politično izobraževanje, Delavski 
univerzi pa prepustijo nadaljnjo organizacijo in izvedbo. 
Delavska univerza naj bi imela v svojem Upravnem odboru 
nekoga, ki bi skrbel za organizacijo in program družbeno
političnega izobraževanja. Za potrebe posameznih organi
zacij bi DU organizirala krajše nestmjene seminarje z manj 
teorije in čim več skupnih reševanj konkretnih vprašanj.

Delavska univerza naj bi poslala v podjetja ekipo, ki bi 
proučila potrebe po izobraževanju v posameznih gospodar
skih organizacijah. Na osnovi analize te ekipe bi bil izdelan 
program, o katerem bi osnovne organizacije še razpravljale 
In nato bi šele bil izdelan končni program, za katerega bi 
potem bilo tudi dovolj interesentov. Podjetja bi z izobraže
vanjem svojih kadrov v znatni meri zmanjšala fluktuacijo 
delovne sile.

Nadaljnja naloga Delavske univerze naj bi bilo Izobra
ževanje sezonskih delavcev, ki jih je v naši občini precej, 
posebno v gradbeni stroki. V zimskem času nekatera pod
jetja zato, da bi jih zadržala, te delavce plačujejo s 60% 
rednega dohodka in ker so v tem času manj zaposleni, bi 
jim bilo treba nuditi Izobraževanje za redno šolsko kvalifi
kacijo In strokovno kvalifikacijo, združeno z družbeno po
litičnim izobraževanjem. Delavska univerza bi pripravila 
vsebinski program in organizirala izvedbo.

B. S.
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MODERNIZACIJA
PROIZVODNJE
TERJA
MODERNIZACIJO
ČLOVEKA
RAZGOVOR 
S SEKRETARJEM 
OBČINSKEGA KOMITEJA ZK

»Rad bi poudaril,« je dejal 
na začetku razgovora občin
ski sekretar ZK Janez Že
leznik, »da ne moremo ločiti 
predkongresne dejavnosti od 
pokongresne. Gre za kontinu
irano delo komunistov. Kotv- 
tinuiranost se kaže v začetku 
dela pred kongresom in v 
nadaljevanju reševanja kad
rovske politike v občini. Gre 
predvsem za jpridobivanje in 
usposabljanje kadrov. Tudi 
na občinski konferenci bo
mo posvetili vso jpozornost 
kadrovski politiki, saj je naš 
moto, da je treba skupaj z 
modernizacijo proizvodnje 
modernizirati tudi kadre.

Da bi se s temi problemi 
kar se da dobro spoznali, smo 
izvedli anketno raziskavo. Že
leli smo dobiti odgovor glede 
usposobljenosti in neracional
nega izkoriščanja sredstev, ki 
jih gospodarske organizacije 
namenjajo za vzgojo kadrov. 
Težišča prizadevanj komuni
stov so na poglobitvi vloge

samoupravnih organov, pri 
čemer gre tako za samouprav
ljanje v delovnih kolektivih 
kot v komuni kot celoti. Pri 
delavskih svetih se zavzema
mo predvsem zato, da bi sa
moupravni organi oblikovali 
politiko v večji odvisnosti od 
mnenj volivcev, to je kolekti
va.

Sociološka raziskava v tem 
pogledu kaže pomembne ugo
tovitve. Osvetlila je odnose 
samoupravnih organov do ko
lektiva in obratno; volivcev 
do samo upravnih organov. 
Tako je na primer na vpra
šanje, kaj vidijo kot uspeh 
dela delavskega sveta odgovo
rilo 40 odstotkov anketiran
cev, da dela delavski svet 
uspešno, če je izpolnjen plan, 
23 odstotkov je odgovorilo, 
da vidi uspeh v večjih oseb
nih dohodkih, le 14 odstot
kov pa je navedlo, da meni, 
da delavski svet dela dobro, 
če se dvigne standard vseh 
zaposlenih, samo '15 odstot

kov je odgovorilo, da vidi 
uspeh delavskega sveta v ure
ditvi medsebojnih odnosov. 
Iz tega je jasno razvidna teh
nokratska usmerjenost, saj 
so ljudje na zadnjem mestu. 
Mi komunisti pa hočemo prav 
človeku posvetiti največjo 
pozornost. Naš duh je, da je 
merilo vsega človek, ne pa 
proizvodnja.

Zanimivi so tudi odgovori 
na tole vprašanje:

— Zakaj delavski svet nima 
dovolj uspeha?

»Dvaindvajset odstotkov an
ketiranih je ugotovilo, da se 
člani delavskega sveta sploh 
ne pomenijo s člani kolekti
va, 20 odstotkov anketiranih 
trdi, da so sklepi še vedno le 
na papirju, 15 odstotkov jih 
trdi, da na sklepe vse preveč 
vplivajo tehnični ljudje, vod 
stveni kader. To pa pomeni, 
da se delavct. ki so tako od
govorili, zavedajo, da bi lah
ko k odločitvi doprinesli tudi 
svoj osebni delež in da so 
sposobni odločati.

Nadaljne zanimivo vpraša 
nje nam posreduje misli gle
de na to, kako delavski svet 
zve za mišljenja članov ko
lektiva. 21 odstotkov jih je 
pojasnilo, da sploh ne zbira 
nobenih mnenj, 18 odstotkov 
ie odgovorilo, da je to dome
na mojstrov, ki potem prena 
šajo to, kar so zvedeli »višje«. 
Tu se jasno kaže, da je ubra
na nekakšna linija, lestvica, 
kar pa je vsekakor zelo ne
gativen rezultat.

Zanimalo nas je, kakšna je 
informiranost v ■ kolektivu. 
Kaj smo zvedeli? 29 odstot
kov nam je odgovorilo, da so 
obveščeni o odločitvah delav
skega sveta potom oglasnih 
desk, na katerih so nabiti 
skrajšani izvlečki zapisnikov 
sej. To je spet ena izmed 
negativnih stvari, saj so tako 
člani kolektiva obveščeni pa
sivno, razen tega pa. so v pri
meru, da je to edina oblika 
obveščanja, vedno obvešče
ni post festum, to se pravi, 
šele takrat, ko je vse mimo 
in so že sprejeti sklepi. Čla
ne kolektiva pa bi bilo treba 
na vsak način obvestiti tudi 
o tem, kaj bo in kaj ne samo 
o tem, kaj je že bilo. če bi 
jih obveščali o tem, kaj bo, 
bi prav gotovo živahneje po
segali v razpravo in soodlo
čanje.

Zanimivo je tudi, da je kar 
55 odstotkov anketirancev 
pripravljenih dajati predloge 
in sugestije, če bi jih le kdo 
hotel pioslušati, 33 odstotkov 
pa jih je predloge že posre
dovalo. 51 odstotkov je izra
zilo pripravljenost sodelo
vati v samoupravnih organih.

Anketa je torej potrdila 
orientacijo, da se morajo sa
moupravni organi obrniti pro
ti volivcem z obrazom.

Imamo opravka z misel
nostjo, da niso člani samo
upravnih organov v svoji

JANEZ ŽELEZNIK

mandatni dobi odgovorni ni
komur. Tako mišljenje je tre
ba seveda v osnovi zavreči. 
Vzpostaviti pa je treba nepo
sreden vpliv kolektiva na sa
moupravne organe in obrat
no. Komunisti se bodo za
vzeli, da bomo v statute vnesli 
določila, da se bodo samo
upravni organi obvezali, da 
bodo tako ravnali.«

Podobni odnosi kot med 
samoupravnimi organi v de
lovnih kolektivih in člani ko
lektiva veljajo tudi za občane 
in občinsko skupščino. Kaj 
menijo komunisti o tem od
nosu?

»Osnoven kontakt z odbor
niki naj bi bil preko zborov 
volivcev. Odborniki se nam 
pojavljajo na eni strani kot 
univerzalni odborniki, saj 
morajo odgovarjati za cel 
spekter vprašanj, od plotov, 
cestne razsvettjave pa do ne 
vem kakšnih vprašanj.

Drži pa, da bi morali zače 
ti s parcialno obravnavo pro
blemov v komuni. Skupina 
odbornikov in občanov bi 
morala na primer na območ
ju krajevne skupnosti teme
ljito razpravljati o tistem 
problemu, ki je tam najbolj 
pereč ali pa pomemben za 
vso komuno. Odborniki in vo
livci bi morali na takih po
menkih najti skujmo rešitev 
in jo tudi f>osredovati ob
činski skupščini. Tu naj se 
problemi rešujejo, v krajev
nih skupnostih«

• Kaj menile, pri tem o
vplivu svetov občinske
skupščine?

»Sveti občinske skupščine 
lahko veliko pripomorejo k 
povezovanju občanov z občin
sko skupščino. V tem pogledu

MODERNI STROJI niso nobena novost za dobršen del bežigrajskih podjetij

bt bilo nujno prenesti na vse 
svete izkušnje sveta za šol
stvo, ki je letos sprejel fi
nančno in šolsko politiko v 
močni povezavi z vsemi šol
skimi kolektivi.«

• Kako sc komunisti 
odzivajo, da bi lahko izvr
šili vse te naloge?

»Predvsem bi rad opozoril, 
da so vse letne konference 
in vsa predkongresna dejav
nost v popolni skladnosti s 
stališči občanov, pa ne le s 
stališči občanov, marveč tudi 
v stališči VIII. kongresa. Vr
sta ljudi je skeptična, češ. 
ali bomo mi komunisti spo
sobni uresbičevati sklepe 
VIII. kongresa. Če se to spra
šuje nekomunist, poslavlja to 
komunista im plan, da poka
že svojo vrednost. Ce pa tak 
dvom izražajo komunisti, je 
to nekaj drugega. Pomeni, 
da je v nevarnosti demokra
cija, saj s takim dvomom ka
žejo na mišljenje, da bi mo
ralo -vse priti od »zgoraj«, 
sami pa se ne vključujejo v 
uresničevanje vseh teh sta
lišč. Pri tem pa gre že za 
pojav odgovornosti. Vsak ko
munist je odgovoren sam, 
kjer dela in uresničuje misli 
VIII. kongresa. Seveda pa je 
to njegovo delovanje odvisno 
od konkretnih pogojev, od> 
relacije, na kateri dela. Evi
dentno pa je, da neaktivnega 
komunista ne more biti. Gra
divo VIII. kongresa je treba 
prenesti na konkretne stva
ri, na konkretne naslove, ne 
pa ga verbalno naštudirati

Mnenja sem, da bi morali 
pri vsem tem proučiti statut, 
ki določa položaj, odgovor
nost in organiziranost komu
nista. Statut, sprejet/na VIII. 
kongresu, vsebuje neštete no
ve kvalitete predvsem v po
gledu odgovornosti komuni
sta.

Odgovornost ne izhaja sa
mo iz konkretne zadolžitve, 
marveč že iz dejstva, da je 
član zveze komunistov. Gre 
predvsem za samostojnost in 
iniciativnost, ki postaja pri 
komunistih vse pomembnej
ša.

Tak položaj komunista ter
ja sistem samoupravljanja in 
mnogostranost področij, na 
katerih komunisti delujemo.

Stališča, ki jih komunisti 
sprejmemo, so obvezna za 
vse komuniste in za tiste ne
komuniste, ki ta stališča 
sprejmejo na demokratičen 
način.«

• Kaj menite o vlogi 
»Zbora občanov?«

Mislim, da 'sploh ne gre 
razpravljati o tem. ali naj 
časopis izhaja ali ne, saj je 
posredovalec, ki ustvarja vez 
med samoupravnimi organi v 
komuni in občani ter delov
nimi kolektivi. Menim pa, da 
je premalo vzpostavljal vezi 
med delovnimi kolektivi in 
samoupravjtimi organi komu
ne. To pa bi bilo potrebno 
poudariti toliko bolj, ker sc 
ekonomska bnza brez dvoma

krepi, pa čeprav sredstva, ki 
odtekajo v sklade gospodar
skih organizacij niso bistve- ■ 
no večja kot pred leti. S 
krepitvijo materialne baze pa 
narašča odgovornost samo
upravnih organov. Zato je še 
toliko bolj potrebno, da so 
vezi med samoupravnimi or
gani in komuno bolj žive.

Nadalje- mislim, da »Zbor 
občanov« posveča v svojem 
konceptu več pozornosti ob
čanu kot pa problematiki 
kolektivov.«

9 Ali jc dovolj da 
»Zbor občanov« le infor
mira?

»Zbor občtmov ne moremo 
pojmovati kot informacijske
ga biltena občinske skupšči
ne, še najmanj pa kot trans
misijo mnenj organov skup
ščine. Nima smisla objavljati 
zgolj sklepov in odločitev, na
loga časopisa je v tem, da že 
naprej obvešča o programu 
dela in tudi sgm načenja 
stvdri, dd izziva mnenja ob
čanov.

Zato mislim, da je jmavil- 
na orientacija, da samostojno 
išče svojo podobo, tako vse
binsko kot oblikovno. N: 
nujno, da bi bila stališča, iz
ražena v listu, identična s sta
lišči občinske skupščine. Moč
neje bi morali odpreti tudi 
del glasila, ki je namenjen 
pismom bralcev.«

• Kaj menite o doseda
njih pripravah na volitve?

»Najprej bi rad opozoril na 
tale problem:

Nekdo je dober delavec. 
Postane politični funkcionar. 
Čez nekaj časa pa se od stro
ja- preseli v pisarno. Torej 
na delovnem mestu napredu
je, njegova izobrazba pa osta
ja ista. Res je, da je bolj 
razgledan ker družbeno veli
ko dela, vendar pa si s tem, 
ko jc prišel z nižjega na višje 
delovno mesto ni pridobit 
izobrazbe za opravljanje po
slov na višjih delovnih me
stih. Ali je s tem narejena 
kakšna korist?

Pri volitvah v zbor delovnih 
skupnosti bo potrebno zago
toviti nekaj odborniških mest 
za ljudi, ki delajo neposred
no v industriji. Ze miselnost 
in obnašanje takih odborni
kov je znak, ali so ukrepi, M 
jih sprejema občinska skup
ščina v skladu s položajem 
delavca ali niso.«

0 Kaj je prineslo zbira
nje predlogov za možne 
kandidate?

»Do sedaj smo naredili ce
lo veliko. Nekatere stvari š° 
bile odveč. Menim, da bi bi
lo dobro, da bi sc občinski 
komisija po volitvah sestald 
in zapisala vse ugotovile6- 
Prt prihodnjih volitvah oo 
celoten postopek mnogo la‘-' 
ji Občinska volilna kamisija 
pa je sploh skrbela v 
nem le za metode dela: ka
drovanje in vse ostalo Pa 1 
prepuščeno krajevnim odb 
rom sznr
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Med snežinkami so počasi 
stopale pionirke in pionirji. 
Prihajali so v majhnih sku
pin an, rdečelični in malo 
Utrujeni. Prarvtoar so se vra
čali iz Vrbe, kjer so si ogle
dali Prešernovo rojstno hišo. 
Potlej so se razkropili po ži- 
rormiški štoli, se preobuli v 
°opate in slekli ve teme jopi
če. Po vseh hodnikih so spra
ševali, če je kosilo že pri- 
pravljeno. Nič drugega, samo 
kosilo

Ni jim bilo treba dolgo ča
kati. V delavnici žirovniške 
šole, ki so jo preuredili med 
aimskimi počitnicami v jedil- 
hioo, je že čakala polenta, re- 
Pa in meso. Potlej so dobili 
še puding. Jedli so brez hrupa 
in prerivanja, vzgojitelji niso 
Sneli z njimi ta čas skoraj rax. 
benega dela. Potlej so odšli 
v svoje sobe in polegli po po
steljah, saj je bil na vrsti po
poldanski počitek. Vendar je 
bilo ta dan v drugem nad
stropju bolj živahno kot os
tale dni. Dekleta so se pri
pravljala, da proslave rojstni 
dan sošolke Irene Novak. Po
spravila so sobo, na mize po
stavile pomaranče in piškote 
ter povabile na praznovanje 
še fante. Ti pa niso mogli ta- 

na, obisk, saj so morali 
Pripraviti še darila. In med- 
tani, ko so fantje pripravljali 
darila, je Irena Novak, obkro
žena s cek) kopico svojih so- 
vrstnic, pripovedovala, kako 
so imeli prve tri dni zimskih 
Počitnic v Žirovnici:

»Prišli smo v petek zvečer 
* vlakom. Bill smo utrujeni 
'h nismo mogli zaspati. Vse 
k bilo še novo, zato smo se 
Pomenkovali pozno v noč. Bo- 
Bovarjali smo se različne stva- 
fi, največ pa seveda okrog te- 

kako se bomo v naslednjih 
dneh veselo smučali- 

Naslednji dan so nas vadi
telji razvrstili v pet skupin, 
Spustili smo se po zasneže
nem bregu, oni pa so nas opa- 
®°'-'a!i in nas potem razvrsti- 
“ Po tem, koliko je znal kdo 
smučati. Jaz sem prišla šele 
^ peto vrsto, to ni najslabša 
v prvi vrsti Je največ fantov, 
suj znajo bolj smučati kot 
jhe, dekleta. Potem so nas va
ditelji začeli učiti vse tisto, 

nismo znali. V prvi vrsti 
80 se učili težjih stvari, v peti 
^ti pa smo se učili zavoj k 
bregu, zavoj od brega in po
dobnih stvarih. Po treh dneh 
dnevih smčamja smo se že 
•harsikaj naučili, do konca 
inskih počitnic pa bomo zna- 
n še veliko več.

Prva dva dni smo imeli le- 
Pn vreme, potlej pa se je po- 
pačilo in je začelo sne- 
~7- V takem vremenu nd 
PTšjeitno smučati, pa tudi pre- 

^ bi morali teptati. Zato 
Bin ra^e °dfločamo za izlete- 
v n smo je v Doslovčah, v 
itd™’ °®^ 3010 P1-0^ Bledu

2 davnim redom smo zado- 
Jni. Vstajamo okrog osme 

t ■ s® umijemo in pozajtrku- 
jJ™. Ob pol devetih ali pa 
ŽeSf0^10 ob devetih pa smo 
veliT?* n« smučeh. Terenov Je 

23 bike, ki ne znajo 
So V?,smučati in za take, M 
sm., ^ spretni. Z vaditelji 
soru fddovoljni, tudi profe. 

?da pustijo, da se vese- 
da Imamo prave po-

JeVemB!a,1^*n 31150 ^ »šruvl, 
nkv^ap doklica si je zlomila 
teSif. 8 ni odšla domov, os
mo nas. kjer se ima-
Prtijato^l Prijetno. Posebno 

j® avečer, ko so na

................. *...... .... -

■*Sv*;v£v.
PREDEN SO ODŠLI NA 
SMUČANJE, so si vsi vestno 
namazali smuči. Kako jih je

-"H. Tt
kjer so jim vaditelji vse te
reči natanko razložili.

vrsti družabne Igre, Igramo 
se mežikanje. Dekleta sedimo, 
fantje stoje in potem kdor po
mežikne . -. Razen tega smo 
se šli do sedaj že »dame in 
gospode« in nekatere druge

IRENA NOVAK, nam je na 
dan, ko je praznovala svoj 
trinajsti rojstni dan, pripo
vedovala, kako se ona in nje
ne vrstnice počutijo na smu
čanju.

igre. Ravnatelj nam je predla
gal neko novo igro z moko In 
prstani, pa je še nismo posku
sih.

Pa tudi potlej, ko smo že v 
posteljah, se še vedno pogo
varjamo. Včasih malo karta, 
mo, igramo »šnops«, »vojno« 
In še nekatere druge igre- Ni
kon nam ne zmanjka iger in 
zabave, saj se toliko presme- 
jimo, kot že dolgo ne.

Radi ravijemo tudi v žirov- 
niškl kino. Gledali smo »lo
čitev po italijansko«, »Grof 
Monte Christo« in nekatere 
druge Hlme ...«

Vrata so se odprla in vsto
pili so fantje. Bilo jih je ka
kih 14, v rokah so držali vrv, 
na kateri so bila navezana da
rila. Vsak posameznik jd je 
stisnil roko in zaželel srečo 
ob trinajstem rojstnem dnevu.

»Poglej darila, poglej darila, 
poglej...«, so jd nestrpno sve
tovali in komaj čakali, da bo 
odvezala dve darili. Strnili so 
s« v gručo, jo obkrožili, ča
kali. Najprej je odvila papir, 
pa še enega in še enega, kom. 
čno pa je še s škatle dvignila 
pokrov. .

Sobo je preplavil smeh, ki 
se nekaj minut nd polegel- Iz 
minute v minuto je postajalo 
bolj hrupno, obdarovanka pa 
je iz škatle vlekla star telo
vadni copat, majhen obešal
nik, nekaj zmečkanega papir
ja, lepo zavite smeti in po 
dobnto. Nasmejala se je in po
vabila fante, da naj aL vzame
jo pomaranče in piškote.

MMMiiiiiiiimiMMiiimiMmniiiiiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiiiifliiiiiiiiuium

NA SNEGU V ŽIROVNICI

Veseli bežigrajski smučarji
IIIIIIIIIIIIIIIIMIIMIIIIIIIIIIUHMUM^

Potlej so se fantje strnili v 
en kot sobe, dekleta pa v dru
gega. Nekaj časa so poskušali 
S smešnicami bolj zadržano. 
Pa ni bilo treba dolgto čakati. 
Kmalu je spet začel odmevati 
smeh in vrstili so se »vici«. 
Pripovedovali so sl uganke, se 
smejali m sproščeno zabavali.

Vzgojitelji pa so povedaM, 
da so otroci zelo pridni. Z 
njimi niso imeli nobenih te
žav, nekateri so se res malo 
prehladih, si nategnili kito 
ah kako lažje poškodovali. 
Dopoldne so malo potarnali,

popoldne pa so bili že na sne
gu. Saj jih ne more nič zau
staviti, pa tudi sami nase že 
toliko pazijo, da se Jtm ni
ma kaj zgoditi- Le eno dekle 
si je zlomilo ntogo, to pa se 
pač pri smučanju rado zgodi.

KUHARICI ELIZABETA 
AN2LOVAR IN FRANCKA 
NOVRAŠEK sta se vsak dan 
sproti potrudili, da so Imeli 
otroci dovolj dobre hrane. 
V kuhinji sta se kar pridno 
vrteh. saj je bilo treba sku
hati vsak dan za skoraj osem
deset ljudi (slika levo). 

'Otroci pa so radi pojedli do
bro skunano hrano. Nekate
ri so včasih res kaj pustih, 
pa saj vsi nimajo enakih 
okusov. Pionirje in pionirke 
pa Je treba še posebej po
hvaliti, da -o se pri jedi le
po obnašali in niso imeli 
profesorji z njimi zaradi tega 
nikoli nobenih težav. Za tek 
pa se seveda ni bilo treba 
nikoli posebno prizadevati, 
saj so smuči in sneg to ved- 
nc opravili kar mimogrede 
(slika desno).

Vodstvo smučarskega teča
ja Je pripravilo za pionirke 
in pionirje večerna predava
nja, na katerih jih seznanja
jo z razvojem smučarskega 
športa, z negovanjem in izbi-

ZA VSE JS BILO DO\ OLJ 
SMUČARSKE OPREME. Ne
kateri so imeli boljšo, drugi 
slabšo, pa saj so nekateri 
znali bolje, drugi pa slabše 
smučati. Smučali pa so vsi. 
Počitnice na smučeh so bile 
kar prekratke, saj je bilo ta
ko prijetno, da so dnevi mi
nuli kot eden (slika zgora).

no smučarske opreme in po
dobnim.

Deset dni zimskih počitnic 
velja 9 000 din, nekaj pa pri
speva DPM občine Ljubljana 
Bežigrad.
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SPET VAS VABIMO K SO 
DELOVANJU. V POCITNI 
CAH SE BO PRAV GOTOVO 
NABRALO PRECEJ ZANIMI
VIH ZGODBIC. PIŠITE NAM, 
KAKO JE BILO NA ZIMO 
VANJIH IN SMUČARSKIH 
TEČAJIH.

V ENI ZADNJIH ŠTEVILK 
»ZBORA OBČANOV« SMO 
OBJAVILI SESTAVEK JA
NEZA STREHOVCA »NA 
GRINTAVEC«. NO, ISTI SE
STAVEK PA SMO PREBRA
LI TUDI V »NAJDIHOJCI«. 
JANEZ VERJETNO NI RES
NO RAČUNAL NA »ZBOR 
OBČANOV«, PA JE ZASTA 
VIL KAR NA DVEH KON
CIH. PROSIMO VAS, DA 
NAM POŠILJATE SESTAV
KE, KI JIH NAPIŠETE PO 
SEBEJ ZA NAŠ ČASOPIS.

TO POT SMO PONATISNI
LI DVA PRISPEVKA IZ »LA
STOVKE«. GLASILA OSNOV
NE ŠOLE DR. VITA KRAI
GHERJA.

Prostor 
za naše
mlade 
bralce

Nagradni razpis
V počastitev 20. obletnice osvoboditve Jugoslavije in v okviru Jugoslovan

skih pionirskih iger 1964-65 razpisuje uredništvo »Zbora občanov« natečaj 
pismenih in likovnih del na temo

„Moj kraj, moja dežela, 
včeraj in danes“
Natečaja se lahko udeležijo pionirji in pionirke bežigrajskih osnovnih šol 

s pismenimi sestavki (vključno pesmi) in likovnimi deli na omenjeno temo. 
Pismeni sestavki naj ne bodo daljši kot dve tipkani strani. Pri likovnih delih 

j pridejo v poštev le risbe, narejene s tušem, kredo in podobnimi materiali, da 
jih bo moč uspešno ponatisniti v časniku.

Pionirji in pionirke naj svoja dela pošiljajo na naslov: Uredništvo »Zbora 
občanov«, Ljubljana, Parmova 41/1. Razpis velja do dneva mladosti 25. maja 
1965, zadnji rok za oddajo prispevkov pa je 20. maj 1965. Pionirji in pionirke 
naj svoje sestavke in likovna dela pošiljajo sproti, ker jih bomo objavljali v 
»Zboru občanov«. Posebna komisija bo na koncu ocenila vsa prispela dela ter 
podelila naslednje nagrade:

I Za pismena dela:
1. nagrada — Zlato pero »Zbora občanov« 

p 2. nagrada — praktično darilo
3. nagrada — knjižno darilo V
4. nagrada — knjižno darilo
5. nagrada — knjižno darilo

Za likovna dela:
’ 1. nagrada — Paleta »Zbora občanov«

2. nagrada — praktično darilo
3. nagrada — nkjižno darilo
4. nagrada — knjižno darilo
5. nagrada — knjižno darilo

Pri vseh delih, ki jih pošljete za natečaj, navedite: 
naslov dela, datum izdelave, ime in priimek avtorja, starost, razred in naslov 
šole, ki jo obiskuje avtor ter naslov stanovanja.

Ko sem prvič podala roko 
maršalu Titu

Ko sem bila stara sedčm 
let, sem bila bolna in sem 
se zdravila v Gozd-Martuljku. 
V zdravilišču sem bila skoraj 
pol leta.

Nekega dne je tovarišica 
upravnica najavila obisk mar
šala Tita. Vsi hkrati smo za
čeli veselo vzklikati in neka
teri povpraševati: »Kdaj bo 
prišel?« Tovarišica upravnica 
je povedala, da se tovariš 
Tito zanima, kako tu'Sivimo 
in se zdravimo in da bo pri
šel kmalu. Komaj smo 
čakali njegovega prihoda, to
varišica upravnica pat nam je 
povedala mnogo lepega o mar
šalu Titu.

Napočil je dan, ki smo ga 
tako teSko pričakovali. Tovari
šica upravnica mi je pripra
vila primeren govor in lep 
šopek cvetlic.

Tovariša Tita smo pričaka
li na dvorišču. Ko smo zagle

dali kolono avtomobilov, smo 
stekli proti njim in vzklikali 
vsi vprek. Ko je tovariš 'Tito 
stopil iz svojega avtomobila, 
smo ga obstopili in zasuli s 
cvetjem. Tovariš Tito se je 
prijazno smejal.

Vstopil je v prostrano jedil
nico, ki je bila vsa okrašena 
z zastavicami in zelenjem. 
Na sredi jedilnice pa je 
stal majhen oder in ko je to
variš Tito stopil na oder, sem 
pristopila še jaz. V imenu 
doma sem ga pozdravila in 
mu izročila cvetje. Tovariš Ti
to mi je podal roko in ja 
sem mu takrat prvič podala 
roko in ga pogledala v obra. 
Se sedaj se spominjam, kako 
sem skomignila z rameni in 
zardela, ko me je tovariš Ti
to vprašal, če sem kaj prid
na.

Nato smo tovarišu Titu za
peli nekaj pesmic, ki jim je

z zanimanjem poslušal. Tito 
se je z nami še dolgo popol
dne pogovarjal in izvedeli 
smo mnogo novega. Vsi smo 
mu s svojimi otroškimi bese
dami povedali, kako se poču
timo v zdravilišču in skoraj 
vsakega je tovariš Tito pobo- 
šal po laseh. Ko se je bližal 
čas- odhoda, nam je zaželel 
skorajšnje okrevanje in nam 
podaril mnogo lepih igrač.

Ko je tovariš Tito. odhajal, 
sem mu zaželela srečno pot. 
Se dolgo, dokler ni kolona 
avtomobilov izginila za ovin
kom, smo mu mahali in vzkli
kali v pozdrav.

Se danes se tega dogodka 
rada spominjam in kadar 
vidim na televiziji kakšno 
deklico, ki pozdravi tovariša 
Tita, se spomnim, kako sem 
nekoč tudi jaz podala roko 
našemu dragemu predsedniku.

Danica Novak — 6d

ZGODBA O BUČI IN OSLIČKU
Neki mož je šel v mesto 

po opravkih. Prišel je na 
trg. Pri nekem kmetu je za
gledal velike buče. Ker pa še 
nikoli ni bil videl buč, je 
radovedno vprašal: »Kaj pa 
je to?«

»Jajce,« je odvrnil kmet.
»Jajce?« je začudeno dejal 

mož. »Kaj pa se iz njega zva
li?«

»Osliček.«
Mož je kupil bučo za drag 

denar. Ko se je vračal do
mov, se je od dolge poti utru

dil in legel pod drevo. Bučo 
je prislonil ob deblo. Buča 
pa se je začela kotaliti po 
klancu navzdol. Zaletela se 
je v drevo, pod katerim je 
spal zajec. Preplašeni zajec 
je poskočil in se zapodil v 
dir. Tedaj se je mož prebu
dil in zagledal zajca. Ker je 
mislil, da je osliček, je zavpil 
za njim:

»Osliček, osliček, počakaj, 
jaz sem tvoj gospodar!«

Zajec pa ga ni slišal, čeprav 
je imel velika ušesa. Mož je

tekel za njim, dokler se ni 
utrudil.

Ko je prišel domov, je po
vedal ženi, kaj se je zgodilo. 
Zena pa je žalostno dejala:

»Kako lepo bi bilo, ko bi 
šla z osličkom k sorodnikom!«

»Mož pa jo je oštet, re
koč, »Zakaj bi mučila mlade
ga oslička?« Ošteval jo je to
liko časa, dokler ni obljubila, 
da bo šla k sorodnikom peš. 
Nato sta oba utihnila. Buče 
in oslička pa le ni bilo od 
nikoder.

Vili AVBELJ — 4d

Svečan sprejem 
pionirjev

Predsednik občinskega dru
štva Janez Dremelj je pred
sednik šele nekaj dobrih ted
nov. Ni mu bilo treba dosti 
časa za seznanjanje ,s proble
mi organizacije DPM, sij si 
je nabral dovolj tovrstnih Iz
kušenj že v preteklih letih. 
Za bralce »Zbora občanov« 
jb odgovoril na nekaj vpra
šanj.

% Kaj je po Vašem 
mnenju bistvena naloga 
društva v letošnjem letu?

»Želim, da bi uredili spre
jem pionirjev in pionirk v 
mladinsko organizacijo, prav 
tako pa tudi sprejem otrok 
v vrste pionirjev.'Te reči do 
sedaj nismo znali urediti. 
Sprejemi so sloer bili slove
sni, vednar niso bila organi
zirani tako, da bd to zapusti
lo otrokom kakšen globlji 
vtis. Rutka, kapa in sendvič 
je vse premalo, če ne znamo 
poudariti slovesnosti trenut
ka.«

• S čim se trenutno 
ukvarja društvo?

»Organizirali smo in poma
gali pari organizaciji zimo- 
vanj, pripravijamo pa se že 
tudi na pripravo letovanj. 

Organizacija zimovanj je šla 
letos po sreča, upamo, da bo

z letovanji še boljše. Razen 
tega pa delamo' na tem, da 
se različna društva med se
boj tesneje povežejo. Opaža
mo namreč, da vsako društvo

JANEZ DRlŽlMELJ

dela nekaj svojega, pa čeprav 
bi se dalo marsikaj lažje in 
boljše narediti skupaj «

• Kaj menite o mladini 
in kritikah, ki so vse bolj 
pogoste?

»Kritik je res veliko, ven
dar, če začnemo kar pri se
bi, lahko ugotovimo, da mla 
dine ne znamo niti primer
no zaposliti. Da Je mladina 
pripravljena delati in to do
bro delati, je dokazala na pri
mer prav mladina z našega 
konca ob pripravi novolet
nega praznovanja. Veliko 
stvari so opravili. Menim, da 
je DPM dolžno, da poskrbi, 
da se mladina, ki zapušča 
osemletno šolanje, normalno 
vključuje v nadaljni razvoj 
in delo. Velikokrat opažamo, 
da je mladina »prazna«, prav 
mi pa smo dolžni, da ji po
kažemo pota in rešitve. Pri 
tem pa velja poudariti, da 
brez volonterskega dela tu 
ne gre. Dokler pa bodo peda
gogi zahtevali za vsako naj
manjšo uslugo veliko plači
lo, toliko časa bomo delali 
slabo. Vsega se ne da plača
ti...«

Janez Dremelj ve da bo 
uspel. Doslej jo uspel veliko
krat, ne z teoretičnimi raz
pravljanji, temveč z dejanji, 
ki so vsakomur vidna. Delo 
DPM bo po vsej verjetnesti- 
kaj kmalu zaživelo in se raz-, 
cvetelo.

Šolstvo:

Brinje ali Boi?
SLAVKO OBLAK: predsednik sveta za šolstvo:
— Lani smo si zastavili plan dokončati že začete 

investicije. Tu mislim predvsem na usposabljanje šol, da 
bi povsem služile svojemu namenu s tendenco, da bi 
v sedemletnem planu realizirali eno ali vsaj eno in pol 
izmenski pouk na vseh šolah v občini.

Letošnji plan predvideva dograditev telovadnice pri 
šoli Borisa Kidriča v Savskem naselju, ki je že pod streho, 
čaka le še na notranjo opremo in — kotlarno. Telovadnica 
za šolo v Stožicah je dokončana, prav tako pa je adapti
rana tudi notranjost šole Vita Kraigherja. Hkrati že pri
pravljajo načrte za dozidavo ali povečanje osnovne šole 
v Dolu ip tudi telovadnice, tako da bi tudi ta šola lahko 
zaživela in zares začela služiti svojemu namenu, tako kot 
to'zahtevajo principi nove reformirane šole.

Lani smo uspešno dogradi
li novo šolo Mirana Jarca, 
vendar smo morali za to 
gradnjo prispevati del sred
stev tudi iz šolskega sklada, 
kar se je seveda odrazilo pri 
realizaciji drugih načrtov. 
Vsekakor bi uspešneje izpol
nili lanski plan oziroma plan
ska predvidevanja sveta za 
šolstvo, če bi dobili dovolj 
sredstev za gradnjo šole Mi
rana Jarca iz drugih virov, 
ne pa iz šolskega sklada.

Mod manjšimi stvarmi lah
ko omenim, da so land ure
dili igrišče pri osnovni šoli 
na Črnučah — vediko tudi 
mladina s prostovoljnim de
lom, kar je vsekakor vredno 
vsega priznanja.

Sedaj ostaja bolj ali manj 
odprto vprašanje gradnje no
ve toplarne za Sold Borisa 
Kidriča v Savskem naselju in 
gradnja treh učilnic nad to 
toplarno. Ta gradnja bo še 
posebej postala aktualna ob 
otvoritvi telovadnice, zato z 
njo ne bi smeli preveč odla
šati.

Po prvih predvidevanjih bo 
letos namenjena šolstvu 1 mi
lijarda 43 milijonov dinarjev, 
kar Je nekoliko več kot lani. 
Ta denar naj bi se predvido
ma razdelil takole:

0 300 milijonov din za ob
veznosti do šole Mirana Jar
ca;

O 60 milijonov za telovad
nico pri šoli Borisa Kidriča;
• 45 milijonov din za otro

ško varstvo;
• 30 milijonov din za no

tranjo opremo šole Mirana 
Jarca.

Po našem planu je letos si
cer na vrsti razširitev šole v 
Dolu, hkrati pa nastaja 
vprašanje gradnjo nove šole 
v nastajajočem naselju Bri
nje. Ko bo dokončno oprem
ljena šola Mirana Jarca, bo
mo morali misliti tudi na 
gimnazijo — novo opremo in 
razširitev prostorov za kabi
netni pouk, učilnice, itd. Tu 
ostaja odprto vprašanje stano
vanj za hišnika (podobno v šo
li Vita Kraigherja) bivšega 
ravnatelja in hišnika

Lani smo začeli tudi dokaj 
uspešno reševati vprašanje 
stanovanj za učitelje, podob
no kot gospodarske organiza
cije. Občina je dotlej dajala 
nekako po dve stanovanji 
letno prosvetnemu kadru, la
ni pa je prispevala 12 milijo
nov din. S samoprispevki var
čevalcev in deležem občin« 
smo to vprašanje močneje 
premaknili naprej — na bolj«- 

Osebni dohodki prosvetnih 
delavcev so ,sedaj zadovolji'"0 
urejeni, seveda pa bo sedaj 
na razpolago še nekaj več de
narja za osebne dohodke prav 
zaradi splošnega povišanj® 
cen in osebnih dohodkov v 
gospodarstvu. Za osnovno de
javnost šol bomo letos name
nili 23 odstotkov več sredstev 
kot v minulem letu.

KAJ BO
S TOMAČEVSKIM 
G0Z00M?

Lani so pionirji in pionir11® 
še hodili v Tomačevski 
na enodnevna letovanja. K** 
pa Jo tam Stanje objektov 
redno kritično, otroci pa 
no prihajajo z največOtoi 
vdušenjem, bodo lettos lo^10. 
nja v njem verjcfcno odpa . 
In tako bi bilo tudi prvo.. ^ 
vsaj zaenkrat tu ni r®0 lle. 
pogojev z« dobro pripravo'' 
na enodnevna letovanja.
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Zbora
obianor

« Pred vami je prva številka V. letnika »Zbora I občanov«. V teh letih se je razvil tako po
I vsebini kot po obliki. Mnogim se zdi še vedno
\ odveč, prenekateri izvod še vedno roma med od-
| padke še predno ga kdo sploh odpre. Uredniški
j odbor, ki se je že nekajkrat zamenjal, je vedno

želel, da bi bilo občinsko glasilo torišče mnenj in 
j pobud in ne le registrator že izvršenih dejstev.
; Vedno mu to ni uspelo, saj ni imel nikoli toliko
; sodelavcev, da bi se lahko loteval problemov sa-
; mostojno in povsem objektivno. Vendar pa ta
J želja še vedno ostaja, časopis pa si počasi a
J vztrajno širi krog bralcev in sodelavcev.

Da bi bralcem prikazali začetno vzdušje okrog 
J časopisa in naloge, ki ga čakajo, objavljamo raz- 
i govora s prvim in sedanjim glavnim urednikom.

VSAK PREDLOG NAJ DOBI ODGOVOr

Stane Koman
Te dni bo začelo teči 5 leto Izhajanja glasila 

SZDL občine Bežigrad »Zbor občanov«. Ob tem 
jubileju smo se pomenkovali s prvim urednikom 
»Zbora občanov« Stanetom Komanom.

Kaj jc privedlo obč. 
odb. SZDL do sklepa, da 
je začel izdajati glasilo 
»Zbor občanov«?

Odgovorni očinski možje 
smo bili najbolj v zadregi 
Pred zbori vodičev. Spoznali 
smo, da material ki so ga 
odborniki dobili v roke zato, 
da bi vsebino posredovali vo- 
Hicem ni dal pričakovanih 
rezultatov. Občani so prepor 
ho zvedeli za stvari občin 
skega pomena, da bi lahke 
0 hjih razpravljali in sklepal; 
ha svojih zborih. Dobro pa 
so poznali svoje lokalne pr> 
»'eme in zato so na zborih 
govorili predvsem o njih 
»rez spoznanja občinskih 
hioznostih. Tako so se pora
jali novi problemi.

Delno rešitev tega proble- 
hia smo videli v izdajanju 
Publikacije, ki bi izhajala ne- 
*aj dni pred sklicanimi zbori. 
v tej publikaciji naj bi bili

odgovori na vprašanja prejš 
njih zborov, vsebina dnevnih 
redov novih zborov, delo ob 
činske skupščine in njenih 
organov med dvema zboro
ma, delo svetov krajevnih 
skupnosti in razna vprašanja 
občanov.

Kdaj je izšla prva šte
vilka »Zbora občanov« in 
zakaj ste bili vi prvi ured
nik?

Prva številka glasila občin, 
odbora SZDL je pod imenom 
»Zbor volilcev« izšla v za
četku februarja leta 1961 
urednik pa sem postal zato, 
ker sem v prepričanju, da 
dober občinski časopis lahko 
odigra veliko vloge v poveza
vi občine z občani, najbolj 
zavzemal za čimprejšnjo rea
lizacijo te zamisli. In potem, 
saj poznate tisto: »Ti si pred- 
■ogal, pa še ti izpeljil«.

Kakšne težave ste imeli 
pri urejanju in izdajanju 
glasila?

Kdo bi se spomnil vseh? 
Začetniških težav urejanja 

je bolo morda malo manj, 
saj sem pred tem že urejal 
glasilo Gubčeve brigade in 
časopis Ljudske milice. Kako 
se torej tej stvari streže pa 
sem dobil poduk v Tanjugovi 
šoli v Beogradu leta 1948/49 
Kljub temu pa se je tiskar
ski škrat prikradel kar (v 
prvo številko. V glavi te šte
vilke namreč ni zabeležen 
niti dan, niti mesec, niti leto 
kdaj je izšla.

Dobro se spominjam, da 
smo imeli velike težave z 
organizacijo raznašanja časo
pisa po hišahi Za to nalogo 
so bili zadolženi krajevni od
bori SZDL, vendar jim ni 
šlo dobro iz rok. Na desetine 
izvodov je ostajalo nerazde
ljenih v krajevnih pisarnah. 
Dogovarjali so se z vodstvi 
terenskih mladinskih organi
zacij, da bi mladina raznašala 
časopis, toda uspeh tudi ni 
bil zadovoljiv. Največ izvo
dov, so raznosili učenci os
novnih šol po zaslugi razume
vanja šolskih vodstev.

Dali smo napraviti okrog 
10 velikih tabel, da bi jih kra
jevni odbori SZDL postavili 
na takšnih mestih, kjer se 
občani večkrat ali najraje

delujejo, pišejo. Uspeh ni bil 
kdo ve kako velik, vendar je 
uredniškemu odboru uspelo 
pridobiti toliko materiala, da 
je časopis izhajal ne samo 
pred zbori občanov, temveč 
tudi po zborih. Prvo leto Je 
izšlo 6 številk. Prvi dve šte
vilk: sta obsegali 8 strani, 
tretja številka je imela že 12 
strani, četrta številka pa kar 
16 strani pisanega in slikov
nega materiala.

Kakšno je vaše mišlje
nje o kvaliteti prvih šte
vilk »Zbora občanov«?

Časopis je bil od številke 
do številke bolj zanimiv, ven
dar je bil še vedno bolj ob
činski, kot občanov. Morda 
se je v njem premalo pisalo 
o delu in življenju v tovarnah 
naše občine in vsekakor pre
malo o delu in življenju mla
dine. Po dveh letih izhajanja 
je smeleje krenil nr pot, da 
bi postal časopis občanov. K 
delu in v uredniški odbor so 
bile pritegnjene mlajše moči 
z dopisniško prakso, ki so 
uspevale zapisovati tudi to, 
kat so govorili občani.

Kakšno je vaše mnenje 
o sedanji kvaliteti »Zbora 
občanov«?

Mislim, da je med najbolj
šimi občinskimi časopisi. Se 

■daj objavlja tudi članke, ki

,■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■« 
■ ;

DOSLEJ JE IZŠLO 32 ŠTEVILK »ZBORA 
OBČANOV«

■ 1961 6 številk
1962 7 številk

■ 1963 9 številk
■ 1964 10 številk

Naklada v letu 1964 — 7.000 izvodov.

zadržujejo n. pr. pri večjih 
trolejbusnih postajah. Na • te 
tabele je bilo treba lepiti po
samezne izvode našega časo
pisa. Zamisel ni uspela, če 
sar pa niso bili krivi samo 
krajevni odbori SZDL, tem
več dejstvo, da so bili »sten- 
časi« že preživela oblika in
formiranja.

Novinarsko delo ni lah
ko, urednikovanje pa je 
še teže in odgovornejše. 
Kako ste vi vse to zmogli 
ob dejstvu, da ste bili ta
krat predsednik občine?

Imel sem dober uredniški 
odbor. Posebej na omenim 
tov. Ljuba Brezigarja in tov. 
Ivana Štiha. Ivan Štih je bil 
tehnični urednik in je imel 
toliko veselja do tega dela, 
da je uspel rešiti še tako za
motana vprašanja, ki so na
stajala npr. v zvezi s tiskom. 
PcKRagal pa je tudi nadlego
vati osebe, ki so bile zadol
žene, da preskrbijo članke o 
tistih stvareh, za katere smo 
se na uredniškem odbon: 
zmenili, da bomo o njih pi 
šali.

Ali ste imeli dovolj ma
teriala za objavljanje?

Materiala o delu skupščino 
in njenih organov, kar Je bil 
prvotni namen časopisa, Je 
bilo dovolj, toda kmalu smo 
ugotovili, da časopis vzbuja 
premalo zanimanja. Obračali 
smo se na občane, da naj so

opisujejo rezultate dela in 
življenja v tovarnah, sploh 
pa ne manjka člankov o mla
dini oz. športu. Tudi oblikov
no je vfedno boljši. Všeč mi 
je tudi kritičen odnos do po
membnih vprašanj in doga
janj v občini, ki ga je zasle
diti v posameznih člankih. Ni 
mi pa všeč, da skozi vsebino 
časopisa ne morem slediti 
delu naše občinske skupšči 
ne v nekoliko širšem obsegu 
Skoda je tudi, da še ni pro
drl v vsako družino. Opazil 
sem, da še vedno leži večje 
število Izvodov v pisarnah 
krajevnih odborov SZDL.

Kakšen naj bo po vašem 
mišljenju »Zbor občanov«, 
da bi bil še boljši?

Delni odgovor imate že v 
odgovoru na prejšnje vpraša
nje. Dodal bi pa še to. — V 
»Zboru občanov« naj bo še 
bolj očitna razprava med ob
čani in občino. Vsak predlog 
naj dobi odgovor, vsaka kri
tika zagovor, vsako vprašanje 
pojasnilo. Se več naj piše > 
tem ka* se dogaja v gospo
darskih organizacijah naše 
občine, tako kot o tem piše 
npr. »Dolenjski- list«. Izogiba 
naj se dolgih člankov, opiso
vanj, ki so podobni letnim 
poročilom, da bi časopis po 
stal bolj popularen predla
gam, da se še več piše o delu 
in mnenjih ljudi iz terenskih 
organizacij, organov in dru
štev. Tudi izhajati bi moral 
bolj redno in pogosto.

■

UREDNIKI »ZBORA OBČANOV«
S 1961 glavni urednik Stane Koman 

odgovorni urednik Ivan Štih 
1962 glavni in odgovorni urednik France Šušteršič 

■ 1964 (od 3. številke dalje) glavni in odgovorni ured
nik Miran Blaha

1964 (od 4. do 9. številke) glavni urednik Miran 
Blaha, odgovorni urednik Niko Lapajne 

1964 (od 10. številke dalje) glavni in odgovorni 
urednik Miran Blaha ,

Miran Blaha
Miran Blaha, dosedanji 

predsednik občinskega odbo
ra SZDL, jc bil pokrovitelj 
nad izhajanjem lista že pre
cej časa. Pred nekaj tedni 
pa je prevzel tudi dolžnosti 
glavnega in odgovornega 
urednika. Miran Blaha je ta
kole odgovoril na vprašanja:

• Kaj je sedanji na
men občinskega glasi
la?

»Časopis je bil že od vse
ga začetka namenjen najšir
šemu krogu občanov prav za
to, da jih redno obvešča o 
delu občinske skupščine in 
vseh njenih organov. Menim, 
da bomo morali v »Zboru ob
čanov« več poročati o skle
pih in drugih ukrepih občin
ske skupščine, seveda pa je 
treba občane o problemih tu
di predčasno seznanjati. Ob
čani bi morali dobiti iz Ča
sopisa jasno sliko poteka ne
katerih pomembnejših stvari, 
še več, te stvari bi morale 
biti napisane tako, da bi da
le ljudem gradivo za razpra
vo in samostojno razreševa
nje problemov. Ni nujno, da 
bi predloge občanov vedno 
objavljali v glasilu, je pa dol
žnost glasila, da o problemih.

ki se šele bodo obravnavali, 
piše.«

• Kaj menite o sodelo
vanju občanov?

Občani nam o svojih stva
reh pišejo pravzaprav malo. 
Vemo, da imajo kopico drob
nih problemov in vprašanj, 
na katere bi brez dvoma v 
»Zboru občanov« lahko od
govorili. Vendar je pisem ali 
pa sporočil zelo malo. Naj 
izkoristim to priliko in po
zovem vse občane k čimbolj- 
šamu in takojšnemu sodelo
vanju. Za uredništvo je dra
goceno vsako pismo, napi
sano s še tako neveščo roko. 
Oblikovali ga bomo pri nas, 
v uredništvu. Poglavitno je, 
da nam občani pišejo in so
delujejo.«

• In kaj menite o so
delovanju članov delov
nih kolektivov?

»Tudi tu je sodelovanje 
premalo razvito. O proble
mih gospodarskih organiza
cij pišemo nedvomno prema
lo, tudi o tistih drobnih, ki 
se tičejo neposredno samo 
krajevne skupnosti ali ob
čine.«
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Močna skrb za kadre
Industrijsko montažno podjetje je nastalo po združitvi »Toplovoda« in »Elektrosignala«. 

V treh obratih je zaposlenih 2.300 ljudi. Lanski plan so presegli že 20. oktobra. Namesto 
9,3 milijarde so do tega dne naredili za 10.18 milijard. V letu 1965 plana ne bodo poveče
vali, ker se zavedajo, da bo skupaj z ustavljeno Investicijsko izgradnjo za njih težje, ker 
sodelujejo v glavnem z gradbenimi podjetji oziroma montirajo v novih zgradbah.

Nislednje leto menijo predvsem tiste službe, ki 
posvetiti notranji organi- jih doslej, zaradi tesnega 
zaciji podjetja in utrditi prostora, niso mogli.

j\Jgtš komeiBtar

Za in proti
Ideja o gradnji velikega sodobnega obrata 

družbene prehrane se ni rodila sama po sebi, tem
več so jo narekovale zmeraj večje potrebe delov
nih kolektivov po okusni, kalorični in ceneni pre
hrani. Ideja, prvi načrti, združenje investitorjev, 
lokacija in prve ekonomske analize za veliki ob
rat družbene prehrane, ki naj bi ofo polni kapa
citeti zmogel do 15.000 toplih obrokov dnevno, 
so pred nami.

Gre skoraj za milijardno investicijo. In prav 
zato, ker gre za takšno investicijo, za pravo goro 
denarja, nam ne more in ne sme biti vseeno ali 
je ta investicija ekonomsko utemeljena ali neute
meljena, potrebna v takšnem obsegu in konceptu 
ter ali bomo z njo v tako zastavljenem konceptu 
zares dosegli zaželjeni uspeh. Toda poglejmo na 
novi obrat družbene prehrane z več zornih ko
tov.

Stari in dotrajani obrat družbene prehrane 
ob Linhartovi cesti je skrajno neprimeren zaradi 
lesenih prostorov in le za silo krije vse potrebe 
po topli hrani. Dnevno daje na trg od 7. do 9.000 
toplih obrokov! Sanitarna inšpekcija bi že zdav
naj prepovedala obratovanje tega obrata, če... 
Prav zato mislimo na nekaj novega, toda...

Novi obrat družbene prehrane bo zmogel po 
načrtih 15.000 obrokov dnevno in bo, kakor 
vemo že zdaj, čez nekaj let le za največjo silo 
kril stalno naraščajoče potrebe. Gradnja bo ve
ljala skoraj milijardo dinarjev, če ne celo več.

Je takšna gradnja potemtakem ekonomsko po
vsem utemeljena in preštudirana? In cene?

Dokler bo novi obrat živel in delal pod zaščito 
statusa »podjetje v izgradnji« ni nevarnosti za 
visoke cene, ko pa se bo osamosvojil, ko ga bo 
prevzel kolektiv, ki bo gledal tudi na svojo ra- 
čunico, bodo cene po vsej verjetnosti precej dru
gačne ali kakor radi pravimo — nove!

Morda bi bilo prav zato le koristno — še po
sebej ker vemo, da vsaj zaenkrat za takšno to
varno tople hrane še nimamo pravega industrij
skega zaledja (industrijsko pol pripravljanje raz
nih prehrambenih artiklov, ki delo in cene v tako 
velikem obratu družbene prehrane nujno poceni), 
da morda zastavimo lopate za nekoliko skromnej
ši obrat, ki se bo potem z lastno ekonomsko osno
vo lahko sam razširil in povečal do takšnih raz
mer, kakršne bodo narekovale potrebe.

Hkrati ob tej ideji ne smemo pozabiti na iz
redno zanemarjeno gostinstvo v naši občini, ki 
z redkimi izjemami ne nudi našim občanom niti 
pol tistega, kar dejansko zmore. Z veliko manj
šimi investicijami za temeljito obnovo gostišč v 
družbeni in privatni lasti bi prav tako v veliki 
meri lahko odpomogli perečemu vprašanju pre
hrane brežigrajskih občanov.

Vsa ta dejstva so ob predvideni gradnji veli
kega obrata družbene prehrane v naši občini vse
kakor vredna temeljitega premisleka.

Manjka jim namreč precej 
ljudi na tistih delovnih 
mestih, ki so potrebna, da 
službe, ki spremljajo pro
izvodnjo, tečejo v redu. 
Sedaj rišejo risarji na 
hodniku barake, številna 
delovna mesta pa niso za
sedena le zato, ker nimajo 
novo zaposlenim kam po
staviti mize.

421 VAJENCEV
Med 2.300 zaposlenimi 

je kar 421 vajencev, ki so 
se zaposlili v IMF iz vse 
Slovenije. Podjetje za njih 
skrbi vzgledno, namerava 
jim zgraditi samski ,dom, 
vendar za to za zdaj še 
ni dobilo lokacije. Tako 
vajenci žive po različnih 
domovih v Ljubljani, pre- 
nekateri se morajo voziti 
vsak dan v Ljubljano. V 
Ljubljani, za Bežigradom 
žele zgraditi dom, v kate
rem našlo posteljo 250 
mladih ljudi, ki jih izo
bražujejo v lastnem in- 
štruktorskem centru. Ra
zen ogromnega števila va
jencev pa imajo tudi veli
ko štipendistov. 68 bodo
čih strokovnjakov, ki se 
šolajo na srednji tehnični 
šoli in na ljubljanski uni
verzi. Dijaki in ‘študentje 
so štipendirani po učinku, 
njihovi dohodki so odvis
ni od učnega uspeha. Me
sečno prejemajo od 15 do
28.000 din. Zaradi izrednih 
uspehov pri študiju pa 
nekateri dobijo tudi nekaj 
več kot 30.000 din. Pri IMP 
se zavedajo, da dober ka
der pomeni izredno veliko 
in jim ni žal tako investi
ranega denarja. Vse va
jence in študente ter dija
ke bodo zaposlili v svojih 
obratih, kjer dosegajo iz 
leta v’ leto večje uspehe.
PO DOLGIH LETIH LASTNA 
UPRAVNA IN KONSTRUK

CIJSKA HIŠA
že »Toplovod« si je 

dolga leta prizadeval, da 
bi lahko iz tesnih barak 
prešel v stavbo, ki bi za
dostila vsem potrebam 
kolektiva. Stiskanje v ba
rakah je že nekaj dolgih 
let stara stvar, sredi pri
hodnjega leta pa bo IMP 
že preseljen v novo stav
bo. Nova zgradba je že 
pod streho, te dni jo bodo 
zasteklili, potlej pa so na 
vrsti še drobna obrtniška 
dela. V vsej stavb* bo le 
eno nadstropje namenje
no upravi, druga nadstrop
ja modeme stavbe pa so

Ji*' ®!. '] ,
IZDELKI IMP TUDI ZA IZVOZ

namenjena konstruktor
jem, inženirjem, tehnikom 
ter risarjem. Ti se sedaj 
stiskajo v nemogočih pro
storih, kljub temu pa je 
njihovo delo iz leta v leto 
boljše. Stavba bo veljala 
brez opreme 400 milijo
nov din. Koliko bo veljala 
oprema, še ni natanko zna
no.

I A. %
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VODOVOD IN KOMANDNI 

PULTI
IMP je montažno pod

jetje, ki se ukvarja od 
montaže vodovoda, elek
trične inštalacije, toplo
vodnih naprav pa do mon

tiranja in proizvajanja ko
mandnih naprav. Montira 
klimatske naprave, vliva v 
lastni livarni itd. S svoji
mi izurjenimi monterji pa 
montira v novih zgradbah 
v Avstriji, Nemčiji in Švi
ci. Nekateri monterji dela
jo za IMP v inozemstvu 
že od jeseni lota 1962. Tod 
montirajo toplovodne na
prave, vodovode, električ
no inštalacijo in podobno. 
Z izbranimi delavci, ki de 
lajo na tujem, so v IMP 
zelo zadovoljni. V tujini 
jih imajo radi, ker delajo 
natančno, hitro in discipli
nirano. Z njimi nimajo ne 
benih težav, čedalje več 
pa je ponudb, da bi naši 
delavci še več delali na 
tujem. Vendar so se v IMP 
odločili, da skupine, ki 
montira v zahodni Evropi, 
ne bodo razširili, saj je v 
sami domovini veliko pe 
treb. Monterska grupa bo 
še nadalje delala v istenr 
obsegu kot do sedaj. Prina
ša pa toliko deviz, kolikor 
jih v IMP potrebujejo za 
uvoz dela reprodukcijske
ga materiala.

LANSKI BRUTOPRODUKT — VEC KOD 10 MILIJARD DINARJEV.

Z monterskimi uslugami 
zasluži podjetje v inozem
stvu 240 milijonov deviz
nih din. Vendar so te le 
usluge, saj delavci monti- 
rajojo tuj material. Mon
terji zaslužijo mesečno od 
500 do 640 mark, preno
čišče in hrano pa jim 
organizirajo podjetja, pri 
katerih delajo.
IZVOZ ELEKTROKOMAND- 

NIH PULTOV
Med najbolj pomembni

mi proizvodi IMP so 
vsekakor elektrokomandni 
pulti. Te izvažajo v precej 
držav, med večjimi uvoz
niki so Grčija in Anglija, 
pa tudi nekatere druge dr
žave. Letos so izvozili za
62.000 dolarjev elektroko- 
mandnih pultov, v prihod
njih letih pa kanijo proiz
vodnjo za izvoz močno po
večati. Vendar pa pri tem 
že nastopa prva večja ovi
ra —- reprodukcijski ma
terial.

Prejšnja leta so sklenili 
za reprodukcijski mate
rial vse pogodbe že meseca 
oktobra. Prav tako so si 
hoteli tudi letos v oktobru 
zagotoviti reprodukcijski 
material vsaj za prvo pol
letje. Vendar se jim ni po
srečilo skleniti pogodb niti 
s tovarnami samimi niti 
z grosisti. Doslej so skle
nili eno samo pogodbo z* 
cevi,' od pol do treh col, 
vse ostalo pa je še v ne
gotovosti. Večina tovarn 
in grosistov se opravičuje’ 
tudi še ne vedo, od kod 
jim bo njihov reproduk
cijski material.

NEREDNA PLAČILA
V IMP pa se včasih pri' 

tožujejo tudi zaradi zel0 
poznih plačil. Ko je stavba« 
v kateri so montirali v9\ 
dovodno, električno 
toplovodno napeljavo 
zdavnaj vseljena in ko v 
nekaterih halah že zdaj£ 
naj ropotajo stroji, 
še vedno ne more izrtorjiu 
dolga od gradbenih podJfJ 
ti j. Tl pa so v prav taksu* 
zagati, ker jim na ročni«-* 
dol oziroma investitor) ’ 
neredno plačujejo. Tl“‘, 
često leže precejšna srb
stva zamrznjena. Podjei J. 
pa ima izgube tudi zar< 
nedobavljenega materi- 
samo v letošnjem lftl' v 
imelo zaradi tega 600 u 
11 Jonov d,r' /
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Plačevanje
komunalnega
prispevka

Čeprav za Bežigradom nič 
več ne izdajajo lokacij za 
gradnjo individualnih hiš 
(kolikor bodo, jih bodo od
dali le na natečaju), pa zani
manje občanov za vse stvari 
okrog gradenj ne pojema. Vr
šilca dolžnosti direktorja Za
voda za urejanje mestnih 
zemljišč občine Bežigrad 
Franca Bregarja smo povpra
šali, kako Je letos s plačeva
njem komunalnega prispevka.

— Analizirali smo tri ko
munalno urejene soseske, je

Darujmo kri
za sočloveka
" - «
Delovne organizacije: zbi

rajte prostovoljce — krvoda
jalce.

Na 23. seji občinske skup
ščine so odborniki sprejeli 
tudi priporočilo vsem beži
grajskim občanom in delov
nim organizacijam naj v čim 
večjem številu sodelujejo v 
humanih akcijah, ki jih pri
pravlja občinski odbor Rde
čega križa — pri zbiranju 
Prostovoljnih krvodajalcev.

Le-ta krvodajalska akcija 
se je začela 4. januarja in ~e 
ho končala 17. februarja. 
Skupaj bo trajala vsega 
devet dni, in sicer so 
Posebne zdravstvene ekipe 
°dvzemale kri 4., 5., 22., 26., 
hi 27 januarja ter bodo 12., 
16 in 17. februarja 1965.

Moderno zdravljenje naj
različnejših bolezni ter iz 
dneva v dan naraščajoče pro
metne in druge nesreče terja
jo vedno več krvi. V naši ob 
dinj naj bi v ta namen zato 
zbrali vsaj 2.208 prostovolj
nih- krvodajalcev, kar pomeni 
5,5% vseh Bežigrajčanov Po
sebne zdravstvene ekipe bodo 
dnevno lahko odvzele kri 2G0 
ljudem ali zabeležile 300 pro- 
stovoljnth krvodajalcev.

2a uspeh celotne akcije je 
nujno potrebno, da vse delov
ne organizacije ob dnevih od- 
vzema krvi omogočijo svojim 
krvodajalcem delno ali po- 
'jsem prost delovni dan in, 
ha jirp hkrati zagotove za ta 
^n poln osebni dohodek. 
Vs!, ki bodo ^ali kri, naj bi 
J^li na dan odvzema prost 
r**0- Delovne organizacije naj 
Tirati pomagajo zbirati pri- 
“**;Ve prostovoljnih krvodajal- 
??v. da bo ta humana akcija 
Canbolj uspešna.
.Občinska skupščina Ljub- 
Jana-Božigrad poziva vse de- 
“*yne organizacije, da aktiv- 
uh sndelujejo pri tej člove-
n»<ubni akcW 111 s tcm kar »Iholj pripomorejo k nje- hemu 05^,,

dejal Franc Bregar, in izraču
nali osnovo za kvadratni me
ter zemljišča. Osnova je ista 
za onega, ki postavi stolpnico 
ali za tistega, ki zgradi le 
enonadstropno hišo. Potemta
kem komunalni prispevek 
spodbuja k višji zazidavi. 
Osnova znaša približno 6.000 
dinarjev za kvadratni meter, 
zemljišča. Stroške za rušitve 
in zgraditev nadomestnih sta
novanj, vodovod in elektriko 
— če presegajo 6.000 dinarjev 
za kvadra trni meter — plača 
investitor posebej, pač pa 
gredo ta sredstva za asanaci- 
jo zemljišča, zgraditev kana
lizacije in javne razsvetljave, 
ureditev zelenic, igrišč, cest 
in parkirnih prostorov.
• Kolikšen pa je komu

nalni prispevek za gradnjo 
garaže?

— Za gradnjo garaže se 
plača 50 odstotkov osnovne 
cene kvadr. metra zemljišča 
in sicer za netto kvadraturo 
površine garaže.
• In pri adaptaciji starih 

stanovanjskih hiš?
— Komunalnega prispevka 

ne plačajo tisti graditelji, ki 
dograjujejo ali adaptirajo hi
še, pa so komunalni prispe
vek že plačali po novem si
stemu. Ne plačuje se tudi, če 
se pri adaptaciji ohrani isto 
zazidano zemljišče. Pri adap
tacijah, kjer se poveča zazi
dano zemljišče, pa se plača 
osnovna cena kvadr. metra 
zemljišča in sicer za netto 
kvadraturo pridobljene stano
vanjske površine.
• Kako je s komunalnim 

prispevkom za zemljišča iz
ven gradbenega okoliša?

— Izven gradbenega okoli
ša se komunalni prispevek 
ne plačuje, pač pa se investi
tor zaveže s pogodbo, da bo 
sam investiral vse komunal
ne naprave. Investitor bo

tudi dolžan prispevati za 
gradnjo komunahiih naprav, 
ki jih bodo zgradili pozneje.

KATERO PODROČJE BEŽI
GRADA SPADA V OŽJI 
GRADBENI OKOLIŠ?

Vodja strokovne skupine 
svetovalcev za komunalo, 
gradnje in Investicije občan
ske Skupščine Bežigrad inž. 
Božo Južina nam je dal na
slednje pojasnilo:

— Področje ožjega gradbe
nega okoliša sc z razvojem 
mesta spreminja. Naselje Čr
nuče, na primer, poprej ni 
bilo v ožjem gradbenem 
okolišu, zdaj pa je. Gre torej 
za naselja, ki imajo bolj ali 
manj mestni značaj oziroma 
naj bi ta značaj prej ali slej 
dobila, za naselja, ki bodo v 
bližnji prihodnosti komunal
no urejena. V bežigrajski ob
čini so izven gradbenega oko
liša naselja ob Savi vzhodno 
od Črnuč. Seveda je potreb
no tudi za ta naselja izdelati 
urbanistično dokumentacijo, 
saj njihovega razvoja nc mo
remo prepustiti stihiji, da bi 
jih lahko po potrebi prikljU 
čili mestu kot satelitska na
selja.

V prihodnji, posebni številki »Zbo
ra občanov«, ki bo izšla še pred zbori 
volilcev ta mesec, bomo objavili 
predlog družbenega plana In prora
čuna bežigrajske občine. Občani bodo 
tako dobili podatke, ki jih bodo lahko 
koristno uporabili v razpravah o pro
računu na zborih volilcev.

Zagotovite si že danes posebno 
številko »Zbora občanov«.

Občani in strokovnjaki
Naše glasilo »Zbor občanov« je pred kratkim organiziral na Črnučah javno tribuno 

o zazidalnem načrtu za ta predel občine, na katerem sta na vprašanja občanov odgo
varjala dva strokovnjaka.

Kot nepristranski .ali bolje neprizadeti opazovalec na tej javni tribuni pa si ne 
morem kaj, da bi ne spregovoril o njej par besed.

Ko takole strokovnjaki na vso moč strokovno z množico tehniških izrazov razla
gajo ljudem zakaj in kako, se človek ne more znebiti vtisa, da marsikatera beseda 
izzveni povsem v prazno. Se več, kako naj se povprečen občan znajde med množico 
izrazov, kot so: gabarit, niveleta, idejni projekt, koncept, itd. itd.?

Takšen način pojasnjevanja določenih vprašanj, ki neposredno zadevajo v lastnin
ske koristi občanov, dejansko pomeni za prizadete tavanje v megli ali kakor preprosto 
pravijo ljudje:

»Veliko in pametno govore, naredili bodo pa tako ali tako po svoje, zakaj naj 
torej sploh še poslušamo? V teh besedah je dovolj grenke resnice, ki dokazuje, da je 
prepad med strogo strokovno razlago določenega zazidalnega in urbanističnega načrta 
ter med ljudskim pojmovanjem vsega tega zmeraj večji. Kakšno uslugo potemtakem 

delamo »široki demokraciji« s prepametnim načinom pojasnjevanja določenih vpra
šanj? — v tem primeru zazidalnega načrta za naselje Črnuče — S takšnim prav gotovo 
medvedjo!

Za podkrepitev že tako ali tako preveč strokovnih ugotovitev pa še prepogositno 
ih dvomljivo primerjanje z zazidalnimi problemi v Švici, Avstriji in Švedski. V tako 
skromnih razmerah kot so naše, takšno početje nikakor ni primemo, če že ne 
škodljivo. Vsak izgovor, da se strokovno jasno začrtanih načrtov in vprašanj (tudi 
zazidalno — urbanističnih) ne da z malo dobre volje obrazložiti občanom lepo pre
prosto, je jalov. Zakaj ena izmed velikih modrosti je biti preprost! In šele takrat tudi 

| demokracija zares pride do prave veljave. NIKO LAPAJNE

Kmetje — arondacija

SEJ. Jmmmm
' A Svrpri'A ZA FINANCE

OBČANOV —_________

NADALJEVANJE S STR. 14.
namesto da bi jo trikrat, itd. 
Marsikateri poljski pridelek 
jim je zgnil v zemlji...

OBČINA - PREŽIVNINE 
- AGROKOMBINAT
FRANC ŽLE, pravnik in 

študent ekonomije:
— Odkupne cene zemlje so 

predvsem zaradi naraščajo
čih cen drugim dobrinam ze
lo neprimerne. S tem denar
jem se nihče ne bo mogel 
dlje časa preživljati. Tudi, če 
bi kmetje dobili večje vsote 
za svojo zemljo, bi jo k^j 
hitro vložili v karkoli. Tukaj 
torej ni rešitve. Takoj ob 
prevzemu zemlje bi mo
rali ekonomsko oslabljenemu 
kmetu zagotoviti zadostno 
preživnino. Ne pa zemljo 
preprosto arondirati, v zame- 
nu pa mu nuditi po več kilo
metrov oddaljeno njive in 
travnike.

Agrokombinat prevzema 
zemljo, občina pa naj bi po
skrbela za preživnine in s tem 
reševala nastajajoče socialne 
probleme. To dejstvo pred
stavlja osnovno protislovje. 
Realnih možnosti za zadovo
ljivo preživljanje kmetov pa 
ima občina bore tnalo. For
miranje preživninskega skla
da iz sredstev, ki so jih kmet
je dobili pri odkupu zemlje 
in sredstev iz občinske bla
gajne, ni zadostno jamstvo 
za kritje vseh (socialnih pro
blemov, ki se bodo nedvom
no pokazali vsak čas.

Predvidene podpore ali pre
živnine za ostarele kmete v 
zneskih okrog 12.000 dinar
jev so tako minimalne, da 
praktično ne pridejo v poštev 
za preživljanje.

Hitra prekvalifikacija kme
tov na intenzivno obdelovanje 
manjših kosov zemlje — zele
njava, sočivje in druge povrt
nine — zahteva več izkušenj, 
skratka daljši proces. In še 
ostaja vprašanje, uspeh ^li 
neuspeh.

Območje arondacije obsega 
poplavna zemljišča. Kmetje 
bodo zgubili tod les za kur
javo in steljo. Zakaj ne bi 
nekoliko zožili arondacijski 
kompleks in kmetu nudili 
zamenjavo zemlje na robu 
arondacljskega kompleksa? 
Agrokombinat doslej še ni 
razmišljal o nikakršni koope
raciji s kmeti. To bi vseka
kor bilo koristno za oba.

PERSPEKTIVA 
KMETOV NEREŠENA
Odbornik bežigrajske ob

činske skupščine Metod Lam
pič:

— Med kmeti je v zvezi z 
arondactjskim postopkom in

odkupnimi cenami za zemljo 
prišlo do hude krvi, ker je 
njihova perspektiva zaenkrat 
še nejasna. Kako naj človek, 
ki je kmet živi brez zemlje? 
Nizke odkupne cene temelje 
na nekem zastarelem predpi
su, ki je neživljenski in ne
vzdržen. Kako se moremo ta
ko ozko držati toge črke 
predpisa ne da hi videli pred 
seboj nemogočo situacijo, ki 
s tem nastaja? Vsa arondaci
ja na območju med Črnuča
mi in Dolom je politično in 
tehnično preslabo pripravlje
na. Agrokombinat ima ob 
današnjih možnostih in spo- 
sobnositih, ki jih je pokazal, 
prevelike apetite.

Odkupne cene za kvadratni 
meter zemlje na tem območ
ju so čestokrat določili tako 
nizko, da je letni pridelek na 
njem štirikrat več vreden 
kot pa znaša zanj določena 
cena! Zemljišče Energoinve- 
sta (novi obrat) je veljalo 
200 din za kv. meter, travnik 
poleg njega pa odkupujejo 
po 3 din za kv. meter. Nekaj 
tu ni vsklajeno, tu gre po 
vsej verjetnosti za mrtev 
predpis ... Perspektiva kme
tov na tem področju je nere
šena. Agrokombinat ima zem
ljo, ki je bila arondirana 
pred osmimi leti — pri Pšati 
in Nadgorici — in še sedal

m obdelana ... Zakaj Agro
kombinat nima kopperacij- 
iskih odnosov s kmeti? Go
spodarska poslopja kmetov 
brez zemlje bodo ostala neiz
koriščena, Agrokombinat pa 
bo moral z novimi posojili 
graditi drage nove hleve?! In 
kdaj bomo potem dočakali 
zares rentabilno in moderno 
kmetijsko proizvodnjo na 
obratih ljubljanskega Agro
kombinata? Ljudem moramo 
najprej v praksi dokazati, da 
z novimi oblikami in nači
ni kmetijskega gospodarjenja 
ustvarjamo več in boljše, ne 
pa prav narobe.

ARONDACIJA NAJ BO 
SMOTRNA

Predsednik občinske skup
ščine Ljubljana Bežigrad Jo
že Pogačnik meni, da z aron
dacijo ne bi smelo biti takih 
težav, saj se je bežigrajska 
občina na arondacijo zelo do
bro pripravila. Pri tem pa je 
poudaril, da bi morali aron
dirati postopoma in v največ
ji meri poskrbeti za to, da bi 
bila vsa že arondirana zemlja 
in tista zemlja, ki je bila 
arondirana lani oziroma le
tos, dobro obdelana. Kmetje 
so zemljo negovali, ni vse
eno, kako izgledajo^njive in 
pašniki potlej, ko so aron- 
dirani.

UČENCI STOZENSKE SOLE so sami prijeli za omela in 
pospravili hodnik, ki vodi v novo zgrajeno telovadnico
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IMAJPRAVILNEJŠA POT -

MNOŽIČNOST
Razgovor z Vinkom Žitnikom o šolskih in sindikalnih tekmovanjih

Smučanje

Prve letošnje 
tekme

Dol, januarja. — Marljivi pa je da je bilo skoraj 
smučarji iz male gorske va- večje zanimanje za tek kot
sice Vinje so s pomočjo Par
tizana iz Dola zgradili smu
čarsko skakalnico, ki do
pušča skoke do 30 m. Pre
teklo nedeljo je bila otvori
tev s tekmovanjem za dru
štveno prvenstvo Partizana 
Dol, katerega člani so tudi 
vsi smučarji v Vinjah. Že 
dopoldne so bili na sporedu 
teki, popoldan pa skoki na 
novi skakalnici. Lepo vreme 
je dalo prireditvi še poseben ■ 
jfoudarek.

Rezultati: Tek—člani, 8 km: 
1. Pavle Šimenc 30; 15. 2. 
Franc Okoren 35;50, 3. Vin
ko Kuhar 36;03. Mladinci—
8 km: 1. Slavko Premože
33; 14, 2. Tone Premože 38;35, 
3. Tone Kunst 41;35. Pionir
ji—3 km: 1. Marjan Krašo
vec 21; 15, 2. Ivči Straser
23; 15, 3. Janez Kraševec 23;0.

Skoki—člani: 1. Slavko Lo
žar 208 točk, 2. Franc Vode 
191, 3. Cene Moder 184. Mla
dinci: 1. Janez Runtas 196, 2. 
Janez Pestotnik 196, 3. Alojz- 
Tavčar 183.

Najdaljši skok je dosegel 
Slavko Ložar (27 m), zelo 
dobro sta se uvrstila tudi do
mačina Vode in Pestotnik. 
Vode ima tudi največ zaslug 
za smučarsko dejavnost v 
tem kraju. Prvo trije 
plasirani v vsaki skupini so 
prejeli praktična darila matič
nega društva- Domačini so z 
zanimanjem sledili temu pr
vemu tekmovanju, zanimivo

pa za skoke, kar moramo 
seveda pripisati delno zelo 
ugodnim terenom za smučar
ski tek v tem kraju, saj so 
gledalci na cilju videli kar 
dve tretjini proge.

S temi tekmami pa seveda 
sezona v Dolu še ni zaklju
čena, 21. februarja bo v Do
lu občinsko šolsko in sindi
kalno prvenstvo v patruljnem 
teku in skokih, sredi febru
arja prvenstvo domače šole 
v vseh kategorijah in konč
no (če bo še sneg) 28. febru
arja odprto prvenstvo občine 
Bežigrad, na katerem bodo 
nastopili kot po navadi naj
boljši tekači in skakalci iz 
vse Slovenije.

JOŽE JERMAN

Zaključna
prireditev

Ob zaključku Šolskih in sindikal
nih tekmovanj Jc občinska zveaa 
za telesno kulturo organizirala pri
reditev, kjer so podelili priznanja 
in nagrade nastopajočim. Najbolj
ši so dobili pokale ter praktična 
darila, priznanja in nagrade pa so 
dobili tudi telesnovzgojni učitelji 
in profesorji, M so vodili šolska 
tekmovanja. V dvorani Centra 
strokovnih šol se Je zbralo ved kot 
100 predstavnikov šol, sindikalnih 
podružnic, društev in organizacij. 
Na prireditvi je igral tudi jazz 
ansambel z Ježice, novinar Henrik 
tlbelajs Je na koncu pripovedoval 
o olimpijskih igrah v Tokiju in 
pokazal vrsto izbranih barvnih 
diapozitivov.

Nastop
bežigrajskih
telovadcev

Vse kaže, da je dejavnost pri 
TVD Partizan Bežigrad postala v 
zadnjem času precej bolj živahna, 
kot v bližnji preteklosti. Društvo 
se je izkopalo Iz raznih organiza
cijskih težav In tako Imajo danes 
ves vodstveni kader. Odbor so s 
člani društva sestaja na občasnih 
sestankih, na katerih razglabljajo 
o tehničnih In organizacijskih pro
blemih. Zopet so navezali tesne 
sliko z raznimi športnimi forumi, 
predvsem z Občinsko zvezo za te
lesno kulturo.

Povezali so se tudi z vodstvom 
šole dr. Vita Kraigherja. Dogovo
rni so se, da bi v okviru šolskih 
proslav nastopili tudi njihovi čla
ni. Prvi tak nastop so izvedli ob 
priliki šolske proslave 29. novem
bra. Nastopili so s kombinirano 
vrsto članov ni mladincev. Glede 
na skopo odmerjeni čas so se pred- 
stavili le z vajo na bradlji. Zelo 
hvaležna mlada publika (nastop si 
je oplcdala v glavnem le šolska 
mladina) je telovadce nagradia z 
burnim aplavzom.

Ker Je ta prvi poskus vključitve 
telovadnih točk v šolsko proslavo 
zelo dobro uspel, so se dogovorili 
za ponoven nastop. Za novoletno 
proslavo so zato v društvu pripra
vili skoraj kompleten telovadni 
program za oba šolska turnusa. 
Tudi organizacija nastop^ Je bila 
v rokah društva. Program so zače
li pionirji s preskokom preko 
konja, mladinke so nastopile na 
dvovišinski bradlji in talni gim
nastiki, čland In mladinci pa so 
zopet sestavili kombinirano vrsto, 
ki je nastopila v preskoku preko 
konja, na bradlji, na drogu In 
partoml gimnastiki. Odlično Je 
uspela tudi Ideja s klovnom, ki

ga je na vseh orodjih zelo dobro 
»odtelovadil in igral« član telo
vadne vrste Janez Urbanc. Zelo 
dobro in duhovito je povezoval in 
Izpopolnjeval posamezne točke In 
prt tem seveda povzročal pri pu
bliki obdlo zabave in smeha.

Vsi nastopi so zelo dobro uspeli, 
čeprav so v društvu že skoraj po
zabili, kako pripraviti telovadno 
akademijo, saj že dve leti niso 
javno jiastopili. Posebno oba no
voletna nastopa, čeprav najtežja 
In najnapornejša za nastopajoče, 
sta mlado publiko in ostale goste 
zelo navdušila. Naj lepšii nagrada 
vsem nastopajočim so bili burni 
aplavzi, ki so jih morali pogosto 
prekiniti, ali pa kljub utrujenosti 
točke pcmovltl.

Težko je reči kdo od nastopa
jočih bi zaslužil večjo pohvalo, 
suj so se vat zelo potrudili, da hi 
pokazali mladim šolarjem čim več 
telovadnih veščin. Za nastop so se 
jim oddolžili s prijetnim prizna
njem — šopkom nageljnov. Tudi 
nastopajoči so bili zadovoljni z 
nastopom, čeprav so gledali veliko 
bolj kritično, saj so se zavedali 
vseh napak in spodrsljajev, ki so 
so prikradii med vajami. Vidi se 
JJm namreč, da Jim manjka Jav
nega nastopanja, kjer bi si lahko 
nabirali tekmovalne rutine.

Društvo zasluti za svoj' nastop 
po kvalitetni in organizacijski 
strani vso pohvalo. Pohvalno pa 
je tudi dejstvo, da so s tem na
pravili velik korak naprej v po
pularizaciji telesne vzgoje v ojjčt- 
ni Bežigrad. Prav zato se bodo 
radi odzvali vsakemu vabilu na 
telovadne nastope v občinskem m 
širšem okviru. G. S.

Dva milijona 
dinarjev 

za telesno 
kulturo

Iz rezervnih sredstev občinskega 
proračuna je dobila ob koncu leta 
občinska zveza za telesno kulturo 
dva milijona dinarjev. Iz teh sred
stev bodo dobili taborniki »Bičko
ve skale« 400.000 dinarjev za na
kup šotorov, smučarji Partizana 
Dol 300.000 dinarjev za smučarsko 
opremo ter telovadci Partizana 
Bežigrad 150.000 dinarjev za telo
vadno opremo. Taborniki so tako 
rekoč brez šotorov in letos ne bi 
mogli organizirati tabora, medtem 
ko so bežigrajski telovadci že vsa 
leta v škripcih za telovadno opre
mo, ker večdno denarja zahteva te
lovadnica. Občinska zveza zato ni 
drobila sredstev na vse organiza
cije temveč skuša postopoma re
šiti najbolj pereče probleme po
sameznih klubov in društev.

Novi odbori 
pri občinski 

zvezi
Pri občinski zvezi za telesno 

kulturo uspešno delujeta občinski 
strelski odbor in zveza tabornikov 
občine Bežigrad. Odbora, spora
zumno z upravnim odborom občin
ske zveze, samostojno vodita delo 
na svojem področju ter tudi raz
polagata z sredstvi, namenjenim 
strelskim in taborniškim organiza
cijam. Pri občinska zvezi za teles
no kulturo so ustanovili tudi od
bor za Šolsko športno dejavnost, 
v kratkem pa nameravajo formi
rati tudi odbore za delavske šport 
ne igre, splošno telesno vzgojo 
(TVD Partizan) ter odbor za 
šport.

Ob zaključku tekmovanj med 
šolami smo naprosili profesorja 
Vinka Žitnika, predsednika odbo
ra za Šolsko športno dejavnost pri 
občinski zvezi za telesno kulturo, 
da nam pove kaj meni o konča
nem delu in nadaljnjih perspekti
vah izvenšolske športne dejavnosti.

Množično delo je mogoče le v 
šoli, jc poudaril profesor 2itnik. 
če še upoštevamo, da je takšno 
delo tudi z vzgojnega in zdrav
stvenega gledišča najpomembnejše, 
potem so športni delavci, ki so 
zastavili v šoli, na najpravilnejši 
poti. Napredek se mora pokazati 
že v bližnji prihodnjosti. Ce na
vdušimo mladino za šport že v šo
li potlej tudi tclesno-kulturnc or
ganizacije ne bodo v zagati zaradi 
majhnega števila svojih članov.

H Kako ste sestavili program za 
šolske športne igre?

Program ni določila občinska 
zveza za telesno kulturo, temveč 
smo ga sestavili na sestanku teles- 
no-vzgojnih učiteljev in profesor
jev z vseh šol. Izbrali smo šport
ne panoge, primerne razvojni stop
nji dijakov v osnovnih in srednjih 
šolah. Propozicije so dajale naj
več ji poudarek množičnosti. Dej
stvo, da so nastopile vse osnovne 
šole s fanti in dekleti ter prav- 
tako šole II. stopnje kaže, da je 
bil pi-ogram dobro zastavljen. Iz
vedbo tekmovanj v posameznih di
sciplinah so prevzele šole, ki so 
se same javile. Občinska zveza je 
voddla in evidentirala vso dejav
nost od začetka do konca.

■ Koliko šolarjev je tekmovalo?
Številke najzgovorneje ilustrira

jo vso dejavnost. Nastopilo je 776 
dijakov in dijakinj v 89 ekipah, ki 
so imele skupaj 209 srečanj. Ne 
gre pa le za to. Eldpe so sc pri
pravljale za tekmovanje in pri tem 
odigrale veliko število tekem, za 
streljanje in šah so imeli izbirna 
tekmovanja, skratka, posredno 
smo razgibali celotno športno de
javnost na šolah. Velik uspeli smo 
dosegli, Če se bodo takšne metode 
uveljavile kot stalna praksa na 
bežigrajskih šolah.

■ Kxiko so na vašo dejavnost 
gledale uprave Šol?

Nismo imeli težav zlasti nc zato, 
ker so telesno-vzgojni delavci kot 
glavni nosilci te akcije, pravilno 
zastavili in izpeljali svoje delo. Za 
to zaslužijo vse priznanje. Počasi 
prodira na šole prepričanje, da 
je športna dejavnost izven rednega 
šolskega pouka potrebna in ko
ristna. Zato v prihodnji; računa
mo na še ugodnejše rezultate.

■ Vsa ta tekmovanja sodijo v 
okvir prireditev ob 20. obletnici 
osvoboditve. Kakšen program ste 
pripravili za letos?

Program bomo prilagodili tako, 
da nc bomo preveč obremenjevali 
šol ob zaključku šolskega leta zla
sti še ker bo prav ob 20. obletnici 
osvoboditve še vrsta drugih prire
ditev. Program predvideva nekate
re nove športne panoge: smučanje, 
plavanje, mali nogomet. Pionirji 
n mladina bodo imeli pač dovolj 

izbire. Še posebej pa sc bomo tru
dili, da bodo društva in klubi na
vezali čim tesnejše stdkc s šolami.

P1in

živahneje tudi v de
lovnih kolektivih

■ Sodelovali ste tudi pri orga
niziranju tekmovanj med sdndjkal- 
nimd ekipa. Kaj sodite o tom delu 
občinske zveze za telesno kulturo?

Pobuda občinske zveze za teles
no kulturo, da oživi športno de
javnost v delovnih kolektivih, jc 
vredna vse pozornosti. Tekmova
nja, ki smo jih izvedli s pomočjo 
občinskega sindikalnega sveta niso 
uspela toliko po širini kot po na
vdušenju vseli nastopajočih, šport
ni resnosti in dostojni kvaliteti, ki 
kažejo da smo s tem poizkusom 
odprli široke možnosti za bolj raz
gibano športno dejavnost v delov
nih kolektivih. Na j več ja pomanj
kljivost je bila v tem, da smo 
imeli premalo Časa in so po sindii- 
katih prepozno dobili vabila za 
tekmovanje. Za letos pripravljamo 
širše tekmovanje v večjem številu 
panog. Pri občinski zvezi! za teles
no kulturo bomo ustanovili pose
ben odboir, ki ga bodo sestavljali 
predstavniki sindikalnih podružnic. 
Odbor bo imel predvsem nalogo 
razširiti športno dejavnost v delov
nih kolektivih.

DOPISUJTE

Prvo mesto 
za šolo Vita 

. Kraigherja
Na prvenstvu bežigrajskih osnov

nih šol je zmagala osnovno šola 
Vito Kraigherja (318 točk), pred 
šolo Mirana Jarca (231), Črnuča
mi (212), šolo Borisa Kidriča 
(150), Dolom (138) In Stezicami 
(73 točk).

O tekmovanju v krosu in nomiz- 
nem tenisu smo že poročali. V 
igri »med dvema ognjema« je pri 
pionirjih zmagala osnovna šola 
Vita Kraigherja, pred osnovno šo
lo Mirana Jarc| in Črnučami. Pri 
pionirkah jc bila najboljša ekipa 
osnovne šole Mirana Jarca, pred 
osnovno šolo Borisa Kidriča, Vita 
Kraigherja in Črnučami.

V streljanju sta si najboljše me
sto razdelili ekipi Borisa Kidriča 
in Črnuč, na tretjem mestu je eki
pa Stožič, sledijo pa ji ekipe 
ekipe osnovnih šol Mirana Jarca 
in Vita Kraigherji.

V prejšnji številki smo poročali 
o tekmovanju šol II. stopnje, kjer 
jc zmagala reprezentanca poklicne 
šole Iskra pri fantih ter , ekipa 
Centra strokovnih sol pri dekletih.

Ambulanta 
za športnike
Pri Zdravstvenem domu 

za Bežigradom bodo po vsej 
verjetnosti ustanovili šport
no ambulanto. Doslej je bila 
v Ljubljani le ena tovrstna 
zdravstena ustanova, kamor 
so hodili na preglede šport- 
niki iz vsega mesta. Športna 
ambulanta je nedvomno ve
lika pridobitev za telesno kul
turo v naši občini. Ambulan
ta bi poleg rednlb pregledov 
športnikov skrbela tudi za 
zdravniško dežurno službo na 
večjih športnih prireditvah.

NASTOP BEŽIGRAJSKIH TELOVADK IN TELOVADCEV — Prijetno so presenetile mladinke, ki so posebno na 
bradlji prikazale elegantne vaje. Njihov trener Janez Urbanc pa je zabaval pionirje kot klovn.

OBČANOV FEBRUAR



NAGRADE ZA ŠOLE — Mi
mo diplom in pokalov so 
najbolje uvrščene šole v 
skupnem plasmaju dobile tu
di praktične nagrade: športne 

rekvizite in drese.

Desno: Priznanja in pokale 
sindikaOnim ekipam je na 
zaključni prireditvi razde
lil tajnik Občinskega sin
dikalnega sveta tovariš 

Vili Vrhunc.

OBISK PRI TABORNIKIH »SAVSKE ČETE«

Letos v Švico?
Veliko mladine v Savskem 

naselju je vključene v tabor
niški četi, ki se imenuje Sav
ska četa. Datum njene usta
novitve sega že nekaj let na- 
saj, vendar o njih ni bilo 
dosti slišati, čeprav so v 
svojem okviru bolj ali manj 
Uspešno delovali. Najbolj 
Plodno pa je bilo lansko le
to. saj so napravili res veliko.

Hajprej so poslali 6 svojih 
klanov na vodniški tečaj, tako 
da sedaj nimajo težav z vo
dniki. Nato so začeli z agita- 
cijo za vpis novih članov, 
ttspeh ni izostal. Okrog 60 čla- 
Uuv, kolikor jih šteje danes 
Savska četa, je vključenih v S 
'f°dov tabornikov in 3 vode
"nedvedkov in čebelic. Vod- 

stvo je za vse svoje člane la- 
5*i organiziralo več izletov v 
bližnjo okolico Ljubljane. 
Medvedki in čebelice so si 
na tčh izletih, ki so jih vodi
li'starejši taborniki, nabirali 
Praktčno znanje v orientac- 
ji spoznavanju prirode, poho
dih po potnih znakih in dru- 
8o. Starejši taborniki pa 
®° se na svojih pohodih učili 
r6 težjih taborniških veščin 
to se pripravljali na razna 
tekmovanja.

Poleg rednega dela v četi, 
so se njihove ekipe udele

žile še cele vrste tekmovanj 
v občinskem in okrajnem me
rilu v okviru Zveze taborni
kov in drugih množičnih or
ganizacij. Njihov koledar tek
movanj In sodelovanj Je bil 
res poln. Veljalo bi omeniti 
nekaj najpomembnejših:

— Pohoda ob žici okupira
ne Ljubljane se je udeležila 
ekipa 5 članov;

— sodelovali so v raznih 
tekmovanjih v okviru pra
znovanja tedna mladosti;

— četna A ekipa se je 
udeležila tekmovanja za Čičev 
memorial v Iškem Vintgarju 
in občinskega taborniškega 
tekmovanja v mnogoboju in 
zasedla prvo mesto;

— dve ekipi medvedkov in 
čebelic sta sodelovali na 
okrajnem tekmovanju v Škof
ji Loki in zasedli 7. mesto 
od skupnih 24. ekip;

— A ekipa se je udeležila 
okrajnega tekmovanja v No
vem mestu in zasedla 4. me
sto.

Najraje se seveda spomi
njamo letnega taborjenja v 
Ribnem pri Bledu. Skupno s 
taborniki Črnega mrava jim 
Je uspelo organizirati zelo do
ber tabor. Na tem taborje
nju je 11 medvedkov in če
belic opravilo izpit za prvi

občni zbor kk stadion

let, starejši pa so se priprav
ljali za opravljanje izpitov za 
drugo zvezdo. Tabor so obi
skali tudi švicarski taborniki 
In ostali tam več dni. Kot 
protiuslugo pa so povabili 
savske tabornike ha 16-dnevno 
taborjenje v Švico. Njihovemu 
vabilu bi se prav radi odzva
li, seveda le, če bi to dovolje
vala finančna sredstva.

Vendar ne nameravajo osta
ti le pri dosedanjih uspehih. 
Tudi za naslednje leto imajo 
že polno načrtov za sodelo
vanje pri raznih akcijah, tek
movanjih in tečajih. Ce se 
bodo še v bodoče tako resno 
oprijela dela kot lani tudi 
nadaljnji uspehi gotovo ne 
bodo izostali

G. S.

KK STADION : PARTIZAN JEZICA
55 :46 (28:19)

V novi telovadnici v Stoži- 
cah sta se srečali košarkarski 
moštvi TVD Partizan Ježica 
in košarkarskega kluba »Sta
dion«. Prijateljsko srečanje 
bežigrajskih rivalov sta do
bro vodila sodnika Vertelj in 
Peterman.

Ekipi sta nastopili v nasled
njih postavah:

KK Stadion: Kozina 15,
Možgan 8, Pezdirc, Korošec 6, 
Šketa, Radoševič, Vitorovič 
4, Rojina 6, Hočevar 12, Sed
lar, Kristan 4, Lilek.

TVD Partizan Ježica: Re
beršak, Pesjak, Spom 16, Ro

tar 6, Močnik 4, Plevnik 13, 
Novak, Girandon, Pesjak 3, 
Peče 4, Penko.

Obe peterki sta začeli tek
mo zelo nervozno in nespro
ščeno. To »otipavanje« je 
trajalo precej dolgo; prvi so 
se znašli igralci »Stadiona« 
in z metom Kozine povedli. 
Svoje vodstvo so postopoma 
večali. Igralci Ježice so se 
jim najbolj približali v 12. 
minuti, ko so gostje vodili le 
z dvema košema razlike 
(18:16). Nato so domačini zo
pet popustili, igralci »Stadi
ona« pa so z nekaj uspešni

mi meti še povečali razliko 
in odločili prvi polčas v svo
jo korist z rezultatom 28:19.

Tudi v drugem polčasu so 
igralci »Stadiona« prvi dose
gli koš. V sredini drugega 
polčasa so domačini v ob
rambi zaigrali prav dobro, 
vendar pa so bili v napadu 
žejo nespretni. Zopet jim je 
uspelo zmanjšati razliko. To 
pa ni zmedlo gostov, ki so v 
zadnjih minutah s premišlje
no igro še povečali vodstvo 
in zaključili tekmo z rezul
tatom 55:46 v svojo korist.

Zmaga KK »Stadiona« je 
zaslužena, saj so taktično 
igrali precej boljše od doma
činov. Opaziti pa je bilo, da 
jim manjka treninga. Neko
liko slabši so bili v obrambi, 
predvsem v lovljenju odbitih 
žog.

Ekipa Ježice je igrala pre
več togo s premalo smisla za 
improvizacijo. Zelo slabo so 
tudi izkoriščali svoje naj
močnejše »orožje« — visoke 
centre.

Pri domačih sta se izka
zala Plevnik in Špčrn, pri 
gostih pa Kozina, ki je bil 
tudi najboljši igralec tekme.

MOČAN KOLEKTIV
TABORNIKI SPET 

NA GORJUŠAH
Ob koncu leta so se tudi 

tol košarkarskem klubu Sta- 
fto*1 zbrali na občni zbor. 

deležba je bila dokaj viso- 
a- saj $o se ga udeležili sko- 

raJ Polnoštevilno.

mladi aktiv (letos ! 
raznovali drugo obletni« 

ptsoovitve) se je v prete

teži letU °tepW 8 Mevilnlr 
bil VarrLi’ Največji problem 
v Seveda denar. Mladinci t 
^ tokrat sami zbirali dena 

8 So se lahko udeležili te 
to plačali sodnik 

1 nabava opreme jim
bilo pre*lavice. Najhuje 
hi.% ^ to' da mladi Igral 
j lme11 prave8a vodstv 

* 1 50 “‘cer predsednika, 
to kazal pravega zanim 

8 20 njihovo delo. v gla 
to so bili prepuščeni s

S?1 ^ p» w b.
J"’ tabolje, «, nobM, 
^ nl ‘mol potrebnih 1
so,**;. ^ 80 18 veliko v 

' tJo Igranji košarke, h
tooč jim lB prisyoS1, upra

nik Gradbenega šolskega 
centra Jože Bitenc. Z njego
vo pomočjo jim je uspelo 
prebroditi vrsto organizacij
skih težav. Uspelo jim Je do
biti v brezplačno uporabo 
igrišča In telovadnico v šoli 
Gradbenega šolskega centra, 
kjer so Imeli treninge in tek
me. Pa tudi Občinska zveza 
za telesno kulturo Jih je z 
denarno pomočjo 'odprla pri 
njihovem delu.

Mladinska ekipa se je ude
ležila tekmovanja v okrajni 
ligi. V prvem letu so se še 
kar dobro znašli: v zimski 
in letni ligi so se plasirali v 
sredino lestvice. Članske eki
pe do letos v klubu niso ime
li Z nedavno priključitvijo 
članov bivšega KK Bežigrad 
pa so dobili tudi močno član
sko ekipo. V klubu menijo, 
da Je bila ta združitev zelo 
uspešna, saj se vsi Igralci 
med seboj zelo dobro razu
mejo. Z rednimi treningi so 
pričeli v novembru. Okrog 
18 mladincev, ki redno tre

nirajo, vodi njihov bivši mla
dinec Andrej Kobilica. Klub 
Je namreč lani poslal dva 
svoja člana na trenerski te
čaj v Rovinj. Redne članske 
treninge pod vodstvom tre
nerja Buha, pa obiskuje 
okrog 19 članov. Z razširitvi
jo se je seveda Še povečal 
finančni problem, saj je po
trebno nabaviti več nove 
opreme, nove -- ijaste žoge, 
ki Jih do sedaj še niso ime
li in drugo. V prihodnji se
zoni Se nameravajo, udeležiti 
tekmovanja v okrajni ligi z 
ekipama članov in mladincev. 
Poleg tega pa nameravajo 
organizirati še več prijatelj
skih tekem in košarkarski 
turnir.

Ob koncu so izvolili še no
vo vodstvo. Uspelo Jim Je 
pritegniti starejše tovariše, 
bivše športnike, ki bodo s 
svojimi izkušnjami mlademu 
kolektivu veliko pomagali.

G. S.

Taborniki Partizanskega odreda 
Bičkova skala so se rano začeli 
pripravljati na zimsko sezono. Ta
ko &o že v dneh okrog 29. novem
bra organizirali delavno akcijo na 
Gorjušah, kt se Jo Je udeležilo 
več mlajših In starejših taborni
kov. Takrat so uredili In pripra
vili v Slalom domu vse potrpimo 
za sprejem prvih gostov, čakali so 
te Se snega in zimskih počitnic: 
samo to Jim Je še manjkajo za

prtjetoo zimsko razpoloženje.
Tudi letos nameravajo namreč 

organizirati dva enotedenska smu
čarska tečaja na Gorjušah za svo
je člane. Pod strokovnim vodstvom 
bodo Imeli mladi taborniki pri
liko, da se bodo marsikaj novega 
naučili, saj so snežne razmere na 
Gorjušah zelo ugodne. Prvi tečaj 
bo trajal od 21. do 28. Januarja, 
drugi pa od 28. januarja do 4. fe
bruarja. Vodstvo tečaja upa. da

bodo^ahko izvedli tečaj z enakim 
denarnim prispevkom kot lani. 
Težave bodo te s prevelikim števi
lom prijavjjencev. saj Slalom dom 
lahko sprejme naenkrat le okrog 
25 gostov.

Kot vsako teto so se taborniki 
tudi 1 etos udeležili slavnosti v 
Dražgoiahin počastili spomin bra
tov Bičkov pri skali, ki nosi nju
no ime; prt skali, katere ime nosi 
tudi njihov odred

NAROČILNICA
Želite redno prejemati »Zbor občanov«? Izrežite naročilnico, prilepite jo na do
pisnico ter pošljite na naslov: Uprava »Zbora občanov«, Ljubljana, Parmova 41-1,

<■— odreži __ __

! Naročam »Zbor občanov«, glasilo SZDL občine Ljubljana-Bežlgrad.

Pošiljajte ga na naslov;
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Stanovanje: ..............................................................................................
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